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انتقاد مدیرکل منابع طبیعی استان از چند تکه شدن منابع طبیعی

 ۹۰ درصد استان کرمان ثبت معدن شده است

2

رنا
  ای

س:
عک

کشاورزان قید تسهیلات  احداث گلخانه را  زدند

 بازرسی فوق العاده برای بررسی حقوق دولتی معادن
در پـی دسـتور رئیـس سـازمان بازرسـی کل کشـور، نحـوه 
وصـول، محاسـبه و هزینـه کـرد حقـوق دولتـی معـادن 

بررسـی می شـود.

 ذبیـح الله خدائیـان رئیـس سـازمان بازرسـی کل کشـور در 
سـفر به شهرسـتان بافق به حقوق دولتی معادن اشاره کرد 
و بـا انتقـاد از اینکـه در اکثـر اسـتان ها مسـئولان مربوطـه 

بـه خوبـی حقـوق دولتـی را پیگیری 
نمی کننـد، خواسـتار ورود بـه ایـن 

موضـوع شـد.

معاون باغبانی سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان: متقاضیان تسهیلات احداث سازه گلخانه نسبت به سال قبل، حدود ۹۰ درصد 
کاهش یافتند. زیرا مبلغ دریافتی جوابگوی هزینه های ساخت نیست

۶ هزار هکتار سطح ابلاغی کشت پیاز 
 در جنوب استان کرمان

شورای شهر جیرفت 
درگیر حواشی

رئیـس کل دادگسـتری اسـتان کرمـان گفـت: بخـش زیـادی از مسـاله حاشـیه 
نشـینی ناشـی از تـرک فعل هـا و بـی تفاوتـی مدیـران اسـت و دسـتگاه های 

مربوطـه وظایـف نظارتـی خـود را بـه موقـع و مسـتمر انجـام ندادنـد.

مدیـر امور زراعـت سـازمان جهاد کشـاورزی گفـت: برنامه کشـت و 
تولید محصـول پیاز برای سـال زراعـی ۱۴۰۲ - ۱۴۰۱ بالغ بـر ۶ هزار 

هکتـار هـدف گـذاری شـده اسـت. رضـا یونـس زاده عنوان کـرد: در راسـتای سیاسـت های 
وزارت جهاد کشـاورزی به منظور تامین امنیت غذایی و اولویت کشـت های اسـتراتژیک و 
قراردادی، بر اسـاس میزان کشـت و تولیـد سـایر اسـتان ها، پیش بینی میزان ذخیره سـازی 
تولید پاییـزه، میانگین صادرات چند سـال گذشـته، تعادل عرضـه و تقاضای بـازار، برنامه 
کشـت و تولید محصول پیاز برای سـال زراعـی ۱۴۰۲ - ۱۴۰۱ بالـغ بر ۶ هزار هکتـار و تولید 

۳۶۰ هزارتن هـدف گـذاری و تعیین گردیده اسـت.
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شهردار جیرفت:  توجه به محله های کمتر توسعه یافته در 

اولویت شهرداری است

 کلنگ زنی ، تجهیز و افتتاح  سه پروژه 
در شهرداری جیرفت

بـه مناسـبت هفته دولـت شـهرداری جیرفت سـه طـرح در 
محله هـای مختلـف شـهر بهـره بـرداری و کلنـگ زنی شـد.
کلنگ احداث چمن مصنوعی در سرجاز  به زمین زده شد

شـهردار جیرفت که اولویت شـهرداری جیرفت را توجه به مناطق و محله های کمتر توسعه 
یافته  و اجرای پروژه های زیرسـاختی در این مناطـق عنوان کرده بود  در همین راسـتا اولین 

کلنـگ  را در یکی از این محله ها به نام سـرجاز بـه زمین زد.
محمـود معناصـری روز گذشـته  بـه همـراه امـام جمعـه و فرمانـدار جیرفـت و جمعـی از 

مسـئولان شـهری ابتـدا در مراسـم کلنـگ زنـی چمـن مصنوعـی سـرجاز حضـور یافتنـد.

ادامه مطلب را در 
صفحه 8 بخوانید 

صفحه 2 را 
بخوانید

صفحه 3 را 
بخوانید

2 مصرف گوشت و میوه مصرف گوشت و میوه 
طی یک دهه به نصف رسیدطی یک دهه به نصف رسید
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روزانهتا۹۰هزارزائرازمرزمهرانعبورکردهاند رشد زادوولد در کرمان

۱۰هزارو۷۹۲نوزاددربهارامسالمتولدشدند
نماینده مردم ایلام در مجلس شورای اسلامی به 
فراهم شدن کامل تمهیدات برای عبور زائران اربعین 
از مرز مهران خبر داد و گفت: طی روزهای گذشته تا 
۹۰ هزار زائر از مرز مهران عبور کرده اند و حدود ۷۰ 

درصد تردد زائران اربعین از این مرز است.
علی اکبر بسطامی در گفت وگو با ایسنا، در رابطه 
با وضعیت تمهیدات در نظر گرفته شده برای تردد 
زائران در مرز مهران در آستانه مراسم پیاده روی 
اربعین بیان کرد: دولت تلاش های بسیار زیادی در 
سطح کشور انجام داده است تا وزارتخانه ها و سازمان 
ها تردد زائران را در راه های زمینی و جاده های 
مواصلاتی تسهیل کننده و از سمت ایلام به مهران 
کار شده و بار ترافیکی در زمین تقریبا مدیریت 

شده است.
 از مهران تا مرز تمهیدات لازم برای تردد 

زوار فراهم شده است
او با بیان اینکه در ایام اربعین پیک ترافیک را خواهیم 
داشت، تصریح کرد: از مهران تا مرز تمهیدات لازم 
برای تردد زوار فراهم شده است. همچنین در رابطه با 
پارکینگ در شهرهای مهران و ایلام پیش بینی هایی 
انجام گرفته و مکان هایی به شکل تفرجگاه در نظر 
گرفته شده تا بتوانند سرریز ترافیک را در مسیر ایلام 

به مهران حل کنند.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی 
افزود: همه فرمانداران و مسئولین اجرایی شهرستان 

ها در مسیر اربعین آماده کار هستند که بتوانند 
خدماتی را به زوار ارائه کنند و در رابطه با امکانات 
لازم از جمله آب و تسهیلات دیگر که اگر احیانا زوار 
بیتوته ای داشته باشند، هم در شهر ایلام و هم در شهر 

مهران تمهیداتی را پیش بینی کرده اند.
مدیران فرودگاهی به قول خود برای افزایش 

پروازهای اربعین عمل نکردند
بسطامی به فراهم بودن کامل تسهیلات لازم برای 
عبور زوار از مهران و از سمت ایران به عراق اشاره 
کرد و عنوان کرد: البته ما گلایه ای راجع به راه هوایی 
داریم، چراکه مدیر فرودگاهی کشور قول داده بودند 
که در ایام اربعین و در شهریورماه تعداد پروازها را 
اضافه کنند و قرار بر این بود تا از یکم شهریور تقریبا تا 
۱۰ پرواز برای اعزام زوار و ترانزیت هوایی اضافه کنند 

که متاسفانه تا این لحظه ضعیف عمل کردند.
او در ادامه تاکید کرد: امیدوارم که هم مسئولین 
هواپیمایی کشوری و هم مسئولین راه های زمینی در 
بزرگراه ها و آزادراه ها تلاش کنند که متناسب با شان 

مردم بتوانیم بسترساز حماسه بزرگ اربعین باشیم.
نماینده مردم ایلام در مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به اینکه مسئولین در سطح کشور و استان ایلام فعال 
هستند، اظهار کرد: با تلاش استاندار، معاونین و 
مدیران کل مرتبط در حوزه های آب و زیرساخت ها، 
برق و مساله اینترنت و مخابرات و بحث خودروهای 
زائران امکانات فراهم است و در حوزه بهداشت نیز 
امکانات لازم با توجه به توان استان فراهم شده است، 
اما می طلبد تا برای اینکه حماسه بزرگ را متناسب 
با شأن مردم پوشش دهیم، مسئولین وزارتخانه ها، 

سازمان ها و نهادها بیشتر تلاش کنند.

ل  حوا ا ثبت  زمان  رش سا طبق گزا
کشور در بهار ۱۴۰۱، ۱۰ هزار و ۷۹۲  

نوزاد در استان کرمان متولد شدند.
بر اساس گزارش فصلی این سازمان، 
ند متولد شده در  د فرز ین تعدا ز ا ا
کرمان ۵۴۵۹ نفر پسر و ۵۲۶۱ نوزاد 

دیگر دختر بوده اند.
ین  نه ا ها رش ما هم چنین طبق گزا
ین  ز ا ر و ۷۴۷ نفر ا زمان، ۳ هزا سا
نوزادان در فروردین ماه، ۳۳۶۲ نفر 
۳۶۱۱ نفر در  ه و  ردیبهشت ما در ا

خردادماه به دنیا آمدند.
تعداد ولادت های ثبت شده در کشور 

ر و ۶۴۷  ر ۱۴۰۱، ۲۵۷ هزا در بها
نفر ثبت شده که بر اساس آن سهم 
کرمان از این میزان زادوولد ۴ درصد 
است. این میزان زادوولد در سه ماهه 
یی سال ۱۴۰۱ درحالیست که  بتدا ا
در مدت مشابه سال گذشته، ۱۰ هزار 
ند شامل ۵۳۷۸ پسر و  ۵۹۶ فرز و 
۵۲۱۸ دختر در استان کرمان متولد 

شدند.
ن  میزا نشان می دهد که  ر  ما آ ین  ا
ستان کرمان نسبت به  دوولد در ا ا ز
سال گذشته ۱.۸ درصد رشد داشته 
لی که شیب ولادت در کشور  در حا

کاهشی است.
طبق داده های سازمان ثبت احوال در 
بهار ۱۴۰۰ میزان تولد در کل کشور 

رو ۷۴۷ نفر بوده است که  ۲۶۹ هزا
۴ درصد کاهش  مسال ۴. نسبت به ا

یافته است.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه   شــهریور   ۱۶ چهارشــنبه          ۱۳۱۳ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

 سرانه مصرف گوشت ایران هم تراز نیجریه و گینه

رجبـی زاده: سـازمان صنعـت، معـدن و تجارت در پنج سـال گذشـته 
۳ میلیون و ۶۰۰ هـزار هکتار عرصه بـرای صدور پروانـه معدنی از این 
اداره کل اسـتعلام گرفته اسـت که این اداره کل فقـط روی حدود ۶۰۰ 
هزار هکتار پاسخ مثبت داده و حدود ۳ میلیون هکتار از عرصه های 
منابع طبیعی اسـتان را حفظ کرده اسـت. طبق اعلام مدیـرکل منابع 
طبیعی و آبخیزداری اسـتان کرمان، براسـاس اعلام سـازمان صنعت 

و معـدن اسـتان کرمـان تقریبـا حـدود ۹۰ درصـد اسـتان کرمـان ثبت 
معـادن )در قالـب پروانه اکتشـاف یـا پروانـه بهـره بـرداری و … ثبت 
شـده اند( شـده اسـت و طبـق قانـون معـادن، وقتـی پروانـه معدنـی 
برای منطقه ای صادر می شـود دیگـر آن عرصه مادام العمـر در اختیار 
سـازمان صمت اسـت و این مانعی برای اداره کل منابع طبیعی ایجاد 

کرده اسـت.

آگهيمزایدهعمومي
  شــهرداری کرمــان در نظــر دارد جهــت بهــره بــرداری از یــک بــاب بوفــه ) واقــع در طبقــه زیرین شــهرداری 

مرکــز (  بــه مــدت یــک ســال بــا مبلــغ تضمیــن شــرکت در مزایــده 3.000.000 ریــال  بــا شــرایط ذکــر شــده در 
اســناد مزایــده از طريــق برگــزاری مزایــده عمومــی از طریــق ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت )ســتاد( اقــدام 
نمایــد. لــذا کلیــه اشــخاص حقیقــی و حقوقی مــی توانند جهــت خريــد اســناد مزایــده  از مــورخ 1401/06/16 لغایت 
1401/06/24 و جهــت تســليم پيشــنهادات تــا مــورخ 1401/07/04 از طریــق ســامانه www.setadiran.ir  اقــدام  
نماينــد.  بازگشــايي پاکتهــا مــورخ  1401/07/06  انجــام  مــی شــود . ســاير اطلاعــات و جزئيــات در اســناد مزایــده و 

اطلاعــات تکمیلــی آگهــی در ســایت شــهرداری kermancity.ir  منــدرج گردیــده اســت.
متقاضیــان شــرکت در مزایــده در صــورت عــدم عضویــت در ســامانه، نســبت بــه ثبــت نــام و دریافــت گواهــی 
امضــای الکترونیکــی )بــه صــورت برخــط( بــرای کلیــه صاحبــان امضــای مجــاز و مهــر ســازمانی، اقــدام لازم را بــه 

عمــل آورنــد.

شناسه آگهی: 47801 مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری کرمان

"مناقصهعمومیدومرحلهای"

  شرکت مجتمع جهان فولاد سیرجان در نظر دارد نسبت به شناسایی  و ارزیابی تامین گنندگان واجد صلاحیت جهت ساخت شش عدد
؛ لذا از تامین کنندگان معتبر که دارای  " باندلهای رکوپراتور واحد احیاء مستقیم " مورد نياز كارخانه احیاء مستقیم شماره يك خود اقدام نماید 
توانایی مناسب و سوابق و تجارب مورد قبول می باشند، دعوت بعمل می آید حداکثر تا 10 روز بعد از چاپ این آگهی، پاکات خود را به دبیرخانه 
کمیسیون معاملات شرکت مجتمع جهان فولاد سیرجان به آدرس سیرجان- بلوار نماز روبروی اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی-جنب گل فروشی- 

واحد دبیرخانه کمیسیون معاملات مجتمع جهان فولاد سیرجان- طبقه دوم – شماره تماس 42251193-034  تحویل نمایند. 

شرکت های متقاضی می توانند شرایط، اسناد مناقصه و مشخصات اقلام موضوع را از طریق مراجعه به آدرس اینترنتی www.sjsco.ir  دریافت نمایند.

واحد تدارکات و خرید شرکت مجتمع جهان فولاد سیرجان

ساختششعدد"باندلهایرکوپراتورواحداحیاءمستقیم"
شماره۱5۲۱۰-س-۱4۰۱

1- درخواست رسمی. ) ذکر آدرس ایمیل، شماره تماس تلفن ثابت و همراه الزامی است. (
2- اساسنامه و مدارک ثبتی. ) شماره ثبت، کد اقتصادی و شناسه ملی، گواهی ثبت، گواهی آخرین تغییرات و ... (

3- گواهی نمایندگی از طرف تامین کنندگان معتبر. ) در صورت وجود (
4- رزومه، سوابق فروش و نمونه قراردادها و توافقنامه های انجام شده با موضوع تامین اقلام موضوع.

5- مدارک و مستندات توان مالی با اسناد و مدارک مثبته.

1- تضمین شرکت در مناقصه؛ ضمانت نامه بانکی معتبر و بدون قید و شرط و دارای اعتبار حداقل سه ماهه و قابل تمدید به نام شرکت مجتمع 
جهان فولاد سیرجان به مبلغ دو میلیارد ریال ) 2.000.000.000ریال( می باشد. 

2- ارائه اسناد و مستندات مذکور هیچگونه حقی برای متقاضیان ایجاد نمی کند.
3- شرکت مجتمع جهان فولاد سیرجان در قبول یا رد هر یک از پیشنهادات مختار می باشد.

4- جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره  09132265218 آقای مهندس حاج فروش تماس حاصل نمایید. ) پاسخگویی در ساعات اداری (
5- هزینه چاپ آگهی، بر عهده برنده مناقصه می باشد.

اسناد و مدارک: 

شرایط :

 رئیس کل دادگستری استان کرمان:

بخش زیادی از حاشیه نشینی کرمان ناشی 
از ترک فعل ها و بی تفاوتی مدیران است
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کرمان ۹۰۰ نیرو محیط بان نیاز دارد
نشست منطقه ای مدیران حفاظت محیط زیست کشور )منطقه 
سه( به میزبانی کرمان با حضور مدیران کل محیط زیست منطقه 
سه کشور، معاون ســازمان ذی حساب و مشــاور رئیس سازمان 

محیط زیست کشور در هتل پنج ستاره پارس برگزار شد.
در این نشست سرپرست حفاظت محیط زیست استان کرمان با 
اشاره به نبود اداره محیط زیست در شش شهرستان استان گفت: 
۱۴ پاسگاه محیط بانی در اســتان داریم که تعدادی به دلیل نبود 
نیروی انســانی غیر فعال هستند و با کمبود شــدید نیرو مواجه 

هستیم.
طالب خالویی افزود: در استان به بیش از ۹۰۰ نیروی محیط بان 

نیاز داریم که در حال حاضر فقط ۱۱۴ نیروی محیط بان داریم.
سرپرســت اداره کل حفاظت محیط زیست اســتان کرمان، ۲۳ 
منطقه را تحت مدیریت این اداره کل دانست و بیان کرد: وسعت 
مناطق تحت مدیریت و شــکار ممنوع اســتان کرمان بیش از ۲ 
میلیون و ۷۰۰ هزار هکتار و معادل ۱۵ درصد از سطح استان است.
انجم شعاع معاون توسعه مدیریت، حقوقی و امور مجلس سازمان 
حفاظت محیط زیست کشــور در این نشســت تعداد کارکنان 
حفاظت محیط زیست کل کشور را ۷۲۰۰ نفر اعلام کرد و در ادامه 
گفت: متاسفانه برخی از کارکنان محیط زیست به جای پرداختن 
به کار و تلاش و خدمت و حفاظت از محیط زیست، بخش عمده 
وقت خود را تحت عنوان مطالبه در فضای مجازی می گذراند و این 
نشان دهنده ضعف ارتباط مدیران با کارکنانشان یا عدم نظارت بر 
همکاران یا عدم تقسیم کار یا از بیکاری برخی ها در فضای مجازی 
حضور دارند و … است و این یکی از آسیب های سازمان حفاظت 
محیط زیست اســت. نوع نگاه و نوع نظارت مدیریت زمان برای 

خدمت به مردم داشته باشید.

ثبت نام ۴۹۱ هزار دانش آموز کرمانی 
در مدارس کرمان

مدیرکل آموزش و پرورش کرمان از ثبت نام ۴۹۱ هزار دانش آموز 
در مدارس استان خبر داد و گفت: کرمان رتبه دوم کشور را در ثبت 

نام به خود اختصاص داده است.
رضا رضایی در نشست مجازی با مدیران ادارات آموزش و پرورش 
شهرستان ها و مناطق استان گفت: سال تحصیلی جدید بر اساس 
اعلام ســتاد ملی کرونا به صورت حضوری خواهــد بود، اما برای 

بازگشایی مدارس نیازمند همراهی دستگاه های مربوطه هستیم.
او افزود: دستگاه هایی مانند دانشگاه علوم پزشکی و پلیس راهور 
در بحث نظارت بر سرویس مدارس و بهداشت مدارس می توانند 

آموزش و پرورش استان کرمان را یاری کنند.
رضایی با بیان اینکه جشن بازگشــایی مدارس در تمامی مدارس 
استان برگزار می شود افزود: با توجه به همزمانی بازگشایی مدارس 
با ایام ماه صفر زنگ بازگشایی مدارس زنگ ورزش های زورخانه ای 

است.
مدیر کل آموزش و پرورش استان کرمان با اشاره به ارسال تمامی 
کتب درسی دانش آموزان به شهرستان ها و مناطق استان بر توزیع 

به موقع کتب درسی قبل از سال تحصیلی جدید تاکید کرد.
رضایی با بیان اینکه در برابر تحصیل تک تک دانش آموزان مسئول 
هستیم گفت: تلاش جدی در راستای پوشش تحصیلی حداکثری 

دانش آموزان ضروری است.
او ساماندهی فرم لباس مدارس بر اساس نرخنامه اعلامی را ضروری 
دانست و گفت: با مدارسی که خارج از نرخنامه فرم لباس مدارس 
اقدام کننــد و هزینه اضافی به خانواده هــا تحمیل کنند برخورد 

قانونی می شوند.
او با بیان اینکه مدرســه حریم و حرمت دارد گفت: قوانین ورود و 

خروج افراد به مدرسه را در محل ورودی مدرسه نصب کنید.
مدیر کل آموزش و پرورش استان کرمان ساماندهی نیروی انسانی 
بر اساس واقعیت ها را ضروری دانست و بر اختصاص دبیر و آموزگار 

برای تمامی کلاس های درس در روز اول مهر ماه تاکید کرد.
رضایی بر تدوین اطلس آموزی و اداری در ادارات آموزش و پرورش 
شهرســتان ها و مناطق استان متناســب با فرصت ها و تهدید ها 

تاکید کرد

ایران علاوه بـر محدودیت  هایی کـه در منابع آبی 
دارد شـرایط خاص آب و هوایی هم نیاز به توسعه 
کشت های گلخانه ای را را بیشـتر نشان می دهد. 
در این راسـتا توسـعه کشـت های گلخانـه ای در 
اولویـت  قـرار می گیـرد و بـه عنـوان راهـکاری 
مناسـب بـرای کشـاورزی با مصـرف بهینـه آب 

مطـرح می شـود .
وزارت جهاد کشـاورزی هـم در برنامه هـای خود 
از توجـه به ایـن روش کشـت می گوید و توسـعه 
کشـت محصولات گلخانه ای و تولید بـازار محور 
بـا روش هـای نویـن کشـاورزی یکـی از اولویـت 
هـای مهـم خـود در اهـداف اقتصـادی مطـرح 
می کنـد وزارت جهاد کشـاورزی افزایـش تعداد 
گلخانه های کشـور از ۲۳ هزار هکتار بـه ۴۸هزار 
هکتار را در بازه ای ۵ سـاله در دسـتور کار قرار داد 
و  در همیـن راسـتا رئیـس جمهـور بـر افزایـش 
تولیـدات گلخانـه ای  تاکیـد ویـژه دارد کـه ایـن 
میزان بایـد تا ۵ سـال دیگر بـه ۱۰۰هـزار هکتار 
برسـد که البتـه بـا نـگاه بـه ارز آوری  محصولات 
گلخانـه ای باید شـاهد افزایـش صـادرات و ورود 

ارز باشـیم.
 سـیدجواد سـاداتی نژاد، وزیـر جهاد کشـاورزی 
اظهـار کـرد: چـون ایـران بـه لحـاظ اقلیمـی 
کشـوری خشـک و نیمه خشـک اسـت توسـعه 
گلخانـه ای یکـی از اهـداف و برنامه هـای وزارت 
جهاد کشـاورزی اسـت. به طوری که باید کشـت 
سـبزی و صیفی جـات را بـه سـمت گلخانه هـا 
منتقل کنیـم، به این دلیـل به احـداث ۱۰۰ هزار 
گلخانه در کشـور نیاز داریـم، این در حالی اسـت 
کـه هم اکنـون تنهـا ۲۳ هـزار گلخانه در کشـور 
وجـود دارد و بـرای رسـیدن بـه ایـن هـدف باید 
شاهد رشـد و توسـعه ۵برابری احداث گلخانه در 

کشـور باشیم.
حمایت در قالب اعطای 

تسهیلات کم بهره
 وزیـر جهـاد کشـاورزی تصریـح کـرد: در حـال 
حاضـر از محـل بنـد »الـف« تبصـره ۱۸ قانـون 
اساسـی تسـهیلات کـم بهـره ۱۱ درصـد بـه 
متقاضیان احـداث گلخانه هـا داده می شـود تا از 

تولیدکننـدگان حمایـت کنیـم.

ساداتی نژاد خاطرنشان کرد: از طرف دیگر بخش 
خصوصی برای تأمیـن امنیت غذایی بایـد به این 
حوزه سـودآور ورود کند، به همین دلیل می توان 
گفت بـا ایـن روش تولیـد محصـولات آب بـر به 
گلخانه ها برده می شـود تا تولیـد این محصولات 
بهره ور تر باشـد و از طرف دیگر اراضی کشـاورزی 
آزاد شـود تا به کشـت محصولات پایه و اساسـی 
و غـلات بپردازیم کمـا اینکه رئیـس جمهور هم 
توصیه کـرد که شـهرک های گلخانه ای توسـعه 

بد. یا
جنوب کرمان رتبه اول 

سطح گلخانه های جالیزی
در همیـن حـال معـاون باغبانـی سـازمان جهاد 
کشـاورزی جنـوب کرمان بـه کاغذ وطـن گفت:  
جنـوب کرمـان  از لحاظ سـطح  و تولیـد گلخانه 
های سـبزی و صیفـی و جالیز رتبه اول کشـوری 
را دارد و بـا در نظر گرفتن گلخانه هـای تولید گل 
تزیینی رتبـه دوم را در کشـور از آن خود می کند.

صـادق حسـین زاده ادامـه داد: در حـال حاضـر 
۲ هـزار و ۵۵۰ هکتـار گلخانـه در منطقـه وجود 
دارد کـه انواع خیـار، فلفل رنگـی، گوجه فرنگی و 

بادمجـان در آن تولیـد می شـود.
دریافت گواهی بهداشتی

 پیش روی صادرات
 به گفتـه او در سـال زراعـی جاری تاکنـون ۴۵۹ 
هزار تـن انـواع محصـول در گلخانه هـای جنوب 
کرمان تولید شـده که ۱۰۰ درصد محصول خیار 

آن تاکنون به روسـیه صادر شـده اسـت.
او تأکیـد کـرد: از سـال زراعـی پیـش رو یعنـی 
مهرمـاه ۱۴۰۱ تمـام محصـولات گلخانـه ای 
صادراتی باید گواهی بهداشـتی داشته باشند و به 
هیچ محصولی بدون ایـن گواهی اجـازه صادرات 
داده نمی شـود و پـس از آن تمـام محصولاتی که 
به بـازار داخلـی روانه می شـوند باید ایـن گواهی 
را داشـته باشـند. حسـین زاده در رابطـه با هدف 
توسـعه کشـت گلخانه هـا بـه کاغذ وطـن گفت: 
نوسـانات قیمت در احداث سـازه های گلخانه ای 
همه محاسـبات را بهم می زنـد این تغییـرات در 
قیمت مواد اولیه به گونه ای اسـت از شـروع کار تا 
قبـل از اتمام کار قیمت تمام شـده چندیـن برابر 
می شـود و کشـاورز نمی توانـد بـرآورد دقیقی از 

میزان هزینه تمام شـده داشـته باشـد.

درآمد گلخانه جواب
 هزینه ها را نمی دهد

معاون باغبانی سـازمان جهاد کشـاورزی جنوب 
کرمـان دلیل اسـتقبال نکـردن کشـاورزان برای 
ایجـاد گلخانـه را قیمـت بالای تمـام شـده برای 
گلخانه عنـوان کرد و گفـت: در حـال حاضر تنها 
برای ایجاد سـازه یک هکتار )۱۰ هـزار مترمربع( 
گلخانـه باید حـدود ۸ میلیارد تومـان هزینه کرد 
و سـرمایه در گردشـی حدود ۶۰ میلیـون تومان 
بـرای بـذر در اختیـار داشـت و بررسـی های مـا 
نشـان می دهد در ۵ سـال اول راه انـدازی گلخانه 
سـود آنچنانـی نصیـب کشـاورز نمی شـود، بـه 
همیـن دلیـل کمتـر کشـاورزی بـه ایـن بخش 

ورود می کنـد.
دستان خالی کشاورز و هزینه

 بالای تاسیس گلخانه
حسـین زاده در رابطه با حمایت هـای دولتی می 
گویـد: بـرای احـداث گلخانه تسـهیلات بـا بهره 
پایین پرداخت می شـود و ما نیز بـه عنوان متولی 
این بخـش از متقاضیـان دریافـت وام اسـتقبال 
می کنیم اما کشـاورز با یک حسـاب سرانگشتی 
انجـام می دهـد از گرفتـن تسـهیلات منصـرف 

می شـود.
اوتصریح کـرد: کشـاورز بـا محاسـبه میـزان وام 
دریافتـی در مقایسـه بـا  هزینه هـا و فـروش 

محصـولات خـود نمـی تواند ایـن تسـهیلات را 
برگرداند. معاون باغبانی سازمان جهاد کشاورزی 
بـا اشـاره بـه ایـن مـورد کـه  بازپرداخـت ایـن 
تسـهیلات با یک سـال تنفس  صـورت می گیرد 
گفت: این تسهیلات در طی تکمیل کار پرداخت 
می شـود  و متقاضیـان بـه دلیـل طولانی شـدن 
روند پرداخت رغبتی به دریافت تسهیلات ندارد.  
او با بیـان اینکـه متقاضیـان دریافت تسـهیلات 
گلخانه ای نسبت به سـال قبل تا حدود ۸۰ یا ۹۰ 
درصد کاهـش پیـدا کرده انـد ادامـه داد:علیرغم 
اینکـه میـزان تسـهیلات جوابگـوی هزینه های 
احـداث سـازه را نمـی دهد،بـازه زمانی تـا نهایی 
شـدن مراحل پرداخـت وام ۴ یـا ۵ مـاه طول می 
کشد و این طولانی شـدن در کنار نوسـانات بازار 
کار احـداث گلخانـه را دچـار مشـکل می کنـد.  
با وجـود مزایـای کشـت گلخانـه ای، کشـاورزان 
به دلیل وجـود پاره ای مشـکلات مانند بـالا بودن 
هزینه های تولید و مشـکلات گرفتن تسهیلات و 
نبود بـازار ثابـت صادراتـی با چالش هایـی مواجه 
هسـتند.این در حالی اسـت کـه در سـال زراعی 
جدید لوله هـای انتقـال گاز به گلخانه ها رسـیده 
اسـت و گلخانـه داران ملـزم بـه گرفتن انشـعاب 
گاز هسـتند چرا کـه سـهمیه سـوخت گازوئیل  
به ایـن گلخانه هـا تعلق نمـی گیـرد و در شـروع 
فصل کشـت هزینه اضافی بر دوش گلخانه داران 

سـنگین تر شـده است.

طبق اعلام مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری 
استان کرمان، براســاس اعلام سازمان صنعت و 
معدن استان کرمان تقریبا حدود ۹۰ درصد استان 
کرمان ثبت معــادن )در قالب پروانه اکتشــاف 
یا پروانه بهره برداری و … ثبت شــده اند( شده 
اســت و طبق قانون معادن، وقتی پروانه معدنی 
برای منطقه ای صادر می شــود دیگر آن عرصه 
مادام العمر در اختیار ســازمان صمت است و این 
مانعی بــرای اداره کل منابع طبیعی ایجاد کرده 
اســت. مهدی رجبی زاده با اعــلام اینکه، ۱۴.۴ 
میلیون هکتار وسعت شمال اســتان شامل ۱۶ 
شهرستان می باشــد می گوید: مدیریت حدود 
۹۴ درصد )۱۳.۳ میلیون هکتار( از اراضی شمال 
استان شامل؛ حفاظت، توسعه، احیا و بهره برداری 
بر عهــده اداره کل منابع طبیعــی و آبخیزداری 
شمال استان است. او ادامه داد: در شمال استان 
کرمــان ۶.۲ میلیون هکتار مرتــع، ۶.۵ میلیون 
هکتار بیابان و حــدود یک میلیــون و ۱۰ هزار 
هکتار جنگل های طبیعــی وجود دارد. مدیرکل 
منابع طبیعی و آبخیزداری استان کرمان حفاظت 

و احیا منابع طبیعی را وظیفه اصلی این اداره کل 
دانســت و بیان کرد: تفکیک انفــال یک فرایند 
قانونی است و این کار از سال ۱۳۴۱ در کشور آغاز 
شده است. او تاکید کرد:طرح حدنگاری )کاداستر( 
از سال ۱۳۹۰ در کشور کلید خورد و با این اقدام در 
لحظه می  توانیم جواب استعلامات را بدهیم ضمن 
آنکه اسناد دفترچه ای فسادآور بود اما دست بردن 
در اسناد جدید )کاداستر( غیرممکن شده و جلوی 

فساد گرفته است.
۹۵.۵ درصد از اراضی ملی استان سند 

تک برگ دارند
او وسعت اراضی ملی شمال استان کرمان را ۱۳.۳ 
هکتار اعلام کرد و گفت: اســناد تک برگ برای 
۱۲.۷ میلیون هکتار از اراضی ملی شمال استان 
صادر شده و مابقی اراضی در مرحله صدور سند 
هستند. به گفته رجبی زاده، اداره کل منابع طبیعی 
شمال اســتان کرمان در سال گذشته حدود ۱۷ 
هزار استعلام را پاسخ داده و این استعلامات بیشتر 
در راســتای مقابله با زمین خواری بوده اســت. 
»سامانه جامع استعلامات خانه و زمین در کشور 

طراحی شده است و در کرمان تا اواخر شهریور راه 
اندازی می شود و همه دستگاه ها اطلاعات خود 
را از طریق این سامانه به اشــتراک می گذارند.« 
این مطلب بخش دیگری از ســخنان رجبی زاده 
بود. به گفته مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری 
استان کرمان، طبق قانون سازمان صنعت،معدن 
و تجارت باید قبل از هر فعالیت معدنی از این اداره 
کل اســتعلام بگیرد تا اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیزداری معارض یا بلامعارض بودن آن محدوده 
را مشخص کند و سازمان صنعت و معدن فقط در 
مناطق بلامعارض می تواند پروانه اکتشافات معدن 
را صادر کند. گفتنی است این قانون از سال ۱۳۹۰ 
تصویب شده و متاسفانه قبل از این قانون عمده 
عرصه های معدنی با کمترین یا بدون اســتعلام 

ثبت داده شده اند.
منابع طبیعی ثروت بین نسلی است

به اعتقاد او،متاسفانه در ایران منابع طبیعی چند 
تکه مدیریت می شــوند، به طوری کــه معدن را 
سازمان صمت، نفت را وزارت نفت، خاک و گیاه 
را منابع طبیعی و آبخیــزداری، حیات وحش را 

محیط زیست،بخشــی از آب را وزارت نیرو و … 
مدیریت می کنند و همه به دنبال عملکرد خوب 
هستند اما غافل از اینکه منابع طبیعی ثروت بین 
نسلی است و باید برای نسل آینده نیز حفظ شود. 
به گفته او، در راستای ایجاد اشــتغال، بی مهابا 
واگذاری انجام دادن یا مجوز صادر کردن افتخار 
نیست. به خاطر خواسته های نسل فعلی بسیاری 
از واگذاری ها و مجوزها ضروری نیستند و با این 
کار حق نسل بعدی را ضایع می کنیم. طبق اعلام 
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری شمال استان 
کرمان، سازمان صنعت، معدن و تجارت در پنج 
سال گذشته ۳ میلیون و ۶۰۰ هزار هکتار عرصه 
برای صدور پروانه معدنی از این اداره کل استعلام 
گرفته است که این اداره کل فقط روی حدود ۶۰۰ 
هزار هکتار پاســخ مثبت داده و حدود ۳ میلیون 
هکتار از عرصه های منابع طبیعی استان را حفظ 
کرده است.  او با اشــاره به واگذاری اراضی عنوان 
کرد: از ابتدای سال جاری تاکنون حدود ۱۲۰۰ 
هکتار از اراضی ملی برای اجرای طرح های مختلف 

تخصیص داده شده است.

کشاورزانقیدتسهیلاتاحداثگلخانهرازدند
معاون باغبانی سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان: متقاضیان تسهیلات احداث سازه گلخانه نسبت به 

سال قبل، حدود ۹۰ درصد کاهش یافتند. زیرا مبلغ دریافتی جوابگوی هزینه های ساخت نیست

 انتقاد مدیرکل منابع طبیعی استان از چند تکه شدن منابع طبیعی

۹۰درصداستانکرمانثبتمعدنشدهاست

گزارش
سمیه خدیشی

رئیس کل دادگستری استان کرمان
بخش زیادی از حاشیه نشینی 
کرمان ناشی از ترک فعل ها و 

بی تفاوتی مدیران است
رئیس کل دادگستری استان کرمان گفت: بخش زیادی از مساله حاشیه 
نشینی ناشی از ترک فعل ها و بی تفاوتی مدیران است و دستگاه های 

مربوطه وظایف نظارتی خود را به موقع و مستمر انجام ندادند.
حجت الاسلام ابراهیم حمیدی در حاشــیه بازدید از مناطق حاشیه 
نشین شهر کرمان از جمله محله شهید همت و محله ۱۴ معصوم با اشاره 
به اینکه وضعیت برخی مناطق حاشیه نشین در شهر کرمان که شهری 
مدرن محسوب می شود، نگران کننده است، اظهار داشت: مشاهده این 
وضعیت نابسامان برای تعدادی از شهروندان نظام مقدس جمهوری 
اسلامی موجب ناراحتی و شرمندگی است و در این ارتباط باید توجه 
داشت که با عدم توجه لازم به این مناطق، با دست خود شهروندان درجه 
۵ و ۶ ایجاد می کنیم که از بهداشت، آموزش و … محروم هستند و صدها 

آسیب اجتماعی در پی این وضعیت ایجاد می شود.
او فقر فرهنگی و اقتصادی در نقاط حاشیه نشین را مورد اشاره قرار داد و 
گفت: برخی افراد نیز با سوء استفاده از وضعیت کنونی و با تصرف اراضی 
حاشیه شــهر و فروش آن به افراد به دنبال سودجویی و کسب منافع 

خود هستند.
رئیس کل دادگستری استان کرمان عنوان کرد: وضعیت موجود حاشیه 
نشینی اطراف شهرها از جمله شهر کرمان نتیجه ترک فعل برخی از 

مدیران بوده که در جای خود قابلیت پیگیری دارد.
او بر ساماندهی بخش های تصرف شده در این مناطق نیز اشاره و بیان کرد: 
دستگاه ها باید موضوعات مربوط به حاشیه نشینی را به موقع گزارش 

کرده و از دستگاه قضایی نیز مطالبه کنند.
حمیدی با اشاره به اینکه نیازمندان واقعی و افراد فاقد مسکن در این 
مناطق باید ساماندهی شوند، افزود: اکثر افراد حاشیه نشین درگیر فقر 

فرهنگی و اقتصادی هستند و باید مورد آموزش قرار گیرند.
او یادآور شد: اگر دولت و مسئولان در حوزه مسکن در سال های پس از 
پیروزی انقلاب به حوزه مسکن توجه جدی کرده بودند و مردم از توان 
دولت ها در تامین مسکن مورد نیاز خود ناامید نشده بودند و این اتفاقات 

رخ نمی داد.
رئیس کل دادگستری استان کرمان گفت: برخی از واحدهای احداث 
شده در حاشیه شهر کرمان به نحوی است که احداث آنها حداقل شش 
ماه زمان برده اســت و این امر نشان می دهد که دستگاه های مربوطه 

وظایف نظارتی خود را به موقع و مستمر انجام ندادند

معاون پژوهش،برنامه ریزی و توسعه منابع 
آموزش و پرورش استان کرمان، از آغاز تایید 
اطلاعات نیروهای مشمول طرح »مهرآفرین« 

شرکت در آزمون تبدیل وضعیت از ۱۶ تا ۱۸ شهریور خبر داد.
رضا امیری فرد در نشست مجازی مدیرکل و اعضای شورای 
معاونان اداره کل با مدیران،روسا و اعضای شورای معاونان 
آموزش و پرورش شهرستان ها ومناطق استان گفت:مشمولان  
طرح مهر آفرین باید به منظور تایید اطلاعات شرکت در آزمون 
از روز چهارشنبه ۱۶ شهریور لغایت جمعه ۱۸ شهریورماه با ورود 
به سامانه soal.medu.ir نسبت به تایید و تکمیل اطلاعات 

خود اقدام کنند.
او افزود: نحوه برگزاری آزمون،جدول زمان بندی و منابع آزمون 
به زودی اعلام خواهد شد و ضرورت دارد به زمان بندی مندرج 
در اطلاعیه توجه و در تاریخ ذکر شده نسبت به تایید اطلاعات 

اقدام کنند.
معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع آموزش و پرورش 
استان کرمان گفت: بیمه شخص ثالث و بدنه خودروی فرهنگیان 
استان کرمان، همچنین بیمه منازل از شهریور  ۱۴۰۱ از طرف 
بیمه دانا صادر می شود و بیمه سرقت منزل هم از خدمات 
بیمه ای حذف شده و مهلت ثبت نام برای بیمه درمان هم به 

پایان رسیده است.
امیری فرد با تاکید بر اینکه ضرورت دارد معلمان بدو ورود از ۱۹ 
تا ۲۴ شهریورماه به دانشگاه فرهنگیان مراجعه کنند خاطر نشان 
کرد: افرادی که مدرسان دوره های ضمن خدمت بوده و ابلاغ 
دریافت نکرده اند باید به واحد آموزش نیروی انسانی مراجعه 
کنند و همکارانی که در آزمون کارشناسی ارشد پذیرفته شده اند 
باید به امور اداری شهرستان و منطقه خود مراجعه کنند و نیازی 

به حضور در اداره کل نیست.
معاون پژوهش،برنامه ریزی و توسعه منابع آموزش و پرورش 
استان کرمان گفت: سرانه دانش آموزی و سرانه غذایی تا پایان 
هفته به حساب مدارس واریز می شود، در زمینه کلاس بندی هم 
باید  اقدام لازم صورت گیرد و ثبت نام دانش آموزان در سامانه 
سیدا انجام شود. امیری گفت: طبق اعلام سازمان بازنشستگی 
۶ ماه قبل از بازنشستگی هم پرونده ها را می توان ارسال کرد، 
اهتمام لازم فرهنگیان در زمینه بارگذاری مدارک در سامانه رتبه 

بندی ضروری است.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان گفت: با 
استفاده از توان ۵۲ دستگاه اتوبوس و۱۹ دستگاه مینی بوس به 

مرز شلمچه رسانده شدند.
مجتبی محمودی اظهارداشت:با توجه به برنامه های از پیش 
تعیین شده سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای و ایجاد تکلیف 
سازمانی و معنوی، مجموعه اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای جنوب کرمان هم با تمام توان و استفاده از ظرفیت صنوف 
حمل و نقلی برنامه های حمل و نقل زائران را با جدیت دنبال کرده 
است. او افزود:از ۱۰ شهریورماه تا ۱۴ شهریور ماه بیش از ۲۵۷۰ نفر 
از زائران جنوب کرمان که برای شرکت در مراسم اربعین حسینی 
عازم بودند با استفاده از توان ۵۲ دستگاه اتوبوس و ۱۹ دستگاه 

مینی بوس به مرز شلمچه رسانده شدند.
او از تشکیل جلسات متعدد ستاد اربعین در اداره کل خبر داد و 
بیان کرد: هم اکنون ۱۲ تیم نظارتی کارشناسی بر ناوگان حمل و 

نقل زائران اربعین در جنوب کرمان نظارت می کند.
او ادامه داد: تمام توان ناوگان حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان 
در حال حاضر با همکاری صنوف این حوزه در اختیار حمل و نقل 
اربعین است. مدیرکل راهداری جنوب کرمان خاطرنشان کرد: 
مسافران و زائرانی که در جنوب استان کرمان تمایل به سفر دارند 
تا جایی که امکان دارد سفر خود را مدیریت یا از سایر وسایل حمل 
و نقلی استفاده کنند تا طرح رفت و بازگشت زائران به اتمام برسد.

محمودی همچنین از زائرانی که از جنوب کرمان عازم سفر اربعین 
هستند خواست تا با مدیریت سفر به اطلاعیه های ستاد اربعین و 
همچنین اطلاعیه های صادر شده سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای توجه کنند تا زمینه حمل و نقل مناسب در این ایام فراهم 
شود. او از اعلام نرخ های حمل و نقل زائران از مقصد جنوب کرمان 
به مرز خبر داد و گفت:با توجه به نرخ های اعلام شده صنف حمل 
و نقل، شرکت ها موظف به رعایت نرخ های مشخص شده هستند.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان از 
زائران خواست در بازگشت از زیارت عتبات عالیات جهت تامین 
ناوگان حمل و نقل صرفاً نام مرز ورودی خود را به سامانه پیامکی 

۲۰۰۰۱۴۱ پیامک کنند.

مدیــرکل میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دستی اســتان کرمان از ایجاد و 
تکمیل زیرساخت های گردشگری مناطق 
نمونه گردشگری این اســتان با اعتباری 
معادل ۲۰۰ میلیارد ریال از محل مصوبات 

سفر ریاست جمهور به کرمان خبر داد.
فریدون فعالی اظهار کــرد: این طرح در 
شهرســتان های کرمان، بافت، بردسیر، 
رابر، فهرج، جیرفت، ســیرجان و ریگان 

اجرا می شود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان افزود: تقاضای زیاد 
طبیعت گردان و گردشگران برای سفر به مناطق بیابانی و کویری کشور و به خصوص 
منطقه کویری استان کرمان که جزو مناطق نمونه گردشگری به شمار می روند موجب 

شده که برای تکمیل زیرساخت های این مناطق اقدامات لازم انجام گیرد.
او در ادامه از اختصاص ۱۰۰ میلیارد ریال برای بهره برداری از ظرفیت های گردشگری 
بیابان لوت و همچنین ساماندهی کمپ کویری در شهرستان فهرج و بخش شهداد خبر 
داد و گفت: با توجه به اینکه بیابان لوت، اولین میراث طبیعی ثبت شده ایران در فهرست 
آثار جهانی بوده و دارای اهمیت زیبایی شناختی، طبیعی، فرهنگی و است بنابراین باید 

معرفی و توسعه ظرفیت های مختلف آن در زمینه گردشگری در اولویت کار قرار گیرد.
فعالی به ایجاد و تکمیل زیرساخت های روستا های هدف گردشگری استان کرمان نیز 
اشاره و خاطرنشان کرد: برای این طرح نیز ۸۰ میلیارد ریال اختصاص یافته است و در 

شهرستان های کرمان، راور، بافت، رابر، ارزوئیه، بردسیر و جیرفت اجرا خواهد شد

مدیر امور زراعت سازمان جهاد کشاورزی 
گفت: برنامه کشــت و تولید محصول پیاز 
برای سال زراعی ۱۴۰۲ - ۱۴۰۱ بالغ بر ۶ 

هزار هکتار هدف گذاری شده است.
رضا یونــس زاده عنوان کرد: در راســتای 
سیاســت های وزارت جهاد کشــاورزی 
به منظور تامین امنیت غذایــی و اولویت 
کشــت های اســتراتژیک و قراردادی، بر 
اساس میزان کشت و تولید سایر استان ها، 

پیش بینی میزان ذخیره سازی تولید پاییزه، میانگین صادرات چند سال گذشته، تعادل عرضه 
و تقاضای بازار، برنامه کشت و تولید محصول پیاز برای سال زراعی ۱۴۰۲ - ۱۴۰۱ بالغ بر ۶ 

هزار هکتار و تولید ۳۶۰ هزارتن هدف گذاری و تعیین گردیده است.
او افزود: برابر ارزیابی ها و بررسی های میدانی، با عنایت به وضعیت کشت طرح استمرار با تاکید 
بر مدیریت کشت و ساماندهی تولید توصیه می گردد، کشاورزان برای احداث خزانه تولید نشاء 
و ادامه کشت سال زراعی پیش رو نهایت تلاش و دقت را بعمل آورند و به نحوی برنامه ریزی 
انجام گردد که با مدیریت کشت، تولید، میزان و زمان عرضه مناسب، منافع اقتصادی مطلوب 
حاصل و از هرگونه بی ثباتی بازار، افت و نوسان قیمت و خسارات احتمالی ممانعت بعمل آید.
مدیر زراعت سازمان اظهار داشت: با توجه به شرایط بین المللی و دو چندان شدن اهمیت 
امنیت غذایی و اولویت های وزارت جهاد کشاورزی، مدیریت و برنامه ریزی کشت به صورت 
چند محصولی با اولویت کشت محصولات استراتژیک گندم، کلزا و سایر محصولات سبزی 
صیفی می تواند راهکار مناسب و مطلوب در جهت دستیابی به بازاری با ثبات، اقتصادی پویا 

و درآمدی پایدار باشد

به گــزارش »کرمــان نو« ششــمین دوره 
شورای اســلامی شــهر جیرفت هم درگیر 
حواشی و اختلاف نظرها است. چندی پیش 
دومین دوره انتخابات هیات رئیسه شوراهای 
اسلامی در برخی شــهرها از جمله جیرفت 
برگزار شــد و با وجود اختلافاتی که در بین 
اعضای شورا دیده می شد تغییر این ترکیب 
دور از انتظار نبود. هیات رییســه جدید در 
اقدامی دو هفته قبل به شهردار تذکر مکتوب 
داد و در هفته بعد از آن طرح سوال از محمود 

معناصری مطرح شد و شهردار جیرفت را برای جواب به صحن شورا خواستند. آن طور که یکی 
از اعضا شورا به خبرنگار »کرمان نو« گفته است بعد از گذشت یک هفته از طرح سوال، شهردار 
روز دوشنبه ۱۴ شهریور در جلسه شورا حضور یافت. اما با نامه فرماندار جیرفت مبنی بر دادن 
فرصت بیشتر به شهردار برای اقناع اعضای شورا این زمان تمدید و به بعد موکول شد. در یارکشی 
بین موافقین و مخالفان عملکرد محمود معناصری دو عضو شورای شهر که در تیم موافقان 
شهردار جیرفت قرار دارند،روز سه شنبه ۱۵ شهریور با صدور بیانیه ای خطاب به استاندار کرمان 
درخواست ورود نماینده عالی دولت را به مسائل شورای شهر جیرفت داشته و وضعیت مدیریت 
رییس شورا را ضعیف قلمداد کرده اند. در درخواست رضا سالاری فر و روح اله دانشی از استاندار 
آمده است: اینجانبان دو عضو شورای شهر جیرفت از شما مقام عالی استان خواهشمندیم به 
سبب جلوگیری از هرگونه تنش اجتماعی دستور فرمایید هرچه سریعتر هیئتی برای رسیدگی 
به اوضاع آشفته نامناسب شورای شهر جیرفت و ضعف مدیریتی آقای هوشمند و بی اطلاعی 
ایشان از قوانین شورا که باعث ایجاد تنش در در شهر جیرفت می شود، دستور فرمایید اقدامات 

لازم هرچه سریعتر به عمل آید تا از تنش های احتمالی جلوگیری شود.

زیرساخت های گردشگری مناطق
 نمونه ایجاد و تکمیل می شود

۶ هزار هکتار سطح ابلاغی کشت پیاز 

در جنوب استان کرمان

شورای شهر جیرفت درگیر حواشی

مشمولان طرح »مهر آفرین« 
بخوانند

اعزام 2۵۷۰ زائر اربعین 
جنوب کرمان با استفاده

 از ناوگان اتوبوسی
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خبرخبر

معاون حمل و نقل وزارت راه و شهرسازی 
گفت: پیش بینی های ما بر اساس ظرفیت 
فرودگاه های امام خمینی )ره( و نجف این 
است که تا ۳۰۰ هزار نفر هوایی به عتبات 

مشرف شوند.
به گزارش خبرنگار مهر، شهریار افندی زاده 
معاون حمل و نقل وزارت راه و شهرسازی 
و رئیس کمیته حمل و نقل ستاد مرکزی 
اربعیــن در برنامه تلویزیونی »در مســیر 
حسین« گفت: وزارت راه و شهرسازی در 
۲ بخش فعالیت های خــود را در این چند 
ماه دنبال کرد؛ یکی بحث زیرساخت ها بود 
که بر این اساس تمام محورهای مواصلاتی 
به پایانه های مرزی و خود این پایانه ها ارتقا 
یافت و بهسازی شــد و وزارت راه نزدیک 
بــه ۱,۴۰۰ میلیارد تومــان در این بخش 

هزینه کرد.
وی اضافه کرد: موضوع دیگر بحث حمل و 
نقل است؛ اتفاقات چند روز اخیر نشان داد 
که پیش بینی ها درست بوده و نزدیک به ۵ 
میلیون نفر می روند و ۵ میلیون برمی گردند. 
علاوه بر این نمی دانیم که هر روز چند نفر 
می روند و همین موضوع کار ما را ســخت 
می کند. ظرفیت ما در بخش ریلی و هوایی 
محدود است؛ شبکه ریلی ما به سمت اهواز 
و کرمانشاه یک خطه است و در مورد بخش 
هوایی نیز به دلیل محدودیت هایی که در 
فرودگاه نجف و بغداد وجود دارد، پیش بینی 
۲۰۰ هزار جابه جایی را داریم که می تواند تا 
۳۰۰ هزار نفر نیز افزایش پیدا کند. بنابراین 
بخش اصلی حمل و نقل، ظرفیت جاده ای 

است.
افندی زاده درباره مشکلاتی که برای زائران 
پاکستانی به وجود آمده بود، گفت: در ابتدا 
قرار بود که این زائران از طریق جاده ها وارد 
شــوند، اما بعد از مدتی قرار شد که فقط از 
طریق شبکه هوایی بیایند، این موضوع تا 
روز گذشــته در هاله ای از ابهام بود و امروز 
مشخص شد که امکان ورود از طریق جاده ها 
نیز وجود دارد. با این حــال به دنبال حل 

مشکل این زائران هستیم.

بازرسی فوق العاده
 برای بررسی حقوق 

دولتی معادن
در پی دستور رئیس سازمان بازرسی کل 
کشور، نحوه وصول، محاسبه و هزینه کرد 

حقوق دولتی معادن بررسی می شود.
به گزارش خبرگــزاری مهــر، ذبیح الله 
خدائیان رئیس سازمان بازرسی کل کشور 
در سفر به شهرستان بافق به حقوق دولتی 
معادن اشاره کرد و با انتقاد از اینکه در اکثر 
استان ها مسئولان مربوطه به خوبی حقوق 
دولتی را پیگیری نمی کنند، خواستار ورود 

به این موضوع شد.
وی بر لزوم بازرسی فوق العاده حقوق دولتی 
معادن تاکید و اعلام کرد چنانچه مدیر و یا 
مسئولی در این راستا کوتاهی کرده باید 

تحت پیگرد قرار گیرد.
در حالی کــه کمتر از پنج روز از دســتور 
رئیس سازمان بازرســی کل کشور از این 
موضوع می گذرد، بازرسی کل امور صنعت، 
معدن و تجارت این سازمان، بازرسی فوق 
العاده ای را برای پیگیــری حقوق دولتی 

معادن تعریف کرده است.
قائم مقام سازمان بازرســی کل کشور به 
دستور رئیس این ســازمان برای پیگیری 
حقوق دولتی معادن اشاره کرد و گفت: به 
دنبال دستور خدائیان بازرسی فوق العاده ای 
برای پیگیری حقوق دولتی معادن تعریف 

شده و در دست پیگیری است.
احمد رحمانیان با تاکیــد بر اینکه برنامه 
کلانی برای حقوق دولتی معادن از سوی 
سازمان بازرسی تعریف شــده، ادامه داد: 
در این بازرسی فوق العاده سه محور نحوه 
وصول، محاسبه و هزینه کرد حقوق دولتی 

معادن بررسی می شود.
وی با انتقاد از اینکه حقوق دولتی به نحو 
مطلوبی از سوی مسئولان امر پیگیری و 
وصول نمی شود، اظهار کرد: به زودی تیم 
بازرســی امور صنعت، معدن و تجارت در 
ایمیدرو مستقر خواهند شد و بازرسی ها در 
رابطه با معادن کشور به ویژه معادن فلزی 

در سه محور مورد اشاره انجام می شود.
قائم مقام سازمان بازرســی کل کشور با 
تاکید بر اینکه این بازرسی فوق العاده در 
سطح وسیعی صورت می گیرد، گفت: در 
این راستا ۱۰ استان کشور از جمله فارس، 
یزد، کرمان، کردستان، اصفهان و… که 
دارای معادن غنی هستند در اولویت قرار 

گرفته اند.
رحمانیان تأکید کرد؛ این موضوع در این 
استان ها بررسی و نتیجه اعلام می شود و 
اگر مدیر و مسئولی در این حوزه کوتاهی 

کرده باشد تحت پیگرد قرار می گیرد.

عضو هیات مدیره اتاق مشترک ایران 
و عراق با اشاره به کاهش ۸ درصدی 
صادرات به عراق از نظر ارزشی گفت: 
ناآرامی ها عراق، حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی و 
افزایش قیمت  کالاهای صادراتی و تشکیل 
نشدن دولت عراق از دلایل اصلی کاهش 

صادرات به این کشور است.
با  گفت وگو  در  حسینی  حمید  سید 
خبرنگار اقتصادی خبرگزاری فارس در 
تشریح وضعیت صادرات ایران در ۵ ماه 
امسال گفت: پیش بینی می شد که صادرات 
ایران به عراق در سال جاری نسبت به سال 
گذشته افزایش یابد، ولی براساس آمار 
این اتفاق نیفتاده است. البته آمار گویای 
دقیق وضعیت صادرات به عراق نیست، 
زیرا از طرفی آمار صادرات برق به عراق 
ذکر نشده و همچنین آمار صادرات گاز به 
عراق نیز هر چند ماه یکبار به آمار اضافه 
می شود و به یکباره آمار صادراتی به این 
کشور را تغییر می دهد، لذا آمار کنونی به 
طور دقیق بیان کننده آمار صادراتی به این 

کشور نیست.
وی با بیان اینکه با وجود افزایش قیمت ها 
در بسیاری از اقلام از جمله فرآورده های 
نفتی و پتروشیمی ها صادرات به عراق به 
لحاظ ارزشی کاهش یافته است، اظهار 
داشت: سال گذشته در ۵ ماه نخست سال 
ارزش صادرات به کشور عراق ۳ میلیارد 
۲۲۰ میلیون دلار بود که امسال این رقم 
در ۵ ماهه نخست سال به ۲ میلیارد و ۹۶۱ 
میلیون دلار کاهش یافته است و بر این 

اساس به لحاظ ارزشی صادرات کشورمان 
به عراق در حدود ۸ درصد کاهش یافته 

است. 
عضو هیات مدیره اتاق مشترک ایران و 
عراق افزود: به لحاظ وزنی نیز سال گذشته 
۱۲ میلیون و ۱۵۲ هزار تن کالا به عراق 
صادر شده است و امسال میزان صادرات 
ما به عراق ۸ میلیون و ۶۵۵ هزار تن بوده 
است که این آمار نیز نشان می دهد، به 
لحاظ وزنی صادرات ما به عراق بین ۲۸ تا 

۲۹ درصد کاهش یافته است. 
وی درباره کاهش صادرات به عراق اظهار 
داشت: بخشی از کاهش صادرات به این 
کشور در نتیجه ناآرامی های عراق و بخشی 
نیز مربوط به حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی و 
افزایش قیمت کالاهای صادراتی است، 
همچنین تشکیل نشدن دولت عراق و 
ابلاغ نشدن بودجه پروژه ها در این کشور 
از عوامل اثرگذار بر کاهش صادرات به 

عراق است، بنابراین علیرغم درآمدهای 
سرشار نفتی عراق هیچکدام از پروژه های 
سرمایه گذاری در عراق شروع نشده است. 
وی با بیان اینکه برخی از کم کاری ها 
توسط مسئولان نیز باعث کاهش صادرات 
به عراق شده است، گفت: با وجود اینکه 
سفیر جدید در این کشور معرفی کرده ایم، 
اما هنوز کاری برای توسعه روابط تجاری 

انجام نشده است. 
وی اظهار داشت: چینی ها در هر ماه حدود 
یک میلیارد دلار و کشور ترکیه در هر ماه 
حدود ۸۰۰ میلیون دلار به کشور عراق 
صادرات دارند و این در حالی است که 
صادرات ما به این کشور در هر ماه حدود 
۶۰۰ میلیون دلار است، بنابراین لازم است 
تا همه ارگان های فعال در رابطه با عراق 
نیم  به طور جدی تلاش کنند تا ما بتوا
صادرات خوبی به عراق داشته و از رقبا در 

این بازار پیشی بگیریم.

با وجود زمزمه های چندین باره تشکیل وزارت بازرگانی، 
به ویژه از سوی برخی نمایندگان مجلس اما هنوز نه 

دولت و مجلس طرح و لایحه ای برای آن نداده اند.
در همین رابطه، حسن لطفی، نماینده رزن از موافقان 
تفکیک وزارت صمت و تشکیل وزارت بازرگانی در 
گفت وگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه »خاطره و تجربه 
خوبی« از وجود وزارت بازرگانی دارد، تجربه خود را 
این گونه تشریح می کند: »زمانی که بخش بازرگانی 
کشور، با عنوان وزارت بازرگانی فعال بود، واردات و 
صادرات و اساساً تراز مالی، روشن بود؛ یعنی یک 
وزیر، متولی اعلام وضعیت تولید و میزان نیاز کشور 

به واردات بود.«
لطفی با تشبیه کشور به مثابه یک خانواده معتقد 
است با مدیریت اصولی و ساده، می توان متوجه میزان 
مصرف خانواده شد و همین کار باید برای جمعیت ۸۵ 
میلیونی کشور انجام شود اما آمار درستی از میزان اقلام 
مصرفی جامعه نداریم. وی از اظهارات خود این گونه 
نتیجه می گیرد که اگر وزارت بازرگانی داشته باشیم، 
کارشناسان خبره در این وزارتخانه، می توانند آمار و ارقام 
واقعی کشور درباره واردات و صادرات را مشخص کنند و 
پیرو آن، برنامه ریزی مناسب در کشور صورت می گیرد.

این نماینده مجلس در واکنش به اظهارات سخنگوی 
دولت مبنی بر اینکه تشکیل وزارت بازرگانی، »طرح« 
مجلس است، با انتقاد از این موضوع، می گوید: »به 
نظر من، دولت درخصوص تشکیل وزارت بازرگانی، 

می خواهد توپ را به زمین مجلس بیندازد.«
از طرف دیگر، نماینده نجف آباد برخلاف نماینده رزن، 
مخالف تفکیک وزارت صمت و تشکیل وزارت بازرگانی 

است. ابوالفضل ابوترابی، در گفت وگو با مهر می گوید: 
»چند سال پیش، ادغام صورت گرفت و به تبع آن، 
ساختمان های وزارتخانه، کارمندان و تمام قسمت ها با 
هم ادغام شدند و اکنون، بازگشت به عقب و تفکیک را 

کارِ سختی می دانم.«
وی درباره مصداق بازگشت به عقب طرح تفکیک 
خاطرنشان می کند: »پس از کلی بحث و بررسی، 
قانون انتزاع در مجلس تصویب و بر اساس آن، مقرر 
شد امور مربوط به کشاورزی، از وزارت صمت به وزارت 
جهاد کشاورزی منتقل شود. حال، اگر وزارت بازرگانی 
تشکیل شود، تکلیف قانونی که به سختی تصویب 
شده، چیست؟ این کارها، بازگشت به قبل و هدر دادن 

انرژی است.«
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها، همچنین 
با اشاره به زمان بر بودن این اقدام تصریح می کند: »اگر 
قرار باشد تفکیک انجام شود، نیاز به پنج سال زمان دارد 
و این کار، به معنای معطل کردن مردم است. با اجرای 
تفکیک، اگر مردم به ادارات وزارت صمت خصوصاً در 

شهرستان که تشکیلات آن در یک ساختمان تعریف 
شده، مراجعه کنند، احتمالاً به آنها می گویند فعلاً محل 
ساختمان مشخص نیست یا هنوز حکم رئیس صادر 

نشده یا معاونان تعیین نشده اند!«
ابوترابی، هزینه بر بودن تفکیک را از دیگر دلایل مخالفت 
خود با تشکیل وزارت بازرگانی می داند و معتقد است 
بار مالی این تفکیک، ۷,۰۰۰ میلیارد تومان است. به 
گفته وی، در شرایط تحریم و وضعیت دشوار اقتصادی، 
این تفکیک که قرار است تأثیرات آن چند سال دیگر 
مشخص شود به درد کشور نمی خورد. اظهارات این 
نماینده مجلس در حالی است که اخیراً هادی طحان 
نظیف، سخنگوی شورای نگهبان در یک نشست 
خبری، درباره تفکیک و تشکیل وزارت بازرگانی تاکید 
کرده بود: »دولت های دوازدهم و سیزدهم، مشکلی با 
تأمین بار مالی نداشتند.« و گفته بود: »اینکه طرح یا 
لایحه تفکیک وزارت صمت و تشکیل وزارت بازرگانی 
در مجلس رسیدگی شود، موضوعی است که مجلس و 

دولت باید درباره آن تصمیم بگیرند.«

هزینه۷۰۰۰میلیاردتومانیِتشکیلوزارت
جدیدبازرگانی

کاهش۸درصدیارزش
صادراتبهعراق

سخنگوی دولت گفت: تسهیلات ۵میلیون تومانی برای سرپرستان 
خانوار زوار و ۳میلیون تومان برای زوار انفرادی به صورت برخط قابل 
دریافت است. به گزارش خبرنگار حوزه دولت خبرگزاری تسنیم، علی 
بهادری جهرمی سخنگوی دولت در نشست خبری با خبرنگاران طی 
سخنانی اظهار داشت: تسهیلات ۵میلیون تومانی برای سرپرستان خانوار 
زوار و ۳ میلیون تومان برای زوار انفرادی به صورت برخط قابل دریافت 
است و در سامانه سماح امکان ثبت درخواست این وام فراهم شده است و 
نیازی به مراجعه به شعب بانکی نیست و این روند به صورت خودکار طی 
می شود. تقویت آنتن دهی در مرزها از سوی وزارت ارتباطات انجام گرفته 
است و یک بالون برای ارائه اینترنت رایگان نیز در مرزها استقرار می یابد. 
هماهنگی برای اینترنت رایگان در بخش هایی از مسیر نجف تا کربلا انجام 
شده است و این اقدام هم انجام می شود. سخنگوی دولت گفت: از برخی 
پیام رسان ها مانند سروش پلاس و روبیکا امکان برقراری تماس صوتی 
رایگان با تلفن های داخلی کشور آماده شده است و هم چنین زوار بدون نیاز 
به اینترنت می توانند موقعیت خود را در نرم افزار بله به دیگران اعلام کنند. 
جزییات این خدمات در سایت وزارت ارتباطات در بخش جداگانه ای آماده 
و قابل نمایش است. البته با توجه به افزایش تعداد زوار، هرچقدر هم تلاش 
بشود، با حجم سیل عظیم زوار برابر نخواهد شد و همراهی مردم را در این 
زمینه می طلبد. بهادری جهرمی درباره برنامه دولت سیزدهم برای استفاده 
از ظرفیت ترانزیت تصریح کرد: برخی مسیرهای تعطیل شده تا حدود قابل 
 ـآستارا در حال عملیات  قبولی فعال شدند و به عنوان مثال، راه آهن رشت 
اجرایی است و این کار با همکاری سه جانبه ایران، روسیه و جمهوری 
آذربایجان پیگیری می شود. وی در خصوص بستری شدن رستم قاسمی 
وزیر راه در بیمارستان، گفت: وزیر محترم راه به واسطه وارد آمدن ضربه ای 
به کمرشان طی حادثه ای در منزل، در بیمارستان بستری شده بودند و 

از روز شنبه در وزارتخانه نیز حاضر شده و مشغول انجام کار خود هستند.

گزارش
مهر

 وام ۵میلیونی برای سرپرستان 
خانوار زوار اربعین

معاون وزیر راه خبر داد

افزایش ظرفیت 
سفرهای هوایی اربعین 

به 3۰۰ هزار نفر

رنا
: ای

س
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س
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شورای رقابت ورود وزارت آموزش و پرورش و وزارت صمت را به بازار 
مانتوی مدارس ناقض مقررات فصل نهم قانون اجرای سیاست های 
کلی اصل ۴۴ قانون اساسی تشخیص داد و حکم بر توقف رویه مذکور 
صادر کرد. به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از مرکز ملی رقابت، حسب 
تصمیم شورای رقابت، ورود وزارت آموزش و پرورش و وزارت صمت به 
بازار مانتوی مدارس و تعیین قیمت و ظرفیت تولید پوشاک مدارس برای 
تولیدکنندگان این محصولات، مصداق نقض مقررات فصل نهم قانون 
اجرای سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی تشخیص داده شده 
و این وزارت خانه ها ملزم به متوقف کردن رویه مذکور شدند. دخالت در 
این رویه اخلال در رقابت بوده و وزارت آموزش و پرورش و وزارت صمت 
نباید در این بازار دخل و تصرف داشته باشند. گفتنی است؛ در آستانه 
بازگشایی مدارس، ورود انحصاری به بازار لباس فرم مدارس موجب 

نارضایتی گسترده خانواده ها و اخلال در بازار تولید پوشاک شده است.

ممنوعیت ورود وزارت آموزش و 
پرورش به بازار لباس فرم مدارس

کشـوری که یکی از قطب های میوه و سـبزی در جهانش 
مصـرف میـوه اش ۳۰درصـد کاهـش یافتـه اسـت. ایـن 
در حالـی اسـت کـه تـا ۱۰ سـال قبل بنـا بـر اعـلام فائو، 
مصـرف میوه به طـور متوسـط ۲ برابـر میانگیـن جهانی 
بـود .طی ایـن ده سـال سـرانه مصرف گوشـت نیـز از ۱۳ 
کیلوگـرم  بـه ۶کیلوگـرم رسـیده اسـت.  ایـن آمـار طی 
یکسـال از ۱۴۰۰ تـا ۱۴۰۱ برای دهک هـای پایین به زیر 
۳ کیلوگـرم کاهش یافته اسـت. در هفته گذشـته مهدی 
میـرزا امین )عضـو هیات رئیسـه اتحادیـه تهیـه و توزیع 
گوشـت گاوی( در گفتگـو با ایلنـا؛ اعلام کـرد که مصرف 
گوشـت با توجه به آمـار میـزان تقاضـای بازار نسـبت به 
سـال گذشـته ۱۰۰درصـد کاهش یافته اسـت. ایـن آمار 
تکان دهنـده در کنـار آمار مصرف سـرانه سـالانه ۳ کیلو 
گوشـت در سـال برای سـه دهـک فرودسـت جامعـه )از 
جملـه کارگـران( باعث شـده تا بیش از گذشـته نسـبت 
به کاهـش سـبد پروتئینـی از سـفره کارگران احسـاس 
خطـر شـود.  ایـن آمارهـا در حالـی مطـرح می شـود که 
اظهارنظرهـای متولیـان صنعت مـرغ و ماهـی از افزایش 
قیمت گوشـت سـفید در آینده نزدیک خبـر می دهد. در 
حالی کـه رئیس اتحادیـه مرغ و تخـم مرغ ماه گذشـته از 
منطقی بودن نرخ شـانه تخم مرغ ۹۰ هزارتومانی سـخن 
گفته بـود، برخـی مرغـداران از ضـرورت رسـیدن قیمت 
مرغ بـه بـالای ۸۵هـزار تومان بـا توجه بـه هزینـه تولید 
سـخن گفتند. این در حالی اسـت که قیمت مـرغ در بازار 
کشـتار روز به کیلویـی ۶۵ هزار تومان نیز رسـیده اسـت؛ 
رقمی که احتمالا به معنای کاهش سـهم گوشـت سفید 
)مانند گوشـت قرمز( در سـبد مصرفی مـردم خواهد بود. 
اسـماعیل مرادیـان )نائـب رئیـس اتحادیه فروشـندگان 
میوه و سـبزی( در مصاحبه با ایلنا؛ از کاهـش ۳۰درصدی 
مصرف میوه در ایران سـخن بـه میـان آورده بـود. این در 
حالی اسـت که اسـتاندارد مصرف میوه و سـبزی در ایران 
بـه نسـبت بسـیاری از کشـورهای جهـان از جمله حتی 
در منطقه نه چندان ثروتمنـد خاورمیانـه، در رده پایینی 
حسـاب می شـود. ایرانیـان بنابـر آمـار سـازمان خـوار و 
بار بین الملـل )فائـو( در سـال ۱۳۹۱ به طور متوسـط دو 
برابر متوسـط جهانـی هر فرد میـوه و سـبزیجات مصرف 
می کردند؛ رقمی که بنابـر گزارش روزنامه اعتماد از سـال 
۱۳۹۵-۱۳۹۶ بـه مـرور دوبـاره بـه نرخ متوسـط جهانی 
نزدیک شـده اسـت و این در حالی اسـت که ایران یکی از 
قطب های تولید میوه در جهان محسـوب می شـود.  البته 
وضعیت ایران در بحث میوه و سـبزی جات بسـیار بهتر از 
سـرانه مصرف گوشـت اسـت.  طبق آمار مرکز آمـار ایران 
در انتهای سـال گذشـته، مصرف گوشـت ایرانیـان از ۱۳ 

کیلوگرم در سال ۱۳۹۰ به ۶ کیلو در سـال ۱۴۰۰ رسیده 
و این آمار طی یکسـال از ۱۴۰۰ تا ۱۴۰۱ برای دهک های 
پایین بـه زیر ۳ کیلوگـرم کاهش یافته اسـت. این کاهش 
۵۰ درصدی مصرف گوشـت سـرانه در حالی است که در 
جهان و حتـی در منطقه خاورمیانه مصرف گوشـت قرمز 
تفاوت فاحشـی با سـایر نقاط جهـان دارد.  طبـق گزارش 
یورونیـوز میـزان مصـرف سـرانه گوشـت در ایران سـال 
۱۴۰۰ حـدود ۲۵ کیلوگرم اسـت کـه تنها ۶ کیلوگـرم از 
این مقدار بـه گوشـت قرمز اختصاص داشـته اسـت. این 
در حالی اسـت که در کشـورهای درحال توسـعه سـالانه 
حدود ۳۲ کیلوگرم گوشـت مصرف می شـود و این میزان 
در کشورهای توسـعه یافته ۸۰ کیلوگرم است و نصف این 
دو رقـم به طور متوسـط به گوشـت قرمز اختصـاص دارد. 
در حالی که سـرانه کلی مصرف گوشـت در ایران متوسط 
شـش کیلوگرم اسـت و برای طبقه کارگر چیـزی حدود 
۳ کیلوگـرم و شـاید کمتـر اسـت، این رقـم برای کشـور 
همسـایه ما ترکیه طبق آمار سال گذشـته چیزی حدود 
۲۷ کیلوگـرم در سـال بـه ازای هر نفر اسـت.  بـه گزارش 
سـازمان خوار و بار و کشاورزی سـازمان ملل متحد )فائو( 
سرانه مصرف گوشت قرمز سـالانه هر فرد در غنا ۹، گینه 
۵.۶، نیجریه ۵.۸، هندوسـتان ۵.۳، عـراق ۸.۷، تانزانیا ۱۰ 
کیلوگـرم، یمن بـا ۶.۱۴ و کره شـمالی بـا ۸.۱۰ کیلوگرم 
است که نشـان می دهد آمار مصرف گوشـت قرمز در کره 
شـمالی، تانزانیا و عراق و غنا از ایران بالاتر بـوده و ایران در 
رده کشـورهایی مانند یمن، نیجریه و گینه و هندوسـتان 
در زمینه مصرف گوشـت قرمز قرار دارد.  البتـه رژیم های 
غذایی در شـکل گیری سبد گوشـت مصرفی بسیار مهم 
اسـت. برای مثال مالـزی با مصـرف سـرانه ۴.۹ کیلوگرم 
گوشـت قرمز از ایـران نیـز مصـرف کمتـری دارد امـا در 
عوض در سبد گوشـت ۵۵ کیلوگرمی مالزی، بیش از ۵۰ 
کیلو به گوشت سـفید اختصاص دارد که بخش اعظم آن 
را غذاهای دریایی و گوشـت آبزیان را شـامل می شود. این 
درحالی اسـت که سـبد ۲۵-۲۴ کیلویی گوشت مصرفی 
سـالانه متوسـط هـر ایرانـی، ماهـی و آبزیـان کمتریـن 
سـهم )زیر ۲ کیلو با احتسـاب کنسـرو ماهـی( را به خود 
اختصاص داده و مابقی )بیش از دو سـوم( گوشت مصرفی 

ایرانیـان مربوط به گوشـت مرغ اسـت. 
ضرورت مصرف روزانه ۱۰۰ گرم گوشت

 برای سلامت بدن
محمدصـادق کرمانـی )پزشـک کارشـناس تغذیـه( در 
زمینـه ضرورت مصـرف برخی اقـلام مانند گوشـت قرمز 
بـرای بـدن انسـان سـالم بزرگسـال می گویـد: حـدود ۹ 

آمینو اسـید ضروری وجـود دارد که بـدن باید آن هـا را از 
برنامه غذایـی دریافـت کنـد. بـدن نمی تواند ایـن آمینو 
اسـیدهای ضـروری را خود تولید کنـد، اما برای سـلامت 
بسـیار مهم هسـتند. غذاهای حیوانـی )شـامل لبنیات، 
تخـم پرنـدگان، آبزیـان و گوشـت سـفید و قرمـز( تمام 
آمینو اسـیدهای ضـروری را تامیـن می کننـد. به همین 
دلیل به غذاهـای حیوانـی پروتئیـن کامل و بـه غذاهای 
گیاهی دارای پروتئین )شـامل حبوبات( پروتئین ناکامل 
گفتـه می شـود. اگر شـما تنهـا پروتئین گیاهـی مصرف 
می کنیـد، بسـیار مهـم اسـت کـه در مقادیـر زیـاد تنوع 
غذایی داشـته باشـید، تا بتوانیـد تمـام آمینو اسـیدها را 
دریافـت کنید. بـرای مثـال، غـلات آمینـو اسـید لیزین 
محدودی دارنـد. حبوبات مقـدار لیزین بالاتـری دارند اما 
حاوی متیونین و سیسـتئین کمی هسـتند. برای تامین 
پروتئیـن کامل بدون گوشـت، بایـد همه انواع خشـکبار، 
حبوبـات و غـلات مـورد مصـرف قـرار بگیرنـد.  هدایـت 
حسـینی )عضو کمیتـه بهداشـت و تغذیه فرهنگسـتان 
علوم پزشـکی ایران( نیز در پاسـخ به سـوال ایلنـا؛ درباره 
ضـرورت مصـرف اقلامی ماننـد گوشـت می گویـد: بدن 
انسـان بـه دلیـل نیـاز بـه آمینـو اسـیدهای ضـروری به 
گوشت نیاز دارد و این آمینو اسیدها در بسیاری از گیاهان 
و حبوبـات یافـت نمی شـود، لـذا به طور متوسـط انسـان 
سالم بزرگسـال با وزن حدود ۷۵ کیلوگرم، روزانه باید ۶۰ 
گرم پروتئین مسـتقیم وارد بدن خود کند کـه این میزان 
باید حداقل حدود یک سـوم از پروتئین حیوانی گوشـت 
تامین شـود.  وی با تاکید بـر اینکه برای رسـیدن حداقل 
روزانـه ۲۰ گـرم پروتئیـن گوشـت حیوانـی بایـد روزانه 
۱۰۰ گرم گوشـت به طـور متوسـط مصرف شـود، اظهار 
کـرد: در بحـث مصـرف انـواع گوشـت، گوشـت ماهی به 
دلیل برخورداری از اسـیدهای چرب ضروری و همچنین 
گوشـت قرمز به دلیل برخورداری از آهن ضروری، نسبت 

به گوشـت مرغ اهمیت بسیار بیشـتری دارند.  حسینی از 
عـوارض کمبود پروتئیـن در بدن به ضعـف عمومی قوای 
جسمانی، کاهش شدید ایمنی بدن، عوارض خونی ناشی 
از کمبود آهن، احتمال افزایش کبد چرب، سسـت شدن 
اسـتخوان ها و عوارض انتقالی در رشد جسـمانی و مغزی 
در فرزنـدان فـرد اشـاره کـرده و گفـت: آمینواسـیدهای 
لازم در پروتئین هـای غیر گوشـتی )غیر حیوانی( بسـیار 

کمتر اسـت. 
نه تنها در تهیه نوشت افزار و آموزش؛ که در تغذیه 

فرزندان کارگران هم مشکل داریم! 
محمدرضا تاجیک )نماینده کارگری در شـورای عالی کار 
و عضو کانون هماهنگـی شـوراهای اسـلامی کار( درباره 
ضـرورت تامین اقـلام ضروری در سـفره کارگـری به ایلنا 
می گویـد: تبصـره دو مـاده ۴۱ قانون کار سـبد معیشـت 
خانـوار کارگری اسـت و ما با اسـتخراج و به دسـت آوردن 
رقم این سـبد از آن با کمک کارشناسـان وزارت بهداشت 
و انسـتیتو تغذیـه بـرای محاسـبه میـزان کالـری لازم و 
حداقل های مصرفی و اقلام لازم خوراکـی و غیرخوراکی، 
میزان آنهـا را برای تـداوم فعالیت هـای روزمره محاسـبه 
می کنیـم.  وی ادامـه داد: بـا توجـه بـه دیتـا و اطلاعـات 
انسـتیتو تغذیـه ایـران، مـا از کارشناسـان وزارت اقتصاد 
نیز کمک گرفتیم تا برخـی اطلاعـات لازم در زمینه اقلام 
مصرفی لازم را محاسبه کنیم. البته نقدهای زیادی به این 
نحوه محاسـبه وارد اسـت و بحث رعایت کرامت انسـانی 
کارگر شـاید با محور قرار دادن حداقل هـای لازم برای بقا 
منافات داشـته باشـد، اما به هر حال نیاز بـه تعاملی وجود 
دارد تا میان کارشناسـان بـرای این دیتاهـای لازم اجماع 
به وجود بیاید تا به رقم های دقیق تری در محاسـبه سـبد 

حداقل معیشـت و دسـتمزد ضروری کارگران برسـیم. 

مصرفگوشتومیوهطییکدههبهنصفرسید
سرانه مصرف گوشت ایران هم تراز نیجریه و گینه
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شــاخص بورس در جریان معاملات روزگذشته  بازار ســرمایه با افت ۵ هزار 
واحدی روبرو شد.

به گزارش تسنیم، در جریان دادوستدهای روز گذشته بازار سرمایه بیش از ۴ 
میلیارد و ۱۷۷ میلیون سهم و حق تقدم به ارزشی بالغ بر ۲ هزار و ۶۸۰ میلیارد 
تومان در بیش از ۲۶۱ هزار نوبت مورد دادوستد قرار گرفت و شاخص بورس با 

افت ۵ هزار و ۹۴۵ واحدی در ارتفاع یک میلیون و ۴۲۰ هزار و ۸۳۳ واحد قرار گرفت.
بیشترین اثر منفی بر دماسنج بازار ســهام در روز جاری به نام نمادهای معاملاتی شرکت های صنایع 
پتروشــیمی خلیج فارس، ملی صنایع مس ایران و ســرمایه گذاری تامین اجتماعی شد و در مقابل 
شرکت های داده گستر عصر نوین – های وب، زامیاد و تامین سرمایه بانک ملت با رشد خود مانع افت 

بیشتر نماگر بازار سهام شدند.
بر اساس این گزارش، در بازارهای فرابورس ایران هم با معامله ۲ میلیارد و ۱۷۸ میلیون ورقه به ارزش 
۱۰هزار و ۸۷ میلیارد تومان در ۱۶۹هزار نوبت، شــاخص فرابورس )آیفکس( ۱۹ واحد افت کرد و در 

ارتفاع ۱۹ هزار و ۱۷۶ واحد قرار گرفت.

شاخص بورس ۵ هزار واحد افت کرد

طبق اعلام بانک مرکزی، علاوه بر ۵ بانک عامل قبلی، تمامی شعب ارزی ۱۶ 
بانک دیگر را هم با اولویت شهر تهران و کلانشهرها مکلف کرد تا ارز اربعین را 
با نرخ توافقی به زائران عرضه کنند. به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری 
تسنیم، مصطفی قمری وفا سخنگوی بانک مرکزی با اعلام این خبر تأکید کرد:  

بانک مرکزی در راستای تسهیل شرایط عزیمت هموطنان به عتبات عالیات در ایام اربعین حسینی، 
علاوه بر ۵ بانک عامل قبلی، تمامی شعب ارزی ۱۶ بانک دیگر را هم با اولویت شهر تهران و کلانشهرها 
مکلف کرد تا ارز اربعین را با نرخ توافقی به زائران محترم عرضه کنند. بنابراین زائران اربعین می توانند علاوه 
بر صرافی های مجاز و شعب ارزی و منتخب بانک های ملی، صادرات، سپه، تجارت و ملت به شعب ارزی 
بانک های کشاورزی،رفاه، مسکن، کارآفرین، پارسیان، اقتصاد نوین، سامان، پاسارگاد، سرمایه، پست 
بانک، سینا، توسعه تعاون، خاورمیانه، شهر، دی و گردشگری مراجعه کنند. زائرین امام حسین)ع( که 
در سامانه »سماح« نام نویسی کرده اند، می توانند به تدریج، به یکی از صرافی های عضو بازار متشکل ارز 
ایران یا شعب منتخب بانک های عامل، مراجعه کنند و ارز مورد نیاز خود را تا سقف مبلغ یک صد دلار 

یا یک صد و پنجاه هزار دینار عراق با نرخ مندرج در نماد توافقی بازار متشکل ارز ایران خریداری نمایند.

۱۶ بانک دیگر هم مکلف به عرضه
 ارز اربعین شدند

بانک مرکزی در بخشنامه ای دســتورالعمل ناظر بر حساب سپرده تجاری و 
خدمات بانکی مرتبط با آن را برای اجرا به شــبکه بانکی ابلاغ کرد. به گزارش 
خبرگزاری تسنیم، روابط عمومی بانک مرکزی اعلام کرد: در این بخشنامه آمده 
است، به منظور تمهید شرایط لازم برای اجرای قوانین و مقررات ناظر بر تفکیک 

حساب های تجاری و غیرتجاری از جمله مواد )۱۰( و )۱۱( قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مؤدیان 
مصوب ۱۳۹۸، تبصره )۱( ماده )۵۲(، بند )۳( ماده )۵۹( و ماده )۶۷( آیین نامه اجرایی ماده )۱۴( الحاقی 
قانون مبارزه با پولشویی مصوب جلسه مورخ ۲۱ مهرماه سال ۱۳۹۸ هیئت وزیران و نیز تبصره )۱( ماده )۹( 
و ماده )۱۵( دستورالعمل شفاف سازی تراکنش های بانکی اشخاص مصوب یک هزار و دویست و هشتاد و 
نهمین جلسه مورخ ۲۹ بهمن سال ۱۳۹۸ شورای پول و اعتبار با اصلاحات و الحاقات بعدی، اقدامات مختلفی 
در دستور کار بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران و سازمان امور مالیاتی کشور قرار گرفته است. برای این 
منظور، سامانه هایی تدارک یافته و وب سرویس هایی برای تبادل اطلاعات فیمابین بانک مرکزی و سازمان 
امور مالیاتی کشور ونیز فی مابین بانک مرکزی و شبکه بانکی کشور در نظر گرفته شده است تا فرآیند یادشده 

با حداکثر سهولت و سرعت انجام پذیرد.

دستورالعمل تفکیک حساب های
شخصی و تجاری بانکی ابلاغ شد

بانکارزبورس

کاغذ اقتصادی
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شناسایی ۱۰۹۰ بیمار جدید
 کرونا در کشور

بنابر اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت با فوت ۲۹ 
بیمار مبتلا به کرونا در شبانه روز گذشته، شمار جانباختگان این بیماری 
در کشور به ۱۴۴ هزار و ۴۸ نفر رسید. به گزارش ایسنا، از دیروز تا امروز ۱۵ 
شهریورماه ۱۴۰۱ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۱۰۹۰ بیمار 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی و ۲۴۸ نفر از آنها بستری شدند. 
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۵۳۵ هزار و ۲۷۲ نفر 
رسید. متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۲۹ بیمار مبتلا به کووید۱۹ 
در کشور جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری، به 
۱۴۴ هزار و ۴۸ نفر رسید. خوشبختانه تاکنون ۷ میلیون و ۳۱۰ هزار و ۷۴۶ 

نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.
۷۸۸ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه 

بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.
تاکنون ۵۳ میلیون و ۸۷۲ هزار و ۹۰۳ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در 

کشور انجام شده است.
تزریق بیش از ۴2 هزار دز واکسن کرونا 

در شبانه روز گذشته
تاکنون ۶۵ میلیون و ۲۹ هزار و ۲۸ نفر دُز اول، ۵۸ میلیون و ۴۱۷ هزار 
و ۲۵۹ نفر دُز دوم و ۳۰ میلیون و ۹۶۰ هزار و ۳۲۱ نفر، دُز ســوم و بالاتر 

واکسن کرونا را تزریق کرده اند.
مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱۵۴ میلیون و ۴۰۶ هزار و 

۶۰۸ دُز رسید.
در شبانه روز گذشــته ۴۲ هزار و ۱۵۱ دُز واکسن کرونا در کشور تزریق 

شده است.
در حال حاضر ۸ شهرستان در وضعیت قرمز، ۱۱۶ شهرستان در وضعیت 
نارنجی، ۳۰۲ شهرستان در وضعیت زرد و ۲۲ شهرستان در وضعیت آبی 

قرار دارند.

کارشناس بهداشت:
آب لیمو را در ظرف شیشه ای 

نگهداری کنید
کارشناس کنترل مواد غذایی و بهداشتی شبکه بهداشت و درمان 
شهرستان دشتســتان گفت: ظرف های شیشه ای بهترین ظروف 

برای نگهداری آب لیمو هستند.
نوشین حسن زاده ظهر روز سه شنبه ۱۵ شهریور افزود: بسیاری از 
ما در فصل لیمو، آب لیموی طبیعی تهیه می کنیم تا بتوانیم به مدت 
طولانی از آن استفاده نماییم، اما اگر آب لیمو به درستی نگهداری 

نشود، تغییر رنگ و مزه می دهد و کپک می زند.
وی بیان کرد: انتخاب نوع مـاده بسته بندی یکـی از شاخص های 
مهـم در ماندگاری آبمیوه ها نظیـر آب لیمو اسـت و به دلیل اسیدی 
بودن آب لیمو باید از نگهداری آن ها در ظرف های پلاســتیکی و 
فلزی خودداری کرد تا ترکیب های فلز و پلاستیک وارد آب لیمو 

نشوند.
کارشناس کنترل مواد غذایی و بهداشتی شبکه بهداشت و درمان 
شهرستان دشتســتان تصریح کرد: مناســب ترین ظروف برای 
نگهداری آب لیمو، ظروف شیشه ای هســتند زیرا آب لیمو با این 
ظروف، واکنشی نشــان نمی دهد، پس بهتر اســت پس از خرید 
لیموهای درشت و ســالم و آبگیری آن ها، آب لیموی تازه را درون 

ظروف شیشه ای درب دار حتی الامکان تیره بریزید.
حسن زاده تأکید کرد: قبل از ریختن آب لیمو در این ظروف ابتدا 
شیشه را داخل آب جوش قرار دهید تا آنزیم و باکتری های موجود 
در آن، از بین برود، زیرا با انجام این کار، قارچ ها امکان رشــد را از 
دست می دهند و در نتیجه احتمال کپک زدن این مواد هم کاهش 

چشم گیری می یابد.
وی  گفت: برای اینکه آب لیموی شــما کپک نزند حتماً باید درب 
ظرف را بگذارید تا هوا به داخل آن راه پیدا نکند و همچنین آب لیمو 
را باید تا نزدیکی لبه ظرف پر کنید و مقدار خیلی کم لبه شیشه را 
خالی بگذارید و سپس درپوشی روی آن قرار دهید تا با ایجاد خلأ، 
اکســیژن به داخل محصول راه نیابد و جایی برای رشد کپک ها 

وجود نداشته باشد.

سرپرسـت پایگاه اطلاعـات رفاهی ایرانیـان وزارت 
تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی اعـلام کرده اسـت که 
ثبت نام افراد جامانـده و انصرافی های قبل، توسـط 
سـازمان هدفمندسـازی یارانه ها و از طریـق درگاه 
my.gov.ir صـورت می پذیرد. پـس از ثبت نام، 
اطلاعـات خانوارهـای ثبت نامـی بـه پایـگاه رفـاه 
ایرانیـان ارسـال شـده و در اولیـن دور بعـدی واریز 
یارانـه، مورد وسـع سـنجی فـوری قـرار می گیرند.

بـه گـزارش ایسـنا، طـرح »مردمی سـازی و توزیع 
عادلانه یارانه ها« از بیسـتم اردیبهشـت ماه امسال 
در دستورکار دولت سـیزدهم قرار گرفت. در ابتدای 
طرح اعلام شـد کـه  ۷۲ میلیـون نفـر در قالب ۲۳ 
میلیـون خانـوار مشـمول دریافـت یارانـه جدیـد 
شـده اند و به ایـن ترتیب حدود شـش میلیـون نفر 
در دهک دهم قرار گرفتند و پرداخـت یارانه ۳۰۰ و 
۴۰۰ هـزار تومانی بـرای اعضای ۹ دهـک درآمدی 
دیگر صورت گرفت، بـه این ترتیب کـه دولت برای 
دهک اول تا سـوم به ازای هر نفـر ۴۰۰ هزار تومان و 
برای دهک چهارم تا ششـم نیز به ازای هر نفر ۳۰۰ 
هزار تومـان واریز کـرد و بنا شـد واریز ایـن مبالغ تا 
زمان اتخاذ تصمیم و فراهم کردن زیرسـاخت های 

صدور کالابـرگ الکترونیک ادامـه پیدا کند.
وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی که مسـئولیت 
تعییـن وضعیـت اقتصـادی و دهک بنـدی خانوار 
را برعهـده داشـت از زمـان آغـاز اجـرای طـرح، 
سـامانه ای را به منظـور ثبت اعتراض مردم نسـبت 
به دهک بندی اعلام و سـازمان هدفمنـدی یارانه ها 
نیـز امکانی را بـرای ثبت نـام افـراد جامانـده فراهم 
کـرد. ۲۸ مردادماه، نتایـج اعتراض بـه دهک بندی 
یارانه هـا از طریـق سـامانه جدیدی قابل مشـاهده 
شـد و وزارت رفاه اعـلام کرد »هموطنانـی که قبلا 
درخواسـت بررسـی مجـدد دهک بنـدی خانـوار 
خـود را ثبـت کرده انـد اکنـون می تواننـد ضمـن 
مشاهده نتایج رسیدگی، درخواست بررسی مجدد 
اطلاعات هرکدام از زیربخش هـا را نیز ثبت کنند.«

برایـن اسـاس در سـامانه جدید »حمایـت« امکان 
مشـاهده اطلاعات شناسـنامه اقتصادی خانوار در 
سـه بخش اطلاعات خرید از کارت بانکی، اطلاعات 
خـودرو و اطلاعـات درآمد به صورت تفکیک شـده 
و مجـزا فراهـم شـده و کاربرانـی کـه درخواسـت 
بررسـی مجـدد ایـن اطلاعـات را دارنـد، می توانند 
درخواسـت خـود را در مراحـل مجـزا و بـه صورت 
تفکیک شـده ثبت کنند. بـه گزارش ایسـنا، دولت 
از اردیبهشـت ماه به این سـو، تا کنون چهار مرحله 
از یارانه هـای جدیـد ۳۰۰ تـا ۴۰۰ هزار تومـان را به 
حساب سرپرسـتان خانوار واریز کرده  است. ضمن 
آنکه با دسـتور رئیـس جمهور، مبالـغ یارانـه برای 
معترضان نیـز تا زمان روشـن شـدن وضعیتشـان 
واریز می شـود.  با ایـن حال رونـد ثبت اعتـراض به 

دهک بندی و شناسـایی خانوار مشمول، همچنان 
ادامـه دارد و متقاضیـان بازبینـی دهک بنـدی و 
افرادی که یارانه آنها از اردیبهشـت ماه ۱۴۰۱ قطع 
شـده اسـت، همچنـان می تواننـد جهـت ثبـت یا 
پیگیری درخواسـت خود به سـامانه اعلامی وزارت 
https:// تعـاون، کار و رفاه اجتماعـی بـه آدرس
hemayat.mcls.gov.ir مراجعـه کننـد.

همچنیـن ثبت نـام از افـرادی کـه تاکنـون از 
دریافـت یارانـه نقـدی جـا مانده انـد یـا متقاضـی 
جدید دریافـت یارانه هسـتند نیز از طریق سـایت 
https://my.gov.ir امـکان پذیـر اسـت.

افزایش آمار مشمولان یارانه 
به ۷۷.۹ میلیون نفر

در همیـن زمینـه و در هفتـم شـهریور مـاه جاری، 
مجتبـی زری بـاف، سرپرسـت پایـگاه اطلاعـات 
رفاهـی ایرانیـان وزارت تعـاون، کار و رفاه اجتماعی 
آخریـن آمـار از وضعیـت یارانه نقـدی در کشـور را 
اعـلام و اظهـار کـرد: بـر اسـاس آخریـن وضعیـت 
محاسبه مشمولین یارانه در مردادماه ۱۴۰۱ توسط 
پایگاه رفـاه ایرانیـان، از بین حـدود ۸۶ میلیون نفر 
جمعیت کل کشـور، حدود ۲۵ میلیون و ۵۰۰ هزار 
خانوار معادل ۷۷ میلیون و ۹۰۰ هـزار نفر به عنوان 
مشمول به سازمان هدفمندسـازی یارانه ها معرفی 
شـده اند. )معـادل ۸۹٫۹ درصد جمعیت کشـور(.

وی افـزود: از ایـن میـزان حـدود ۸۰۰ هـزار خانوار 
مشـمول یارانـه ۴۰۰ هـزار تومانـی و حـدود یـک 
میلیـون و ۷۰۰ هـزار خانوار مشـمول یارانـه ۳۰۰ 
هزار تومانی هسـتند. از بین هفت میلیون جامانده 
که شـامل انصرافی های قدیـم، محذوفیـن قدیم و 
افرادی اسـت که به هر دلیلی در فروردین ماه سـال 
۱۴۰۱ یارانه ۴۵۵۰۰ تومانـی دریافت نمی کردند، 
تعداد کل ثبت نامی های جدید )پس از اردیبهشـت 
۱۴۰۱( حـدود دو میلیون و ۷۰۰ هزار نفر هسـتند 
که حدود یـک میلیون و ۶۰۰ هـزار نفر از ایـن افراد 
در جمع مشمولین فعلی حاضر هستند. همچنین 
از بین محذوفین جدید یارانه در اردیبهشـت سـال 
۱۴۰۱ حـدود چهار میلیـون و ۲۰۰ هزار نفـر اقدام 
به ثبت اعتراض کردند که در وسـع سـنجی تیرماه 
یک میلیـون و ۷۰۰ هـزار نفر در جمع مشـمولین 
تیرمـاه یارانه بـه سـازمان هدفمندسـازی یارانه ها 

معرفی شـدند.
تکلیف جاماندگان و ثبت نامی های 

جدید یارانه
سرپرسـت پایـگاه اطلاعـات رفاهـی ایرانیـان 
وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی دربـاره تکلیف 
جامانـدگان و ثبت نامی هـای جدیـد یارانـه گفت: 
برخی افـراد جامانده به دلایل مختلـف هنوز امکان 

ثبت نـام پیـدا نکرده اند. ثبت نـام افـراد جامانـده و 
انصرافی های قبل، توسـط سـازمان هدفمندسازی 
یارانه هـا و از طریـق درگاه my.gov.ir صـورت 
می پذیـرد. پـس از ثبت نـام، اطلاعـات خانوارهای 
ثبت نامی توسط سـازمان هدفمندسـازی یارانه ها 
بـرای پایگاه رفـاه ایرانیـان ارسـال شـده و در اولین 
دور بعـدی واریـز یارانه، مورد وسـع سـنجی فوری 
قرار گرفته و در صورت حضـور در دهک های ۱ تا ۹، 
سرپرستان خانوارهای مشـمول برای واریز یارانه به 
سـازمان هدفمندسـازی یارانه ها معرفی می شوند.
زری باف درباره خانوارهایی که اخیراً مشـمول شده 
و معوقـات خـود را دریافـت نکرده انـد و همچنیـن 
درباره تکلیف رفع مسـدودی یارانه ها گفت: تمامی 
امـور اجرایـی مربـوط بـه واریـز یارانه هـا، ازجملـه 
پرداخت معوقات مشـمولان، تعیین تکلیف مبالغ 
مسدودی در حساب سرپرست خانوار، رفع مشکل 
واریز مبالغ کمتر از تعداد اعضای خانوار و ... توسـط 
سـازمان هدفمندسـازی یارانه ها صورت می پذیرد.
نحوه اصلاح اطلاعات ثبتی اولیه خانوار

وی درباره نحوه اصلاح اطلاعات ثبتـی اولیه خانوار 
اظهار کـرد: همان طور که پیش تر بیان شـد متولی 
اطلاعـات ورودی، دسـتگاه های اجرایـی مولـد آن 
هسـتند، به عنـوان مثـال اگر کسـی خودرویـی را 
قولنامـه ای فروخته یا فـک پلاک نکرده اسـت باید 
با مراجعه به مراکـز  فک پلاک مسـئله را حل کند. 
اطلاعات سـاختار خانـوار کـه یکـی از پایه ای ترین 
اطلاعـات وسـع سـنجی اسـت در صـورت نیـاز به 
اصلاح )مـواردی از قبیـل ازدواج فرزندان، اشـتغال 

فرزنـدان مجـرد، فـوت و موالید و حضانـت و طلاق 
و امثالهـم( طبـق بخشـنامه سـتاد تنظیـم بـازار 
فعـلًا توسـط سـازمان هدفمندسـازی یارانه هـا 
اصلاح می شـود که از طریـق پلیس به عـلاوه ۱۰ یا 
سامانه های اعلامی این سـازمان صورت می پذیرد. 
سرپرسـت پایگاه اطلاعات رفاهـی ایرانیـان وزارت 
تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی اضافـه کـرد: در هـر 
صـورت وزارت رفـاه در سـامانه جدیـد حمایـت 
hemayat.mcls.gov. )اعتـراض یارانـه(

ir امکانـی را فراهـم می کند تـا سرپرسـتان خانوار 
بتواننـد بـا مراجعه بـه آن برخـی آیتم هـای دخیل 
در وسع سـنجی خود را مشـاهده کنند و در صورت 
اعتراض راهنمایـی لازم بـرای اصـلاح آن اطلاعات 
را دریافـت کننـد. در مـورد افـرادی کـه اصطلاحـاً 
کارپرداز هسـتند و تصور می کنند گردش حسـاب 
بالای ایشـان موجب حذف یارانه شـان شـده اسـت 
این امکان فراهم شـده اسـت که در صورت تفکیک 
حسـاب شـخصی و تجاری، در وسـع سـنجی های 
آتـی سـابقه اطلاعـات گـردش حسـاب آن هـا در 
نظر گرفته نشـود. زری باف افـزود: مضـاف بر اینکه 
برخـلاف تصـور عمـوم، گـردش حسـاب )مجموع 
واریـز و برداشـت بانکـی( از آیتم هـای کـم اثـر در 
سـاز و کار وسـع سـنجی اسـت. به گفته وی پس از 
ثبت اعتـراض و اقـدام بـرای اصلاح اطلاعـات ثبتی 
خانـوار و همچنیـن ارجـاع اطلاعـات اصلاح شـده 
از دسـتگاه های متولـی به پایـگاه رفـاه ایرانیـان، از 
اطلاعـات جدیـد در وسـع سـنجی های آتـی کـه 
در بازه هـای زمانـی سـه یـا شـش ماهـه صـورت 

می پذیـرد بهـره بـرده خواهد شـد.

وزیر آموزش و پرورش، با بیان اینکه حدود ۷۰ 
درصد مبتلایان به مواد مخدر »متاهل« هستند، 
گفت: احتمالا بیشتر این افراد فرزند دارند و بچه ها 
رفتار والدین خود را می بینند و این امر کار ما را 

سخت تر می کند.
به گزارش ایســنا، یوســف نوری در روز دوم از 
نشست تخصصی معاونان، مشــاوران، مدیران 
کل و دبیران شــورای هماهنگی مبارزه با مواد 
مخدر استان های کشور که با عنوان "پیشگیری 
از اعتیاد، مشارکت های مردمی و اشتغال بهبود 
یافتگان" امروز سه شــنبه )۱۵ شهریور( برگزار 
شــد، اظهار کرد: اعتیــاد به مــواد مخدر نظام 
آموزشی را هدف قرار می دهد و نسل آینده را از 
بین می برد. قاچاقچیان بزرگ معمولا خودشان 

مصرف کننده مواد نیستند.
وزیر آموزش و پرورش با بیــان اینکه حدود ۱۶ 
میلیون دانش آموز واجب التعلیــم اول مهر به 
مدرســه می آیند و نیز تعداد کــودکان پیش از 

دبستان ما نیز ۸ میلیون اســت، تصریح کرد: از 
۹۰۸ هزار بازمانده از تحصیل با طرح یاری گران 

توانستیم ۱۶۴ هزار نفر را به تحصیل بازگردانیم
نوری همچنیــن این را هم گفت که دانشــگاه 
فرهنگیان ۱۰۵ هزار دانشــجو و دانشگاه شهید 
رجایی ۱۰ هزار دانشــجو دارد و در سال جاری 
۴۰ هزار نفر از دانشگاه فرهنگیان فارغ التحصیل 
شدند که احتمالا برای خدمت به ۳۰ هزار مدرسه 
اعزام می شــوند.  وی به دلایل زمینه ای مصرف 
مواد مخور نیز اشــاره و با یادآوری تاکید مقام 
معظم رهبری در خصوص لزوم در نظر گرفتن 
پیوست فرهنگی در انجام امور، گفت: تصویری 
که پدر بزرگ های ما از اولین ماده مخدر داشتند 
هنوز وجود دارد و تصویر سازی منفی این امر را 
برای نسل جدید به روش نوین ایجاد نکرده ایم.  
افراد مسن تصویر منفی از این امر ندارند و حتی 
قبل ترها در مراسم ترحیم ســیگار را در سینی 
پخش می کردند و می گفتنــد »به میت ثوابش 

می رســد«؛ این تصویر را باید تغییر دهیم و این 
تغییر با روش های امروزی امکان پذیر است.

به گزارش ایسنا، یوسف نوری همچنین در جمع 
خبرنگاران نیز درباره اقدامات این وزارتخانه به 
منظور پیشگیری از اعتیاد در بین دانش آموزان 
توضیح داد: امسال با ۱۶ میلیون دانش آموز سال 
تحصیلی را شــروع می کنیم و عــلاوه بر آن در 
دوره های پیش از دبستان نوآموزان به مراکز پیش 

دبستانی و مهدهای کودک ورود پیدا می کنند.
نوری تصریح کرد: برنامه ملی ما با خود ســتاد 
مبارزه با مواد مخدر در قالب تفاهم نامه ها است. 
هر ســال این تفاهم نامه ها ساری بودند. یکی از 
این تفاهم نامه ها، طرح یاری گران زندگی است 
که حدود ۴۰ هزار مدرسه در این طرح مشمول 
شــدند و قرار اســت در مرحله دوم تعداد این 

مدارس بیشتر شود.
وزیر آموزش و پرورش همچنین به تفاهم نامه 
ستاد مبارزه با مواد مخدر با دانشگاه فرهنگیان 

اشاره و توضیح داد: دانشگاه فرهنگیان بزرگترین 
دانشگاه ماموریت گرا و موضوعی کشوری است 
که حدود ۹۵ هزار دانشجو در مقاطع لیسانس و 
فوق لیسانس مشــغول تحصیل در آن هستند. 
تفاهم نامه ای بین ســتاد مبارزه با مواد مخدر و 
دانشــگاه فرهنگیان امضاء شد تا از ظرفیت این 
دانشــگاه برای پیشگیری از آســیب اجتماعی 

استفاده کنیم.
 نوری همچنین در پاســخ به سوالی درباره سن 
اعتیاد و کاهش این سن به مقطع دانش آموزی، 
پاسخ داد: آمار دقیق نداریم اما دانش آموزان مورد 
توجه خانواده ها و جامعه هستند و ابتلا به مواد 

مخدر در این سنین کم است.
به گزارش ایســنا، در پایان این مراسم از نقشه 
راه پیشــگیری از اعتیاد در قالب طرح یاریگران 
زندگی در آموزش و پرورش و نیز نقشه راه توسعه 
مشارکت های مردمی و مجمع خیرین یاری گران 
زندگی رونمایی و نیز مرکز آموزش، ســلامت و 
توانمندسازی نوجوانان ویژه دختران در استان 
کرمانشــاه به صورت ویدئــو کنفرانس افتتاح 
شد. همچنین تفاهم نامه  همکاری میان ستاد 
مبارزه با مواد مخدر و دانشگاه فرهنگیان نیز به 

امضاء رسید.

تکلیفجاماندگانوثبتنامیهایجدید»یارانه«

۷۰ درصد معتادان »متاهل« هستند

قاچاقچیانبزرگمصرفکنندهموادمخدرنیستند

امکان ثبت سفارش کتب درسی تا 31 شهریور
افزایش 22 درصدی قیمت کتب  
سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشــی اعلام کرد از حدود ۱۵ 
میلیون و ۹۰۰ هزار نفر جمعیت دانش آموزی کشور، ۱۴ میلیون و 
۷۰۰ هزار دانش آموز کتاب های درسی خود را برای سال تحصیلی 

۱۴۰۲-۱۴۰۱ ثبت سفارش کرده اند.
به گزارش ایســنا، جامعه آمــاری دانش آموزی ســال تحصیلی 
۱۴۰۲-۱۴۰۱ در حــدود ۱۵ میلیون و ۹۰۰ هزار نفر اســت که 
تاکنون بالغ بر ۱۴ میلیون و ۷۰۰ هزار  دانش آموز ثبت ســفارش 
کتاب های درسی را انجام داده اند و یک میلیون و ۲۰۰ هزار دانش 
آموز هنوز کتاب های خود را ثبت سفارش نکرده اند که انتظار می 
 رود خانواده ها، اولیاء و مدیران مدارس نسبت به تکمیل این فرایند 

اقدامات لازم را انجام دهند.
براســاس تمهیدات صورت گرفته عملیات توزیع کتاب های ثبت 
سفارش شده ۱۴ میلیون و۷۰۰ هزار دانش آموز شروع شده و از۱۰ 
شهریور ماه از مناطق به مدارس صورت گرفته و مدارس با توجه به 
زمانبندی هایی که برای تحویل کتاب مشخص کرده اند، نسبت به 
تحویل کتاب به دانش آموزان تا ۳۱ شهریور ماه اقدام خواهند کرد.

فرآیند ثبت سفارش کتاب درسی تا ۳۱ شهریور ماه نیز ادامه دارد و 
خانواده های دانش آموزانی که ثبت نام قطعی و ثبت سفارش کتاب 
درسی را انجام نداده اند در اولین فرصت نسبت به ثبت نام و ثبت 

سفارش کتاب درسی اقدام کنند.
لازم به تأکید است که تعداد کتاب درسی چاپ شده بیش از جامعه 
آماری دانش آموزان است و هیچ کمبودی در کتاب درسی وجود 

نخواهد داشت.
سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی تمام تلاش خود را مصروف 
داشته تا قیمت کتاب ها کمترین میزان افزایش را نسبت به سال 
قبل داشته باشد و لذا بر همین اساس افزایش قیمت کتاب ها نسبت 

به پارسال به صورت میانگین ۲۲ درصد بوده است.
بــه گــزارش مرکــز اطلاع رســانی و روابــط عمومــی وزارت 
آموزش وپــرورش، یارانــه دولتــی اختصاص یافته بــرای کاغذ 
کتاب های درسی سال تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۱ که در سال گذشته 
از طرف دولت تخصیص داده شده بود معادل۵۰ میلیون دلار با نرخ 
ارز ترجیحی بوده و مبلغ ریالی تخصیصی ۱۱۶۷ میلیارد ریال که 
صرف خرید کاغذ داخلی و کاهش قیمت تمام شده کتاب درسی 
شده است. در این راستا سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی دو 
تفاهم نامه با شرکت های داخلی برای تامین و تولید کاغذ و مقوای 

کتاب درسی منعقد کرد.

رئیس پلیس فتای تهران بزرگ نسبت به 
کلاهبرداری از شهروندان در پوشش فروش 
بلیت های تقلبی دیدار دو تیم استقلال و پیکان 

در ورزشگاه آزادی هشدار داد.
سرهنگ داوود معظمی گودرزی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
دیدار دو تیم استقلال تهران و پیکان که عصر امروز در ورزشگاه 
آزادی تهران برگزار خواهد شد، گفت: متاسفانه گزارش هایی از 
حضور افراد در مقابل ورزشگاه آزادی به دست پلیس فتا رسیده 
که یا وعده فروش بلیت در محل به آنان داده شده یا بلیت خود 
را از درگاه های غیر رسمی خریداری کرده اند. طبق مقررات 
موجود، این افراد اجازه ورود به ورزشگاه را نخواهند داشت و تنها 
زنان و مردانی که بلیت خود را از سامانه فروش بلیت الکترونیکی 
مسابقات فوتبال به نشانی footballeticket.ir خریداری 
کرده باشند می توانند وارد ورزشگاه آزادی شده و این دیدار را 

تماشا کنند. 
وی با تاکید بر اینکه شهروندانی که بلیت خود را از این سامانه 
تهیه نکرده اند، نباید به ورزشگاه مراجعه کنند، گفت: متاسفانه 
افراد سودجو و فرصت طلب از هر موقعیتی برای سودجویی 
استفاده می کنند. اخیرا نیز به بهانه همین دیدار و با سوءاستفاده 
از اطلاعات کم برخی از تماشاگران از فعالیت سامانه فروش بلیت 
الکترونیکی مسابقات فوتبال، این افراد اقدام به ایجاد سامانه های 
جعلی کرده و از این طریق نسبت به خالی کردن حساب یا فروش 

بلیت های تقلبی به شهروندان اقدام می کنند. 
رئیس پلیس فتای تهران بزرگ در مواردی دیگر نیز افراد سودجو 
در فضاهایی مانند تلگرام، اینستاگرم و ... اقدام به انتشار شماره 
حساب و کارت و ... با وعده خرید بلیت در ورزشگاه را می دهند 
که اقدام این افراد نیز کلاهبردارانه بوده و عمده این افراد که تحت 
عناوینی چون بلیت بازار سیاه، بلیت وی.آی.پی و ... فعالیت 
دارند، پس از دریافت پول یا بلیتی به خریدار نمی دهند یا بلیت 

جعلی در اختیار آنان قرار می دهند. 
وی همچنین از شهروندان خواست که هرگونه فعالیت مشکوک 
و غیرقانونی در این حوزه را از طریق سایت رسمی پلیس فتا به 
نشانی www.cyberpolice.ir  به پلیس فتا اعلام کنند.

مدیرکل ارزیابی عملکرد و پاسخگویی به شکایات وزارت 
آموزش وپرورش از سامانه ای شدن ثبت نام مدارس در سال 
تحصیلی آینده و اصلاح روند محدوده بندی جغرافیایی برای ثبت 
نام خبر داد. مجتبی هاشمی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به نزدیک 
شدن به ایام بازگشایی مدارس و به پایان رسیدن بخش عمده 
ثبت نام دانش آموزان در مدارس، در ارزیابی که از وضعیت ثبت نام  
از مدارس داشت اظهار کرد: امسال عمده ترین دلایل شکایت از 
ثبت نام مدارس را می توان »محدوده بندی ثبت نام« دانست. وی 
افزود: با تنوع مدارس در سطح کشور مواجه  و موظف هستیم؛ در 
راستای انتظام بخشی به ثبت نام مدارس، لازم است محدوده بندی ها 
را رعایت کنیم.  مدیرکل ارزیابی عملکرد و پاسخگویی به شکایات 
وزارت آموزش وپرورش با اشاره به اینکه باوجود آنکه محدوده بندی 
موجب ایجاد نظم در ثبت نام ها می شود اما باز هم محل طرح شکایت 
و مراجعه مردم است زیرا مردم عمدتا تمایل دارند فرزندشان را در 
موقعیت بهتر تحصیلی قرار دهند گفت: البته امسال در ستاد مرکزی 
ثبت نام، مصوب کرده بودیم که مدیریت محدوده بندی ها تفویض 
اختیار شده و برعهده استان ها باشد. هاشمی افزود: با این حال آنچه 
که به عنوان یک معضل شناسایی کردیم و در تلاشیم آن را برای 
سال تحصیلی آینده حل کنیم همین محدوده بندی است گفت: به 
دنبال سامانه ای کردن ثبت نام هستیم که بسیار کمک کننده است. 
به این ترتیب به جای آنکه یک بخش شهر را در نظر گرفته و تنها 
مدارس آن محدوده را برای ثبت نام افراد ساکن در آن محله ملزم 
کنیم، قصد داریم مدرسه را به عنوان نوک پرگار درنظر گرفته و شعاع 
آن را محور محدوده بندی مدارس قرار دهیم. وی با بیان اینکه این 
کار امسال به صورت آزمایشی در یکی از استان ها انجام شد و مشغول 
ارزیابی آن هستیم ادامه داد: قطعا ایرادات کار آنجا مشخص می شود 
تا بتوانیم طرح را برای سال آینده با رفع ایرادات، به صورت فراگیر 
در سطح کشور اجرا کنیم. مدیرکل ارزیابی عملکرد و پاسخگویی 
به شکایات وزارت آموزش وپرورش در خاتمه گفت: تلاش کردیم 
امسال در حوزه نظارت، سیاست همدلی، همراهی و همگرایی با 
مدارس را سرلوجه قرار دهیم. باتوجه به بازخوردگیری هایی که 
انجام دادیم نظارت به نحو بهتری اتفاق افتاده است. طوری اقدام 
کردیم که برنامه ها نظارت پذیر و شفاف بوده و شاخص ها مشخص 

باشند.

معاون فنی مرکز مدیریــت آمار و فناوری 
اطلاعات وزارت بهداشت از کدگذاری ۹۰۸ 
قلم دارو و فرآورده سنتی برای بهره برداری 
در نســخه الکترونیک خبر داد و گفت: این 
موضــوع می تواند موجب اســتقبال از این 
دســته داروها شــده و فرآیند قرارگیری 
در ســبد بیمه ای این اقــلام دارویی را نیز 

تسهیل کند.
دکتر ســمیه عابدیان در گفت وگو با ایسنا، 

گفت: در حال حاضر ۹۰۸ قلم داروی ســنتی مورد تایید ســازمان غذا و دارو و وزارت 
بهداشت، کدگذاری شده و جهت بهره برداری در نســخه الکترونیک به مراکز پزشکی و 

شرکت های نرم افزاری ابلاغ شده است.
وی افزود: با کد گذاری اقلام دارویی سنتی، تجویزگر مجاز به درخواست آن در نسخه 
الکترونیک بوده و می تواند در درمان بیماران خود از داروهای سنتی نیز استفاده کند.
او تاکید کــرد: همچنین دارو در پرونــده الکترونیک بیمار نیز ثبت شــده و در واقع از 
نظر فرآیندهای درمان، رســمیت پیدا می کند که این امر موجب افزایش اســتفاده از 

داروهای سنتی در طبابت می شود.
معاون فنی مرکز مدیریت آمار و فناوری اطلاعات وزارت بهداشــت با اشــاره به اینکه 
با کدگــذاری داروهای ســنتی میزان آشــنایی پزشــکان و بیماران با ایــن داروها و 
عملکردشــان در ســلامت ارتقا می یابد، اظهار کرد: همین موضــوع می تواند موجب 
استقبال از این دسته داروها شده و فرآیند قرارگیری در سبد بیمه ای این اقلام دارویی 

را نیز تسهیل کند.

در جلســه ای که امــروز برگزار شــد، طرح 
اینترنــت کودک توســط وزیــر ارتباطات و 

فناوری اطلاعات معرفی شد.
به گزارش ایســنا، چهارمین جلســه کارگروه 
راهبردی و تدوین الگــوی عملیاتی و مقررات 
عمومی صیانــت از کــودکان و نوجوانان در 
فضای مجازی، در راســتای اجرایی ســازی 
بند الف ماده 4_1 ســند صیانت از کودکان 
و نوجوانــان در فضای مجازی که در جلســه 

شورای عالی فضای مجازی کشور مصوب شده بود، امروز به میزبانی وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات برگزار شد.

با ورود به سایتی که با عنوان اینترنت کودک معرفی شــده، خطاب به پدران و مادران گفته 
شده که با استفاده از چند روش می توانند دسترســی فرزندان خود را به سایت های مختلف 
اینترنت مدیریت کنند. همچنین در بخشی از سایت به رده بندی یا لیست سایت های اینترنتی 
اشاره شده که با ورود به این بخش چهار عنوان سایت  با رنگ بندی سبز، سفید، زرد و نارنجی 
مشاهده می شــود که هر کدام لیستی از سایت های که برای دسترســی کودکان و نوجوانان 

مناسب هستند را دربردارند.
سند حمایت از کودکان و نوجوانان در فضای مجازی، از ســال ۱۳۹۸ در دستور کار شورای 
عالی فضای مجازی قرار گرفته بود تا به واسطه آن اینترنت کودکان از اینترنت عمومی جامعه 
مستقل شود و هم تولید محتوای گسترده ای مخصوص کوکان و نوجوانان در فضای اینترنت 
انجام شود و امکاناتی را در اختیار والدین و خانواده ها برای کمک به فرزندانشان قرار دهد؛ در 
نهایت این سند در ۱۷ خرداد ماه سال گذشته به تصویب شورای عالی فضای مجازی رسید.

کدگذاری ۹۰8 قلم داروی سنتی 

جهت نسخه نویسی الکترونیک
اینترنت کودکان رونمایی شد

هشدار پلیس فتا نسبت به 
کلاهبرداری در پوشش فروش 

بلیت ورزشگاه آزادی

تغییر محدوده بندی جغرافیایی 
مدارس برای ثبت نام از سال 

تحصیلی آینده

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک قطعه زمین محصور با 
بنای احداثی در آن به مساحت 4۰۸ متر 
 -1۵۷ فرعی   -1۵۷۶ پلاک  دارای  مربع 
اصلی واقع در گروه چهار شهر فاریاب قطعه دو بخش 4۶ 
کرمان مورد تقاضای خانم محدثه مهنی فرزند منصور به 
شماره ملی ۳1۵۵۰4۸1۵۲1 نیاز به تحدید حدود دارد. لذا 

حسب درخواست کتبی مالک مورخه14۰1٫۶٫1۳
و  منتشر  فوق  پلاک  اختصاصی  حدود  تحدید  آگهی 
شنبه  روز  صبح   ۸ ساعت  از  آن  ی  تحديد  عمليات 

مورخه14۰1٫۷٫1۶
و  به مالک  لذا   . آمد  به عمل خواهد  و  در محل شروع 
مالکین مجاور رقبه مذبور اخطار میشود که در موعد مقرر 
در این آگهی در محل وقوع ملک حاضر و چنانچه کسی بر 
حدود و حقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد می تواند 
لغایت ۳۰ روز  تنظیم صورت مجلس تحدیدی  تاریخ  از 
واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد و املاک کهنوج تسلیم 
تا به دادگاه صالحه ارسال شود، در غیر این صورت پس 

از انقضای مهلت مذکور هر گونه ادعایی مسموع نیست.

تاریخ انتشار 1401.6.16.
علی رحمانی خالص 
رئیس اداره ثبت اسناد کهنوج
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خبرخبر

وزیر فرهنــگ و ارشــاد اســلامی اجرای 
»نمایش-موســیقی علمدار« در ماه صفر را 
نشــانه همراهی عملی هنرمندان کشور با 
علایق دینی و مذهبی مــردم عنوان کرد و 
گفت: سیاســت اصلی ما در وزارت فرهنگ 
حمایت از چنین نگرش  و اجرای برنامه هایی 

از این دست است.
به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، محمدمهدی 
اســماعیلی دوشنبه شــب پس از تماشای 
موســیقی نمایش»علمدار« اظهار داشت: 
حمایت از نگرش ها و برنامه های همســو با 
علایق هویتی مردم یکی از رویکردهای اصلی 
وزارت فرهنگ در دوره جدید است و وزارت 
فرهنگ از اجرای آثار فاخر هنر دینی حمایت 

ویژه خواهد کرد.
وی که بــه همراه خانواده خود به تماشــای 
نمایش-موســیقی علمدار در تالار وحدت 
نشست، در حاشیه این اجرا به اهمیت برگزاری 
چنین برنامه های فرهنگی و هنری در  کشور 
اشاره کرد و گفت: در سال های اخیر به خاطر 
همه گیــری کرونا، بســیاری از برنامه های 
فرهنگی هنری تعطیل شده بود اما موفقیت 
اخیر در عبور از بحران کرونا در ایران، فرصت 
بهره مندی مردم از چنین اجراهایی را فراهم 

کرده است.
رئیس شورای فرهنگ عمومی کشور با تقدیر 
از عوامل نمایش موسیقی علمدار به خصوص 
پرویز پرستویی به عنوان روایتگر این اثر دینی 
گفت: اجرای این کار فاخر در ماه صفر که ماه 
حزن و اندوه آل الله است، نشانه همراهی عملی 
هنرمندان کشــور با علایق دینی و مذهبی 

مردم است.
وی تاکید کرد: سیاســت اصلی ما در وزارت 
فرهنگ حمایت از چنین نگــرش  و اجرای 
برنامه هایی از این دست است و امیدواریم با 
برنامه ریزی های صورت گرفته از سوی بنیاد 
رودکــی، در روزها و ماه های آینــده، تداوم 
اجراهای همســو با علایق هویتی و تاریخی 

مردم ایران را شاهد باشیم.
وزیر فرهنگ در بخش دیگری از ســخنان 
خود با اشاره تلاش های دولت مردمی برای 
تامین زیرســاخت های فرهنگی در سراسر 
کشور گفت: در ماه های اخیر چند مجموعه 
مهم از تالارهای مرکزی در استان ها افتتاح 
شــد و چندین تالار مرکزی در نوبت افتتاح 

قرار دارند.

مردم را باید
 با تئاتر آشتی داد

ســوگند صدیقی در نمایش شالی برای 
پاییز به کارگردانی پیمان غیاثی

تهران-ایرنا- بازیگر تئاتر و تلویزیون گفت: 
معتقدم بیشــتر مردم عادی با هنر تئاتر 
آشنایی ندارند و تعدادی را که با تئاتر قهر 

کرده اند را باید دوباره آشتی داد.
سوگند صدیقی که در کنار فعالیت خود 
در تئاتر، بــازی در یک ســریال نمایش 
خانگی و تله فیلم پخش شده دختر الهام 
به کارگردانی دانش اقباشاوی را در زمره 
کارهای تصویر خــود دارد، در گفت و گو 
با خبرنگار ایرنا درباره تاثیرات اســتفاده 
از بازیگــران تئاتــر در کارهــای تصویر 
اظهار داشت: اســتفاده از بازیگران تئاتر 
در کارهــای تصویر که قطعاً آســیبی به 
صنعت تصویر وارد نمی کند و بســیار هم 
می تواند کمک کننده باشد. به خاطر این 
که تئاتری ها به شدت زحمت می کشند و 
با تمام آداب بازیگری از اساس آشنا شده 

و کار می کنند.
بازیگــر نمایش روزهــای رادیــو افزود: 
وقتی کاری به طور زنــده جلوی هزاران 
مخاطب اجرا می شود قدرتی که در بیان، 
بدن و بازی ایجــاد می شــود در تصویر 
کمک کننده تر خواهد بود. چون در تئاتر 
چیزی به نام برداشت مجدد نداریم. بازیگر 
تئاتر ممکن است یک شب بد داشته باشد 
و یک تپق اعتبار بازیگر را به ممکن است به 
خطر بیندازد اما برداشت مجدد نداریم و 

این به تصویر خیلی کمک می کند.
صدیقی گفت بازیگر تئاتــر به این دلیل 
در تصویر موفق است که با قدرت، اعتماد 
به نفس بیشــتری و با برداشــت کمتری 

می تواند بازی کند.
این بازیگر تئاتر می گوید این را که به دلیل 
اگزجره بودن بازی بازیگــران تئاتری از 
آن ها در کارهای تصویر استفاده ای نشود 
قبول ندارم. درست است که بازی در تئاتر 
به این شکل بوده و مدیوم تئاتر در صحنه 
با تصویر متفاوت است اما می شود این را 
در مدیوم تصویر کاهش داده و کار چندان 

سختی هم نیست.
بازیگر نمایش فلــزات چکش خوار اضافه 
کرد: ایــن به کارگردان کار هم بســتگی 
دارد که بتواند از بازیگر تئاتر به آن نحو که 
باید بازی بگیرد. اما این که قطعاً کاری که 
اگزجره اســت را کاهش دهیم بهتر از آن 

است که یک چیز کمی را زیاد کنیم.

به دنبال افزایش تعداد زائران در مرزهای ایران و عراق، معاون فرهنگی و 
مشارکت های مردمی ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات از راه اندازی 

زودهنگام موکب ها در مبادی مرزی خبر داد.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی ستاد توسعه و بازسازی عتبات 
عالیات، یوسف افضلی اظهار کرد: اگرچه بر اساس تصمیم ستاد مرکزی 
اربعین، قرار بود فعالیت موکب های ایرانی در مبادی مرزی از ۸ صفر 
)چهارشنبه ۱۷ شهریورماه( و موکب های مستقر در عراق از ۱۰ صفر 
)نوزدهم شهریورماه(   آغاز شود، اما به دلیل حضور چشمگیر زائران، 
فعالیت موکب های مرزی عملا از چند روز پیش آغاز شده و هم اکنون به 
۱۰۰ درصد ظرفیت رسیده است. او افزود: موکب های مستقر در مرزهای 
شرقی و شمالی کشور که پذیرای زائران ورودی از پاکستان و آسیای میانه 

هستند زودتر از سایر مواکب، خدمات رسانی به زائران را آغاز  کرده اند.
افضلی گفت: براساس برنامه ریزی صورت گرفته، یک هزار و ۸۰۰ موکب 
ایرانی مستقر در عراق روزانه برای یک میلیون و ۵۵۰ هزار زائر امکان 

اسکان فراهم خواهند کرد.
آغاز پذیرش زائران در عراق از چهارشنبه

معاون فرهنگی و مشارکت های مردمی ستاد توسعه و بازسازی عتبات 
همچنین گفت: موکب های مستقر در دو طرح بزرگ توسعه حرم امام علی 
)ع( مزین به نام صحن حضرت زهرا )س( و طرح توسعه حرم امام حسین 
)ع( مزین به نام صحن حضرت زینب )س( نیز از فردا )۱۶ شهریورماه( 

پذیرای زائران خواهند بود.
او با تاکید بر این که میزبان اصلی گردهمایی میلیونی اربعین مردم، دولت و 
عشایر عراق هستند، گفت: حضور موکب های ایرانی تنها با هدف مشارکت 
در ثواب و اجر میزبانی از زائران حسینی و کمک به موکب های عراقی است.

افضلی با عذرخواهی از رانندگان کامیون های حامل تجهیزات موکب ها 
که در مرز معطل مانده بودند، اظهار کرد: وجود برخی نواقص در 
زیرساخت های مرزی و گمرک عراق در مرزهای شلمچه و مهران، سبب 
معطلی و تاخیر در ارسال برخی اقلام و تجهیزات موکب ها در روزهای اخیر 

شد که این مشکل با هماهنگی مسئولان عراقی برطرف شد.

راه اندازی زودهنگام 
موکب های اربعین

سیاست وزارت فرهنگ 
حمایت از اجرای آثار فاخر 

در حوزه هنر دینی است

انیمیشن سینمایی »ببعی« که تازه ترین محصول سازمان اوج است 
در جشنواره فیلم فجر رونمایی خواهد شد. به گزارش خبرگزاری 
مهر به نقل از روابط عمومی سازمان هنری رسانه ای اوج، انیمیشن 
سینمایی »ببعی« به کارگردانی حسین صفارزادگان و تهیه کنندگی 
محمدمهدی مشکوری در چهل و یکمین جشنواره فیلم فجر رونمایی 
می شود. سریال »ببعی« یکی از پرمخاطب ترین آثار شبکه پویاست 
که نسخه سینمایی آن برای حضور در چهل و یکمین جشنواره فیلم 
فجر در مرحله تولید است. در خلاصه این فیلم آمده است: »ببعی که 
همیشه مجلات جغد قهرمان درباره پرواز را می خواند، در سر رویای 

پرواز دارد و می خواهد مانند یک پرنده پرواز کند…«
انیمیشن »ببعی« سومین انیمیشن سینمایی است که در سازمان 

اوج تولید شده است.

»ببعی« به جشنواره فیلم فجر می رود

مسـتند شـیرین عبادی،کـه نخسـتین رونمایـی 
آن در جشـنواره ونیـز ۲۰۲۲ بـود، برخـلاف آنچه 
موافقـان ایـن فعـال سیاسـی می اندیشـیدند، بـا 
اسـتقبال بسـیار ضعیفی مواجه شـد و تنها ۱۲ نفر 
بـه تماشـای ایـن فیلم نشسـتند کـه برخـی از این 
تعداد را عوامـل همین مسـتند تشـکیل می دادند.
یرنـا بـه ونیـز،  بـه گـزارش خبرنـگار اعزامـی ا
مسـتند شـیرین عبادی، تـا آزادی را داون گیفورد 
انـگل طـی ۸ سـال سـاخته اسـت. مسـتندی کـه 
نخسـتین رونمایـی آن در جشـنواره ونیـز ۲۰۲۲ 
بـود و برخـلاف آنچـه موافقان ایـن فعال سیاسـی 
می اندیشـیدند، با اسـتقبال بسـیار ضعیفی مواجه 
شـد؛ در دوره ای کـه فیلم هـای شـاخصی در ونیـز 
بـه نمایـش گذاشـته می شـوند و ضریـب اشـغال 
صندلی هـا در ایـن دوره، بیـش از ادوار اخیـر ونیـز 

تخمیـن زده شـده اسـت.
بهره منـدی  به واسـطه  عمومـا  مسـتند،  آثـار 
از فکت هـای رئالیسـتی، همـواره مـورد توجـه 
ر می گیرنـد  ره های معتبـر جهانـی قـرا جشـنوا
امسـال،  ونیـز  نتخـاب  ا هیـات  هم چنان کـه 
مسـتند آن همـه زیبایـی و خونریـزی را بـه بخش 
رقابتـی راه دادنـد کـه بـا اسـتقبال خوبـی نیـز از 
سـوی مخاطبـان همـراه شـد امـا آن نکتـه ای کـه 
سـبب می شـود تـا مسـتند شـیرین عبـادی، تـا 
آزادی را هم تـراز بـا ایـن مسـتند و اساسـا تـراز 
کیفـی جشـنواره ونیـز ندانیـم، عدم بهره منـدی 
ایـن مسـتند از قواعـد حرفـه ای مستندسـازی 
و هم چنیـن عدم وفـاداری بـه شـکل اسـنادی 
رد تـا  وقایـع اسـت. مسـتند درحالـی قصـد دا
شـیرین عبـادی را تـا اندازه هـای یـک قدیـس 
بـالا بکشـد کـه درون مایـه لازم بـرای ایـن تطهیر 
را در اختیـار نـدارد. سـعی می کنـد بـر مبنـای 
مظلوم نمایـی، مخاطـب را بـا خـود همـراه کنـد 
امـا ضـد و نقیض گویی هایـی کـه در شـکل روایـی 
و البتـه عدم ارائـه مـدرک و سـند متقـن بـه کار 
می گیـرد، سـبب می شـود تـا مخاطـب، وجـه 
اسـنادی آن را نپذیرفتـه و اساسـا بـه عنـوان یـک 

مسـتند بـه ایـن اثـر نـگاه نکنـد.
بتـکار  ا نداشـتن  و  بی هنـری  یـن  ا کنـار  در 
نگاره هـای هنـری و  اسـت کـه فیلـم، بـدون ا
زیبایی شـناختی هایی کـه لازمـه یـک اثر مسـتند 
اسـت، به یک بیانیه سیاسـی شـبیه شـده است که 
شـکل رپرتاژگونـه آن، روزانـه از شـبکه های معاند 
در حـال پخـش اسـت. بـه همیـن دلیل تـلاش ۸ 

سـاله برای ارائـه چنیـن تصویـری، بیـش از آن که 
اهمیـت فیلم را بیشـتر کنـد، بر طبـل بی محتوایی 

و سـهل انگاری آن می کوبـد.
فارغ از ابعاد فنی، این مسـتند در شـکل تحقیقاتی 
و فیلمبـرداری خود نیز بسـیار شـلخته و سـطحی 
عمـل کـرده اسـت. در همیـن زمینـه، فیلـم بـه 
ز یک سـری راش، تصاویـر و  کلاژی متشـکل ا
و سرهم بندی شـده  بی کیفیـت  نیمیشـن های  ا
تبدیـل شـده کـه بـا تدوینـی ابتدایـی، نتوانسـته 
آن نـخ تسـبیح را میـان روایت هـای متعـدد خـود 

برقـرار نمـوده و بـه یـک هـدف واحد برسـد.
علی رغـم هیاهوی بسـیار اپوزیسـیون در خصوص 
نمایـش فیلـم شـیرین عبـادی در جشـنواره ونیز؛ 
این فیلـم بـا کمتریـن تماشـاگر و در بدترین زمان 
و حتی بـدون هرگونـه تبلیـغ سـتادی و حضور در 
سـین اصلـی جشـنواره در ایـن تاریـخ بـه نمایش 
در آمـد. میـزان گسسـتگی و عدم همگرایـی در 
میـان تصاویر بـه گونـه ای بوده کـه پـس از مطرح 
شـدن بحث خیانـت همسـر شـیرین عبـادی به او 
)کـه در راسـتای پـروژه مظلوم نمایـی ایـن فعـال 
سیاسـی تعریـف می شـود(، فیلـم بـه سـال ۵۷ 
فلاش بـک می زنـد، سـپس بـدون رعایـت منطـق 
روایـی درخـور، به جایـزه نوبـل او در سـال ۲۰۰۷ 
فلاش فوروارد شـده و سـپس به دوران شاهنشاهی 
فلاش بـک می زنـد. ایـن خـط سـیر شـلخته، در 
نتیجـه نبود یک خط داسـتانی واحد اسـت و اینکه 
بـه دلیـل نداشـتن داده هـای مکفـی، کارگـردان 
تلاش کرده تـا از تصاویری کـه در اختیار دارد، یک 
سـرهم بندی را بـه تصویـر بکشـد که با یک سـری 
داده همیشـگی نظیـر مظلومیـت زن در ایـران یـا 
نبـود آزادی بـرای زنـان در دوران پـس از انقلاب، 
مخاطب را بـه زور و بدون ارائه سـند به ایـن نتیجه 
برسـاند که شـیرین عبادی، مسـیر پرفراز و نشیبی 
را طی کـرده تا توانسـته به بهـای جـلای وطن، به 
آزادی برسـد. ایـن شـکل قهرمان سـازی، چیـزی 
نیسـت کـه مخاطـب بتوانـد آن را بپذیـرد، سـند 
کافـی بـرای ایـن قهرمان سـازی ارائـه نمی شـود. 
فیلـم بـا نقـد وجـوه هنـری، تـلاش می کنـد تـا بر 
مبنـای برخـی کلیدواژه هـا نظیـر مخالفـت جامعه 
ایرانـی بـا زن، ایـن گـزاره را بـه مخاطبـش حقنـه 
کنـد کـه شـیرین عبـادی در مسـیر آزادی زنـان، 
از سـوی حاکمیـت تحت فشـار قـرار گرفـت اما از 
پای ننشسـت. ایـن عصیـان و جوهـره مبـارزه، در 
نـد حـس  فیلـم نشـان داده نمی شـود و نمی توا

همذات پنـداری مخاطـب را برانگیزاند. بـه عبارتی 
دیگـر، مسـتند بـه جـای آن کـه فردیـت قهرمـان 
خـود را حفـظ کـرده و در پـی احقـاق حقـوق وی 
باشـد، در مقاطعـی از فیلـم، موضوع محور شـده و 
با عـدول از دایـره یک بیوگرافی، دسـت بـه داوری 
زده و فرآینـد داسـتانی را بـه مسـیری می بـرد که 
نقـد حکومـت ایـران اسـت. شـکلی ناشـیانه ای از 
ارتداد بصـری و مفهومی که این مسـتند نتوانسـته 
با سیاسـت لازم، به شـکلی خزنده بـه آن ورود کند 
و همیـن سـاده انگاری سـبب شـده تـا مخاطـب، 
ایـن فیلـم را نه بـه عنـوان یک مسـتند رئالیسـتی 
بپذیرد و نـه در حد یک بیانیـه تند سیاسـی، آن را 
جدی بگیرد. ایـن تصویرگـری که بـا ابتدایی ترین 
شـکل ممکن صورت گرفته اسـت، اسـتانداردهای 
مسـتند را تا اندازه هـای نخسـتین تجربه های یک 
هنرجـوی فیلمسـازی پاییـن کشـیده و بـه همین 
جهت، بسـیار عجیب اسـت کـه اولا چطـور جریان 
اپوزیسـیون و برانـداز کـه در تمـام ایـن سـال ها 
پشـتیبان شـیرین عبـادی بودنـد، نخواسـته و یـا 
نتوانسـته کـه لااقـل به یـک مسـتند اسـتاندارد از 
ایـن هم تیمـی خود برسـد و ثانیـا آن که جشـنواره 
ونیز چگونـه پذیرفتـه که چنیـن اثر کم مایـه ای را 

بـه روی پـرده ببـرد. ونیـز درحالـی در پـی احیای 
شـکوه گذشـته خود اسـت کـه سیاسـی بازی های 
آشـکار این جشـنواره و بالاخص جریـان ضدایرانی 
که در پیـش گرفتـه، اجازه رسـیدن بـه آن مراتب 
رفیـع را از ایـن قدیمی تریـن جشـنواره سـینمایی 
جهان گرفتـه اسـت. پـس از پذیرفتن فیلـم جعفر 
پناهی بدون طی شـدن تشـریفات مرسـوم و ورود 
ایـن فیلـم به بخـش اصلـی مسـابقه، حـالا نمایش 
مسـتند شـیرین عبادی، تا آزادی، گوشـه ای دیگر 
از جریـان ضدایرانـی ایـن جشـنواره را بـه منصـه 
ظهـور نهـاده اسـت حـال آن کـه جشـنواره ونیـز، 
چنیـن سیاسـتی را حداقـل در ایـن دوره، در قبال 
هیـچ کشـوری اعمـال نکـرده و بسـیار عجیـب 
اسـت که چـرا برخـلاف روابـط سیاسـی خوبی که 
دو کشـور ایـران و ایتالیـا بـا یکدیگـر دارنـد، ایـن 
جشـنواره، چنیـن رونـد خصمانـه ای را بـا مبانـی 
سیاسـی کشـورمان اتخـاذ کرده اسـت و به هـر اثر 

ضدایرانـی، چـراغ سـبز نشـان می دهـد.
تاریـخ نشـان داده کـه نمایـش این قبیـل آثـار، 
نه تنهـا اتفاقـی را در جهـان حقیقـی رقـم نخواهد 
زد بلکـه لطمـه ای آشـکار را بـه وجاهت جشـنواره 

معتبـری چـون ونیـز وارد خواهـد آورد.
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محمدحسـین نیرومنـد مشـاور هنـری و 
سـینمایی وزیر فرهنگ و ارشـاد اسـلامی، 
ضمن مرور حواشـی برگزاری شـانزدهمین 
مجمـع عمومی خانـه سـینما، ایـن خانه را 

سـرگردان در بیـن دو وزارتخانـه دانسـت.
به گـزارش خبرنـگار مهـر، محمدحسـین 
نیرومنـد مشـاور هنـری و سـینمایی وزیـر 
فرهنگ و ارشـاد اسـلامی در یادداشـتی که 
در اختیـار خبرگـزاری مهر قرار داده اسـت، 
ضمن مرور حواشـی برگزاری شـانزدهمین 
مجمـع عمومـی خانـه سـینما، ایـن نهـاد 
صنفـی را سـرگردان در بیـن دو وزارتخانـه 

توصیـف کـرده اسـت.
در این یادداشت آمده است:

»برگـزاری شـانزدهمین مجمـع عمومـی 
خانه سـینما با حـرف و حدیث هـای زیادی 
همـراه شـد. شـبهه و خدشـه در صحـت 
انتخابـات نخسـتین بـار در همـان روز 
انتخابـات از سـوی بعضـی از حاضریـن این 

مجمـع بیـان شـد.
برخـی سـینماگران و رسـانه ها در چند روز 
اخیـر سـیاهه ای از تخلفـات این مجمـع را 
بیان و منتشر کرده اند تا شـاید زمینه ابطال 
انتخابـات شـانزدهم خانـه سـینما توسـط 
مراجع رسـمی و قانونی فراهم شود. نگارنده 
قصد نـدارد یک بـار دیگـر خواننـده محترم 
را بـه ایـن فهرسـت ارجـاع دهـد، بلکـه بـه 
دنبال آن اسـت به چرایـی پدید آمـدن این 
وضعیـت در خانـه سـینما اشـاره کنـد تـا 
مشـخص شـود منشـاء اصلـی ایـن گونـه 
حـرف و حدیث هـا از کجا ناشـی می شـود.

خانه سـینما امروز در یک موقعیت پیچیده، 
مبهـم و بلاتکلیـف قـرار دارد که متاسـفانه 
اکثریت اهالی این خانـه از آن بی اطلاعند و 
اندک افراد مطلع، همانهایی هسـتند که در 
شـکل گیری این وضعیت نقش اصلـی را بر 
عهده داشـته اند. در سـال ۹۸ برخی اعضای 
این گروه بـا همراهی سیاسـی کاران دولتی 
با هـدف فاصله گـذاری بیـن وزارت فرهنگ 
و ارشـاد اسـلامی و صنوف سـینمایی و نیز 
بـه اسـم قانونی کـردن اصنـاف سـینمایی 
با ارائـه پیشـنهادی عجولانه و بـدون توجه 
بـه ماهیـت کاری هنرمنـدان و تفاوت های 
آشـکار آن بـا فعالیـت شـغلی کارگـران 
و مهم تـر بـا سـایر قوانیـن جـاری کشـور، 
مصوبه ای بـا این بند که »اشـخاص حقیقی 
پدیـده آورنـدگان آثـار فرهنگـی و هنری و 
شـاغلان بخش فرهنگ و رسـانه می توانند 
برای تاسـیس انجمـن صنفی سراسـری در 

رشته تخصصی درخواست خود را به وزارت 
تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی ارائـه دهند« 
در هیـات وزیـران تصویـب و ریل گـذاری 
غلطـی کـه منجر بـه وضعیـت کنونی شـد 
را عمـلًا عملیاتـی کردنـد. ریل گـذاری که 
اهالـی خانـه سـینما را بیـن دو وزارت خانه 
کار و فرهنـگ سـرگردان سـاخته، بر طبق 
اساسـنامه خانـه سـینما، ایـن خانـه تحت 
نظـارت وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی 
اسـت، در حالـی کـه صنـوف سـینمایی به 
عنـوان بالاتریـن رکـن خانـه سـینما تحت 
نظـارت وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی 
فعالیت دارند. بـا این حال این سـوال مطرح 
می شـود چرا افـرادی کـه چنیـن برنامه ای 
را برای خانـه سـینما طراحی کردنـد، خودِ 
خانـه سـینما را زیـر چتـر حمایتـی وزارت 
کار نبردند؟ بـه چند دلیل: نخسـت آنکه در 
ایـن صـورت امـکان فعالیت هـای فرهنگی 
و هنـری برای خانه سـینما سـلب می شـد 
چرا که طبـق مصوبه شـورای عالـی انقلاب 
فرهنگـی صـدور مجـوز تاسـیس مراکـز و 
موسسـات فرهنگی و هنری بر عهده وزارت 

فرهنگ و ارشـاد اسـلامی اسـت.
کار،  وزارت  قانـون  اینکـه طبـق  دوم 
انجمن های کارگـری و کارفرمایـی به دلیل 
تعـارض منافـع اساسـاً مجاز بـه راه انـدازی 
کانون هـای تجمیعـی متشـکل صنـوف 
کارگـری و کارفرمایی در کنار هم نیسـتند. 

بنابرایـن در ایـن وضعیـت امـکان حضـور 
تهیـه کننـدگان سـینما بـه عنـوان صنف 
کارفرمایان در کنار سـایر صنـوف به عنوان 
صنوف کارگری میسـر نبود. پذیـرش خانه 
سـینما در چتر حمایتی وزارت کار به معنی 
خروج تهیه کننـدگان به عنـوان مهمترین 

صنـف سـینمایی از خانـه سـینما بود!
سـوم آنکه کمک مالی سـازمان سـینمایی، 
صندوق اعتباری هنر و معافیـت مالیاتی به 
صنف کارگـری خانـه سـینما امـکان پذیر 
نبـود ایـن در حالـی اسـت کـه اصلی ترین 
حامـی مالـی خانـه سـینما در سـی سـال 
گذشـته وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی 

بوده اسـت.
و چهـارم اینکـه اصـولاً گـروه معـدودی از 
سـینماگران صاحب نفـوذ که سال هاسـت 
خانه سـینما را به یک حزب سیاسی تقلیل 
داده انـد از ایـن بلاتکلیفـی جهـت مقاصـد 
و منویـات سیاسـی و اقتصـادی خـود بهره 
می برنـد. بـرای بـرون رفـت از این مشـکل 
اساسـی و البته قانونی به نظر می رسـد فعلًا 
دو راه پیـش روی اهالـی خانـه سـینما قرار 
دارد. یـا اینکه خانه سـینما از این پس تحت 
نظر وزارت تعـاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه 
فعالیـت دهـد کـه بـا توجـه بـه توضیحات 
پیش گفته و البتـه با عنایت بـه اینکه دیوان 
عدالـت اداری در دی مـاه ۱۴۰۰ مصوبـه 

هیـات وزیـران را نیز ابطـال کرده اسـت!

از قضا همیشه شرایط صحبت کردن ندارند و در 
عین حال باید یک انتقال پول فوری انجام دهند؛ 
این داستان تکراری مهاجمانی است که پس از 
سال ها برداشتن کلاه مردم، حالا به نظر، اعتبار 
و شهرت برخی چهره های فرهنگی و رسانه ای را 

دست مایۀ کار خود قرار داده اند!
به گزارش ایسنا، البته ماجرای کلاهبرداری از 
مخاطبان تلگرام کاربران با دسترسی غیرمجاز 
به حساب کاربری افراد، تازه نیست. می توان 
گفت ماجرا در آغاز از عموم مردم شروع شد و هر 
چه پیش رفت، با لو رفتن ترفند مورد استفاده، 
افرادی که طعمۀ این گونه اخاذی ها شدند، افراد 

چهره تری بوده اند. 
فروردین ماه ۱۳۹۹ بود که رییس پلیس فتای 
استان یزد از شناسایی و دستگیری دانشجوی 
دختری که با دستیابی به مخاطبان اکانت تلگرام 
استاد خود، حدود ۱۱میلیون تومان کلاهبرداری 

کرد، خبر داد.
این درحالی ست که استفاده از نام، شهرت و اعتبار 
افراد، تنها در ایران دست مایۀ کلاهبرداری های 

سایبری نبوده است. حتی به عنوان یکی از 
بزرگ ترین و مشهورترین مثال ها می توان به 
واقعۀ حمله هکرها به اکانت های شناخته شدۀ 
توییتر پرداخت. حمله ای که به گفته ساشا 
ایوانو، کارآفرین ارز دیجیتال و موسس »ویوز« 
می توانست جنگ جهانی سوم را آغاز کند اما تنها 

به کلاهبرداری ۱۲.۸ بیت کوین )حدودا معادل 
۱۲۰هزار دلار( قناعت کرد و به ماجرا پایان داد. 

در ایران نیز براساس آمار منتشرشده توسط 
پلیس فتا، جرایمی که از طریق پلتفرم تلگرام 
انجام می شوند، ازجملۀ بیشترین جرائم اقتصادی 

فضای مجازی هستند. 

»خانهسینما«سرگردانکلاهبرداریبانامچهرههایفرهنگی!
میاندووزارتخانه!

گزارش
ایسنا
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ادارهکلاموراداریومالیاستانداریکرمان

نوبتدوم

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1401/06/13می باشد
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت 10 روز یکشنبه مورخ 1401/06/13 تا ساعت 17 روز پنجشنبه مورخ 

1401/06/17 می باشد.
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: از ساعت 17 روز پنجشنبه مورخ 1401/06/17 تا ساعت 18 روز یکشنبه مورخ 1401/06/27 می باشد.

زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 9 روز دوشنبه مورخ 1401/06/28 می باشد.
جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف به آدرس: کرمان، خیابان پاسداران، استانداری کرمان 

مراجعه و یا با شماره تلفن 7-32222223-034  نقلیه استانداری تماس حاصل فرمائید.

استانداری کرمان در نظر دارد مناقصه انجام امور مربوط به حمل و نقل درون و برون شهری و ماموریت های اداری خود را از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از 

طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد. 
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وزیر ورزش و جوانان با تشریح عملکرد یک ساله 
حضورش در این وزارتخانه به سوالاتی در مورد 
اتفاقات رخ داده پیرامون برخی فدراســیون ها 
و رشــته های ورزشــی توضیح داد. به گزارش 
خبرنگار مهر، ســید حمید ســجادی که سوم 
شهریور ماه سال ۱۴۰۰ با رای مثبت نمایندگان 
مجلس به عنوان وزیر ورزشکار در دولت سیزدهم 
انتخاب شد امروز سه شنبه در نخستین نشست 
خبری خود عملکرد این وزارتخانه طی یک سال 
گذشته را تشــریح کرد و به پرسش نمایندگان 

رسانه ها در حوزه های مختلف هم پاسخ داد.
اساسنامه جدید قبل حضور 

من ابلاغ شده بود
وزیر ورزش و جوانان در آغاز این نشست خبری 
اشاره ای به شرایط وزارت ورزش در آغاز به کارش 
داشت و گفت: من سوم شــهریورماه حکم خود 
را از رئیس جمهور گرفتــم و از همان روز کارم 
را آغاز کردم. تاکید می کنم آغــاز به کار من از 
سوم شــهریور ماه بود در حالی که ۲۸ مردادماه 

اساسنامه جدید فدراسیون ها ابلاغ شده بود.
خبر محرمانه در مورد

 استقلال و پرسپولیس
وی ادامه داد: این اساســنامه به آیین نامه نیاز 
داشــت و به همین دلیل یکــی از چالش های 
ما در آغاز به کار همین مســئله شد که مجمع 
انتخاباتی فدراســیون ها را تحت تاثیر قرار داد. 
ضمن اینکه همزمــان برخی فدراســیون ها با 
چالش های حقوقــی و بین المللــی هم مواجه 
بودند. در این شــرایط خبر محرمانه ای در مورد 
سرخابی ها هم به دست من رسید که فرصت در 
نظر گرفته شده برای حرفه ای شدن این دو تیم 
تمام شده بود و به همین جهت رای ای اف سی در 

مورد این تیم صادر شد.
سرخابی ها بدون تنش شده اند

وزیر ورزش در عین حال به مشــکلات داخلی 
ســرخابی ها هم اشــاره کرد و اینکه بلاتکلیفی 
مالکیت و بدهــی از مهمترین ها بــود؛ وی در 
این زمینه گفت: معمــولا در پایان فصل وقتی 
بازیکن یا مربی خارجی قصد ترک تیم را داشتند، 
نگرانی هایی پیرامون آنها و وضعیت قراردادشان 
وجود داشت، اما الان سرخابی ها بدون تنش آغاز 
به کار کردند و این نتیجه مدیریتی است که برای 

واگذاری آنها انجام شد.
جوانان از سایه خارج شده اند

ســجادی در ادامه اشــاره ای به اقدامات حوزه 
جوانان داشــت و با تاکید بر اینکه در این حوزه 
اتفاقات خوب و ارزشــمندی افتاد، خاطرنشان 
کرد که برنامه و هدف این است که حوزه جوانان 
وزارتخانــه به معنــای واقعــی قرارگاهی برای 
جوانان باشد. وی گفت: از حالتی که جوانان در 

سایه بودند خارج شده ایم اما هنوز کار داریم.
شرکت توسعه به سوددهی

 رسیده است
وی با اشاره به شرکت توسعه و نگهداری اماکن 
ورزشــی گفت: وقتی مدیریت شرکت منصوب 
شــد، او )مدیر جدید( گفت کــه ماهانه باید ۷ 
میلیارد حقوق بدهم در حالی که ۴۰۰ میلیارد 
منفی هستم اما الان بعد از یک سال نه تنها این 
بار مالی منفی از دوش شرکت برداشته شده بلکه 
به مرحله سوددهی هم رسیده است. در آغاز به 
کار حدود ۶ هزار پروژه نیمه تمام داشــتیم اما 

امروز به مرز ۵ هزار رسیده ایم.
تیم ملی فوتبال یکی

 از چالش های ما بود
وزیر ورزش بــا تاکید بر اهتمــام ویژه به بخش 
بانوان از یک سری مشــکلات تبلیغات محیطی 
در حوزه فوتبال و درگیــری تیم ملی فوتبال در 
انتخابی جام جهانی به عنوان دیگر چالش های 
آغاز کارش یاد کرد و اینکه امروز این مشکلات 

حل شده است.
حضور جودوکاران ایران با پرچم 

المپیک در میادین بین المللی
سجادی اشــاره ای هم به تعلیق جودو داشت و 
گفت: این تعلیق کماکان ادامه دارد و اتفاق خوبی 
نیست اما در سفر به سوئیس و ملاقات با مقامات 
کمیته بین المللی المپیک رایزنی هایی داشتیم، 
تعلیق جودو نزدیک به المپیک تمام می شــود 
و این باعث متضرر شــدن حق ورزشــکارانمان 
می شــود که نمی توانند برای کسب سهمیه در 
میادین حضور داشــته باشــند، این موضوع در 

نشست با مقامات IOC هم مطرح شد. نتیجه 
این رایزنی ها که در مجمع فدراسیون جودو هم 
تایید شد، این بود که نمایندگان جودو تا زمان 
رفع تعلیق با پرچم المپیک در میادین شــرکت 

داشته باشند.
مشکل استخدام

 2۶2 ورزشکار حل شد
وزیــر ورزش با اشــاره به گله هایــی که برخی 
ورزشــکاران در دیدار با مقام معظم رهبری در 
مورد استخدام خود داشــتند، یادآور شد: مقام 
معظم رهبری در همان نشست دستور رسیدگی 
به این مســائل را دادند. موضــوع را به رییس 
جمهور منتقل کردم و ۴۸ ساعت بعد در هیات 
دولت تاکید شد که ورزشکاران مشکل معیشتی 
نداشته باشند، در همین راستا تا به امروز ۲۶۲ 

ورزشکار مشکل استخدامشان حل شده است.
پیگیری بیمه ورزشکاران هستیم

وی تاکید کرد: مشــکل بیمه ورزشکاران را هم 
حل می کنیم، در این زمینه طرحی در صندوق 
حمایت از قهرمانان و ورزشکاران در حال بررسی 
اســت که بعد از تصویب نهایی اجرا می شود، بر 
این اساس دوره ورزش ورزشــکاران جزو بیمه 
آنها حساب می شــود. همچنین پیگیر وضعیت 
بیمه حوادث ورزشــکاران هم هستیم، شخصا 
این مسئله را دنبال می کنم و آن را به هیچ یک از 

معاونت ها ارجاع نداده ام.
کسب ۱۵۰۰ مدال در میادین مختلف

سید حمید ســجادی در ادامه به دستاوردهای 
وزارت ورزش و جوانــان در هــر دو حــوزه 
اشــاره داشــت؛ وی در این بخش و در رابطه با 
دستاوردهای حوزه ورزش گفت: طی این مدت 

۱۵۰۰ مدال در میادین مختلف در هر دو بخش 
بانوان و مردان به دست آمد، ایمن سازی سواحل 
ساحلی شــمال را با بودجه ۲۰۰ میلیاردی که 
توســط رئیس جمهور اختصاص داده شد را در 

برنامه داریم.
ناچار به افزایش هزینه ها 

در ورزش شدیم
وی با اشاره به ۴۰ سفر استانی که داشته، گفت: 
طی مکاتبه با تمام اســتان ها اعــلام کردیم که 
ورزش برای ســال۱۴۰۱ اصلا گران نشود، در 
واکنش به این مســئله برخی به بالا رفتن نرخ 
انرژی و ... اشاره کردند و اینکه نمی توان در این 
شرایط هیچ افزایش بهایی برای ورزش نداشت، 
به همین دلیل مقرر شد که افزایش هزینه ها در 

ورزش منطقی باشد.
فعالیت ۴۹ فدراسیون

 در حوزه بانوان
وزیر ورزش بــا بیان اینکه در حــال حاضر ۴۹ 
فدراسیون در حوزه ورزش بانوان فعال هستند، 
فعالیت در این بخش را به عنوان دیگر دستاورد 

حوزه ورزش نام برد.
نامه ای برای تعلیق ژیمناستیک و 

دوچرخه سواری نیامده
ســید حمید ســجادی در ادامــه به پرســش 
خبرنگاران پاسخ داد، وی در آغاز این بخش در 
واکنش پرسشی که در رابطه با وضعیت دوچرخه 
سواری و ژیمناستیک مطرح شد، گفت. در سفر 
لوزان چند جلسه مهم داشتیم که مهمترینش 
با توماس باخ بود، همچنین نشستی با مسئولان 

جهانی این دو رشته داشتیم.

گفته بودم کی روش یا زیدان را بهخاطرتاجاستیضاحمیشوم
بیاورند پولش را می دهیم

حمید ســجادی با بیان اینکه در امور فنی فدراســیونها دخالت 
نمی کنیم، گفت: به ماجدی گفته بودم اگر کی روش را می خواهید 
بیاورید پولش را می دهیم و گفتم اگر زیدان را نیز می خواهید هیچ 
دغدغه ای در مورد مسائل مالی مربوط به سرمربی تیم ملی فوتبال 

ایران نخواهید داشت.
به گزارش ایســنا، نشســت خبری وزیر ورزش و جوانان با حضور 
اصحاب رسانه در محل وزارت ورزش به منظور پاسخگویی نسبت 

به آخرین اتفاقات روز ورزش ایران، برگزار شد.
سجادی با بیان اینکه مالکیت مشترک سرخابی ها به عنوان یکی از 
مشکلات مدنظر قرار گرفته بود و مسائل مالیاتی و بدهی های این 
دو باشگاه از دیگر چالش ها بود، عنوان کرد: اقدام سنگین حکومتی 
در مورد واگذاری سهام دو باشگاه اتفاق افتاد و قرار است در مرحله 
اول ۵۱ درصد سهام دو باشگاه به بخش غیردولتی اختصاص یابد.

شورای عالی جوانان ۹ سال تشکیل نشده بود
سجادی با اشاره به اینکه مقوله مربوط به جوانان در وزارت ورزش 
و جوانان در سایه قرار گرفته بود، عنوان کرد: شورای عالی جوانان 

۹ سال تشکیل نشده بود و مقوله جوانان در سایه قرار گرفته بود.
وزیر ورزش و جوانان با اشــاره به اینکه شرکت توسعه و نگهداری 
اماکن ورزشی پس از انتصاب رییس جدید به بنده اطلاع داد حدود 
۷ میلیارد تومان حقوق بدهی دارد و در این رابطه با چالش مواجه 
هستیم و حدود ۴۰۰ میلیارد تومان تراز منفی دارد، گفت: در حال 

حاضر نه تنها بدهی ندارد بلکه تراز آن نیز منفی نیست.
سجادی افزود: علاوه بر این در زمان تحویل وزارت ورزش و جوانان 
حدود ۶ هزار پروژه نیمه تمام داشتیم و در حال حاضر به تعداد ۵ 

هزار پروژه نیمه تمام رسیده ایم.
وی با بیان اینکه مقوله بانوان نیز در دوره قبل مورد کم توجهی قرار 
گرفته بود، اظهار کرد: در حوزه فوتبال نیز با مشــکلات تبلیغات 
محیطی روبرو بودیم و باشگاه ها علاقمند بودند فعالیت را از طریق 

خودشان پیش ببرند.
از IOC مجوز گرفته ایم ورزشکار ایرانی بتواند با پرچم 

المپیک مسابقه دهد
وزیر ورزش و جوانان با اشــاره به اینکه تعلیق فدراســیون جودو 
خبر خوبی نبود و در حال حاضر نیز در تعلیق است و پیگیری های 
مربوطه را مدنظر قرار داده ایم تا شرایط را تغییر دهیم، عنوان کرد: 
مجوز را از کمیته بین المللی المپیک گرفته ایم تا اگر یک رشــته 
یا فدراسیون با تعلیق روبرو شد ورزشــکار ایرانی بتواند با پرچم 
المپیک در مسابقات شرکت کند و همین مســئله در مسابقات 

جهانی صدق می کند.
سجادی ادامه داد: تعلیق جودوی ایران در نزدیکی المپیک به پایان 
می رسد و این یک ظلم به ورزشــکاران است و رایی به ناحق علیه 
جودوی ایران صادر شد که پیگیری این مسئله را مدنظر قرار دادیم 

تا ورزش ایران متضرر نشود.
2۶2 ورزشکار از نظر شغلی تعیین تکلیف شده اند

وی با اشــاره به اینکه استخدام ورزشــکاران دیگر مسئله ای بود 
که مدنظر قرار گرفته اســت، گفت: گزارش مربوط به ورزشکاران 
المپیک و پارالمپیک را تهیه کردیم و ورزشکاران در حضور مقام 
معظم رهبری نسبت به مشــاغل خود گلایه کردند و رهبری نیز 
در این رابطه دســتور پیگیری دادند و موضوع را از طریق رییس 
جمهور پیگیری کردیم و ایشان نیز دستور دادند ورزشکارانی که 
در رده بندی و کسب مقام حائز اهمیت هستند مشکلات معیشتی 

و شغلی نداشته باشند.

کارلوس  کــی روش پس از امضــای قرارداد با 
فدراسیون فوتبال تا پایان جام جهانی و دریافت 
ماهانه ۵۰هزار یورو، آخر هفته به تهران می آید 

تا کارش را در تیم ملی آغاز کند.
به گزارش ایرنا، یک هفته پس از انتخاب مهدی تاج به عنوان 
رئیس جدید فدراسیون فوتبال، اولین ترکش ها به نیمکت 
تیم ملی فوتبال خورده اســت و همان طــور که پیش بینی 
می شــد تاج در اولین تصمیــم پس از بازگشــت دوباره به 
فدراسیون فوتبال، پرونده بازگشــت کارلوس کی روش را 
روی میز گذاشت. تاج که قبل از برگزاری انتخابات گفته بود 
که در صورت انتخاب توسط اعضای مجمع، درباره بازگشت 
کی روش به نیمکت تیم ملی فوتبال فکر خواهد کرد، وقتی 
سه شنبه گذشــته رای اعضای مجمع را گرفت، مذاکره با 
ســرمربی پرتغالی را آغاز کرد تا مشــخص شود که دراگان 
اسکوچیچ آخرین روزهای حضورش روی نیمکت تیم ملی 

فوتبال سپری می کند.
کی روش - ایران؛ امضا شد

تاج پس از انتخاب به عنوان رئیس فدراســیون، مذاکرات با 
کی روش را آغاز کرد و در این مدت جلســه ای با اسکوچیچ 
برگزار نکرد تا مشخص شــود که اعتقادی به این سرمربی 
ندارد. مذاکرات تاج با کی روش در نهایت به نتیجه رسید و 
امروز خبر رسید که فدراســیون فوتبال با سرمربی پرتغالی 
به توافق رسیده و قرارداد بین دو طرف به امضا رسیده است.

یک پیشکســوت فوتبــال می گوید ســعید 
صادقــی شــبیه آرنولد اســت چــون برای 

پرسپولیس همه کار می کند.
مرتضی فنونی زاده در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با پیروزی 
۳ بر یک پرسپولیس مقابل هوادار اظهار کرد: گل محمدی 
از شــرایط زمین راضی نبود و درســت هــم می گوید. در 
فوتبال حرفه ای زمین چمن خوب و مسائل سخت افزاری 
باید فراهم باشد. آماده سازی چمن کاری ندارد و به اندازه 

پول یک بازیکن جوان است.
 در برخی از شهرها شرایط چمن خوب نیست و می توانند از 
زمین چمن ورزشگاه آزادی الگوبرداری کنند. زمین پاس 
از بهترین زمین ها بود اما به دلیل این که زیاد اجاره داده اند، 

چنین شرایطی پیش آمد.
او ادامه داد: پرسپولیس به آن چیزی که می خواست رسید. 
مالکیت توپ را از دســت داد اما موقعیت های خوبی خلق 
کرد. به مالکیت توپ امتیاز نمی دهند و مهم گلزنی و نتیجه 
گیری است. پرسپولیس رفته رفته دارد شرایط خوبش را 
به دست می آورد و امروز هم دیدیم لوکادیا دوباره گل زد 
و کم کم به شرایط بازی می رســد. دیاباته هم از نظر بدنی 
آماده نبود که بازی نکرد و باید نگرشی وجود داشته باشد تا 
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یک بازیکن حرفه ای باید خودش را آماده نگه دارد.
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خبرخبر

زائــران اربعیــن می تواننــد بــا مراجعه به 
سامانه سماح نســبت به دریافت تسهیلات 
قرض الحسنه اربعین اقدام کنند. بر این اساس و 
به گفته وزیر اقتصاد این تسهیلات دو تا سه روز 
بعد از خروج از مرز به حساب سرپرست خانوار 
واریز خواهد شد. به گزارش ایسنا، سیداحسان 
خاندوزی، وزیر امور اقتصاد و دارایی اعلام کرد 
که زائران سرپرست خانواری که یارانه دریافت 
می کنند، پس از درخواست این تسهیلات در 
سامانه حج و زیارت )سماح( در صورتی که از 
مرزهای زمینی خارج شوند، مبلغ این تسهیلات 
به صورت خودکار و بــدون نیاز به مراجعه به 
بانک ها به حساب یارانه آنها واریز شده و با اقساط 
یکساله از یارانه آنها کســر خواهد شد. درباره 
زائرانی که سرپرست خانوار نیستند، امکان بهره 
مندی از این تسهیلات با رضایت سرپرست 
خانوار فراهم خواهد شد. بر این اساس، میزان 
این تســهیلات را برای سرپرست خانوار سه 
میلیون تومان، سرپرست خانوار همراه با یک نفر 
از اعضای خانوار تحت پوشش او، چهار میلیون 
تومان و سرپرست خانوار و دو نفر یا بیشتر از 
اعضای خانوار تحت پوشــش او  پنج میلیون 
تومان است. تســهیلات فقط به سرپرستان 
خانوار یارانه بگیــری تعلق خواهد گرفت که 
خود و افراد زیرمجموعه در سامانه سماح ثبت 
نام کرده و نســبت به خروج از کشور تا تاریخ 
۲۶ شهریور به صورت زمینی با هدف زیارت 
عتبات عالیات اقدام کرده باشند. ضروری است 
سرپرستان خانوار نسبت به انتخاب بانک عاملی 
که یارانه به  حساب مربوطه در آن بانک واریز 
می شود، اقدام کنند. همچنین با توجه به اینکه 
کلیه فرایندهای مربوط به پرداخت تسهیلات 
به صورت سیستمی انجام می شود، متقاضیان از 
مراجعه حضوری به بانک های عامل خودداری 
کنند. متقاضیان باید توجه داشته باشند که 
برای دریافت این تســهیلات نیاز به حضور 
در بانک ها نیست و این تسهیلات در صورت 
ثبت درخواست در ســامانه سماح به صورت 
خودکار به زائران تعلق گرفته و در حســاب 
یارانه آن ها واریز می شــود. بنابراین افراد در 
WWW. ابتدا باید به سامانه سماح به نشانی

SAMAH.HAJ.IR  مراجعــه کرده و 
گزینه درخواست تسهیلات را انتخاب کنند.

بازرسی فوق العاده 
برای بررسی حقوق دولتی معادن
بازرسان در ایمیدرو 

مستقر می شوند
در پی انتقاد رئیس ســازمان بازرسی کل 
کشــور مبنی بر عدم وصول حقوق دولتی 
معادن و تاکید بــر ضــرورت ورود به این 
موضوع، بازرسی کل امور صنعت، معدن و 
تجارت سازمان بازرسی، بازرسی فوق العاده 
ای را برای پیگیری این موضوع با اولویت ۱۰ 

استان غنی معادن در دستور کار قرار داد.
به گزارش ایلنا، خدائیان رئیس ســازمان 
بازرسی کل کشور در سفر به شهرستان بافق 
به حقوق دولتی معادن اشاره کرد و با انتقاد 
از اینکه در اکثر استان ها مسئولان مربوطه 
به خوبی حقوق دولتی را پیگیری نمی کنند، 

خواستار ورود به این موضوع شد.
در حالی که کمتر پنج روز از دستور رئیس 
سازمان بازرسی کل کشــور از این موضوع 
می گذرد، بازرسی کل امور صنعت، معدن 
و تجارت این سازمان، بازرسی فوق العاده ای 
را برای پیگیری حقوق دولتی معادن تعریف 

کرده است.
قائم مقام ســازمان بازرســی کل کشور به 
دستور رئیس این ســازمان برای پیگیری 
حقوق دولتی معادن اشــاره کرد و گفت: 
به دنبال دســتور دکتر خدائیان بازرسی 
فوق العاده ای برای پیگیری حقوق دولتی 
معادن تعریف شــده و در دست پیگیری 

است.
احمد رحمانیان با تاکید بــر اینکه برنامه 
کلانی برای حقوق دولتی معادن از ســوی 
سازمان بازرسی تعریف شــده، ادامه داد: 
در این بازرسی فوق العاده سه محور نحوه 
وصول، محاسبه و هزینه کرد حقوق دولتی 

معادن بررسی می شود.
او با انتقــاد از اینکه حقــوق دولتی به نحو 
مطلوبی از سوی مســئولان امر پیگیری و 
وصول نمی شود، اظهار کرد: به زودی تیم 
بازرســی امور صنعت، معدن و تجارت در 
ایمیدرو مستقر خواهند شد و بازرسی ها در 
رابطه با معادن کشور به ویژه معادن فلزی در 

سه محور مورد اشاره انجام می شود.
قائم مقام سازمان بازرسی کل کشور با تاکید 
بر اینکه این بازرســی فوق العاده در سطح 
وسیعی صورت می گیرد، گفت: در این راستا 
۱۰ استان کشور از جمله فارس، یزد، کرمان، 
کردستان، اصفهان و... که دارای معادن غنی 

هستند در اولویت قرار گرفته اند.
رحمانیان تاکید کــرد؛ این موضوع در این 
استان ها بررسی و نتیجه اعلام می شود و اگر 
مدیر و مسئولی در این حوزه کوتاهی کرده 

باشد تحت پیگرد قرار می گیرد.

با رای هیات عمومی دیوان عدالت اداری مقرر شد 
که تایید تابعیت فرزندان متولد از ازدواج زنان ایرانی 
با مردان خارجی، نمی تواند صرفا به ازدواج هایی 
محدود شود که پس از انتشار »آیین نامه اعطای 
تابعیت ایران به فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانی با 
مردان خارجی« و به صورت ثبت  شده واقع می شوند. 
به گزارش ایلنا، به دنبال طرح شکایتی به خواسته 
ابطال تبصره ۱ ماده ۳ آیین نامه اعطای تابعیت ایران به 
فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانی با مردان خارجی 
که براساس آن مقرر شده بود: »در مورد ازدواج هایی 
که پس از انتشار این آیین نامه واقع می شوند، تنها 
ازدواج ثبت شده ملاک تایید تابعیت فرزندان متولد از 
این ازدواج ها خواهد بود«، هیات عمومی دیوان عدالت 
اداری به این شکایت رسیدگی و رای به ابطال مقرره 
مذکور صادر کرد. براساس رای فوق اعلام شده است: 
به موجب ماده واحده قانون تعیین تکلیف تابعیت 
فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانی با مردان خارجی 
)اصلاحی مصوب ۲/۷/۱۳۹۸(، فرزندان حاصل از 
ازدواج شرعی زنان ایرانی با مردان غیرایرانی که قبل 
یا بعد از تصویب این قانون متولد شده یا می شوند، 

قبل از رسیدن به سن هجده سال تمام شمسی 
به درخواست مادر ایرانی و پس از رسیدن به سن 
هجده سال تمام شمسی و عدم تقاضای مادر ایرانی 
با تقاضای خودشان و با رعایت شرایط مذکور در این 
قانون از جمله نداشتن مشکل امنیتی به تابعیت ایران 
درمی آیند. با وجود حکم مقرر در قانون یاد شده، 
بر اساس تبصره ۱ ماده ۳ آیین نامه اعطای تابعیت 
ایران به فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانی با مردان 
خارجی مصوب ۳۱/۲/۱۳۹۹ مقرر شده است که احراز 
وقوع ازدواج هایی که از تاریخ لازم الاجرا شدن قانون 
تا زمان انتشار این آیین نامه در روزنامه رسمی صورت 
گرفته، موکول به ارائه عقدنامه رسمی یا حکم قطعی 
مرجع قضایی مبنی بر احراز وقوع نکاح شرعی است 
و در مورد ازدواج هایی که پس از انتشار این آیین نامه 
واقع می شوند، تنها ازدواج ثبت  شده ملاک تایید 
تابعیت فرزندان متولد از این ازدواج ها خواهد بود 
که با توجه به اینکه اولا حکم قانون تعیین تکلیف 
تابعیت فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانی با مردان 
خارجی )اصلاحی مصوب ۲/۷/۱۳۹۸( متضمن 
پذیرش تابعیت فرزندان اشخاص مذکور با رعایت 

دیگر شرایط چه قبل و چه بعد از تصویب این قانون 
است و ثانیا تبصره ۳ ماده ۱ آیین نامه اعطای تابعیت 
ایران به فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانی با مردان 
خارجی مصوب ۳۱/۲/۱۳۹۹ در احراز وقوع نکاح، 
بدون دلیل قانونی بین ازدواج های صورت گرفته از 
تاریخ لازم الاجرا شدن قانون تا زمان انتشار آیین نامه و 
پس از انتشار آیین نامه قائل به تفکیک شده و در مورد 
اخیر صرفا ازدواج ثبت شده را ملاک تایید تابعیت 
فرزندان قرار داده که این امر خارج از حدود مقرر در 
قانون است و ثالثا آنچه مدنظر قانونگذار بوده صرفا 
ناظر به اعطای تابعیت به فرزندان حاصل از ازدواج 
شرعی با شرایط مقرر است و اساسا به معنای نفی دیگر 
شرایط قانونی در اثبات نکاح و لزوم ثبت آن با رعایت 
قوانین حاکم از جمله قانون حمایت از خانواده نیست، 
لذا تبصره ۳ ماده ۱ آیین نامه اعطای تابعیت ایران به 
فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانی با مردان خارجی 
خلاف قانون و خارج از حدود اختیار است و مستند 
به بند ۱ ماده ۱۲ و ماده ۸۸ قانون تشکیلات و آیین 
دادرسی دیوان عدالت اداری مصوب سال ۱۳۹۲ 

ابطال می شود.

رئیس مجلس خبرگان رهبری گفت: دشمن 
در سوریه و یمن شکست سختی خورده و 
می خواهد انتقام خود را با به حاشیه کشاندن 

اربعین جبران کند.
به گزارش خبرنگار ایلنا، آیت الله احمد جنتی افزود: 
بر همه زائران لازم است هوشیاری لازم را در برابر 
توطئه های آمریکایی داشته باشند و اجازه ندهند 
برخی اختلافات و مسائل سیاسی به این اجتماع 
عظیم که مایه وحدت تشیع است، ضربه وارد کند. 
از ملت و دولت عراق که برای برگزاری با شکوه این 
حماسه تلاش می کنند و به زوار اباعبدالله الحسین 
علیه السلام با مهمان نوازی و کرامت خدمت 

می کنند، تشکر می کنم.
رییس مجلس خبرگان رهبری با قدردانی از 
زحمات و تلاش های دولت سیزدهم، اظهار داشت: 
از تلاش های شبانه روزی دولتمردان هم تشکر 
می کنیم. یک سال از کار دولت سیزدهم  سپری 
شده و خسته نباشید می گویم به دولتمردان و 
برای آن ها آرزوی موفقیت دارم. دولت در این 
مدت توانست توفیقات خوب و قابل توجهی 
داشته باشد و شعارهای اصیل انقلاب و آرمان های 
امام و رهبری در این دولت برجسته شد. او اضافه 

کرد: در این دولت در حوزه سلامت توانستند 
کرونا را کنترل کنند و در حوزه سیاست خارجی 
فعال کردن ظرفیت های اقتصادی منطقه را شاهد 
بودیم و مخصوصاً با کشورهای همسایه ارتباط 
خوبی برقرار شد. رفتارهای مناسب و دوری از 
اشرافیت را از دولت و رییس جمهوری مشاهده 
کردیم و امیدواریم این روحیه تا پایان در دولت 
ادامه یابد. جنتی ادامه داد: با وجود تلاش های 
شبانه روزی دولت اما همچنان مسئله اقتصاد و 
معیشت، اولویت اول کشور است . مردم اول باید 
آب و نان شان درست باشد بعد موارد دیگر هم 
انجام شود. او افزود: دولت ضمن انجام کارهای 
روزمره، چند اصلاح اساسی هم در حوزه اقتصاد 
شروع کرد اما تداوم این اقدامات اساسی نیازمند 
تحرک ساختاری در بودجه و اصلاح نظام مالیاتی 
است. دبیر شورای نگهبان تصریح کرد: راه 
برون رفت از مشکلات و پاسخ گویی به آن عمل 
کردن به بیانات رهبری انقلاب است. بارها ثابت 
شده که توجه به توصیه های ایشان راهگشای امور 
است. توصیه ایشان به محدود نکردن ارتباط با 
کشورهای دیگر به غرب منجر به این شد که ارتباط 
با همسایگان مورد توجه قرار گیرد و شاهدیم که 

این امر ظرفیت های زیادی برای کشور فراهم 
کرده است. رییس مجلس خبرگان رهبری در 
ادامه عنوان کرد: رهبر انقلاب توصیه کردند کشور 
را معطل مذاکره نکنید و از ظرفیت های داخلی 
استفاده کنید، دیدیم که توجه به این امر در این 
دولت منجر به گشایش شد و اقدامات ارزشمندی 
صورت گرفت و از ظرفیت های داخلی استفاده شد. 
از جمله در طرح آبرسانی غدیر که کار سه ساله در 
یک سال صورت گرفت. او خاطرنشان کرد: هرجا 
به توصیه های رهبری توجه شد پیشرفت کردیم 
و هرجا عمل نشد با عقب گرد مواجه شدیم. اگر 
همه مسئولان به توصیه های رهبری عمل کنند، 
مشکلات کشور در حوزه های مختلف حل خواهد 
شد. جنتی با اشاره به اقدامات دشمنان انقلاب 
اسلامی در طول چهار دهه گذشته، گفت: در طول 
این چهل سال با جنگ، تحریم، ترور دانشمندان 
هسته ای، فتنه ۸۸ و تهاجم فرهنگی و بحران ها و 
حوادث مختلفی مواجه بودیم که هرکدام برای از 
میان بردن یک جامعه کافی بود اما به برکت ولایت 
فقیه از همه آن ها گذشتیم و مدیریت حکیمانه 
آیت الله خامنه ای بوده است که ما را از تمامی 

فتنه ها و بحران ها نجات داده است.

تابعیتفرزندانمتولدازازدواجزنانایرانیبامردانجنتی:اولبایدآبونانمردمدرستشودبعدمسائلدیگر
خارجیبدونثبتدردفاتر،قانونیاست

به گزارش مهر عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: در صورت 
موافقت مجلس با تفکیک وزارت صمت، دولت باید حتماً دو وزیر 
برای وزارت صنعت و وزارت بازرگانی به مجلس معرفی کند. لطف الله 
سیاهکلی درباره تفکیک وزارت صمت، گفت: بنده موافق تفکیک 
وزارت صنعت، معدن و تجارت هستم، چرا که دلیلی ندارد بخش صنعت 
و بازرگانی در یک وزارتخانه تجمیع شود. او اظهار داشت: بخش صنعت 
باید متمرکز بر تولید داخلی باشد، اما ادغام بخش بازرگانی در صنعت، 
معدن باعث شد که بخش صنعت روی موضوع تنظیم بازار متمرکز 
شود و از بخش توجه به تولید بازبماند. عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: در حال حاضر ما هم در بخش تولید 
و صنعت مشکل داریم و هم در بخش تنظیم بازار مشکلات جدی وجود 
دارد. از آنجایی که حوزه بازرگانی برای وزارت صمت مشکلاتی را ایجاد 
کرده و باعث شده است وزارت صمت درگیر مسائل بازرگانی باشد، باید 
دو وزارتخانه مجزا برای صنعت و بازرگانی تشکیل شود. سیاهکلی تاکید 
کرد: در صورتی که وزارت صنعت، معدن و تجارت تفکیک شود، بخش 
صنعت روی مسائل مربوط به خودش متمرکز می شود و بخش بازرگانی 
هم به وظایفی چون تنظیم بازار، واردات و صادرات می پردازد. او درباره 
جوعمومی مجلس نسبت به تفکیک وزارت صمت، گفت: دولت که با 
تفکیک وزارت صمت موافق است، اما نظرات نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی نسبت به تفکیک وزارت صنعت، معدن و تجارت متفاوت است 
و این موضوع در مجلس هم موافقان و هم مخالفانی دارد. باید ببینیم 
نمایندگان در صحن مجلس چه تصمیمی درباره این موضوع می گیرند. 
نماینده مردم قزوین در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: در 
صورت موافقت مجلس با تفکیک وزارت صمت، دولت باید حتماً دو وزیر 
برای وزارت صنعت و وزارت بازرگانی به مجلس معرفی کند. استیضاح 
وزیر صمت هنوز پابرجاست و اگر دو وزیر به مجلس معرفی نشوند، قطعاً 

دوباره این موضوع در مجلس پیگیری خواهد شد. 

 نماینده مجلس: دولت دو وزیر 
معرفی نکند، استیضاح فاطمی 

امین را پیگیری می کنیم

نحوه دریافت تسهیلات 
سه تا پنج میلیونی برای 

زائران اربعین

رییس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس، روایات منتشر شده از معاون 
اول دولت روحانی درباره تصمیمات اقتصادی در دولت قبل را تایید کرد 
و گفت: نظراتم خیلی با نقطه نظرات آقای جهانگیری نزدیک است و با 

ایشان هم عقیده هستم. 
غلامرضا نوری قزلچه افزود: استدلالات آقای جهانگیری به گونه ای است 

که حق را به ایشان می دهم.
قزلچه که از او به عنوان نماینده نزدیک به علی لاریجانی یاد می شود، در 
واکنش به اینکه جهانگیری ثابت ماندن نرخ ارز ۴۲۰۰ تومانی را به عنوان 
پیشنهاد لاریجانی بیان کرده، گفت: در این باره اطلاع دقیقی ندارم ولی 
به هر حال آن زمان برای تصمیم گیری آقای لاریجانی به عنوان رییس 

مجلس و آقای روحانی به عنوان رییس جمهوری حضور داشتند.

نوری قزلچه: حق را به 
جهانگیری می دهم

معاون اقتصادی دولت حسـن روحانی امیدوار اسـت قید 
محرمانگی مصوبات جلسات شورای هماهنگی اقتصادی 
برداشته شود تا مردم ببینند که چه تصمیماتی در کشور 
گرفته شـد کـه زندگی سـخت تر نشـود. او معتقد اسـت 
اسـتراتژی دولت روحانی این بود که به مشکلات ناشی از 
جنگ اقتصادی اشاره نکند تا طرف تحریم کننده متوجه 
نشـود که سیاسـت هایش در ایران جواب داده و به همین 
دلیل سیاسـت دولت اعتدال همواره سـکوت بوده است.

بـه گـزارش ایسـنا، کتـاب »بـدون دود و آتـش و خون« 
کـه بـا عنـوان فرعـی »گزارشـی تحقیقـی دربـاره اثرات 
تحریم ها بـر اقتصاد ایران« منتشـر شـده و نوشـته بهراد 
مهرجو، ولی خلیلی و آرش پورابراهیمی است، روایت های 
ناگفته ای از درون دولت دوازدهم دارد که بیشـتر متمرکز 
بر مقطع تاریخی خروج آمریکا از برجـام، آغاز تحریم های 
بی سـابقه دولـت دونالـد ترامپ علیـه ایـران و تاثیـر این 
اقدامـات بـر اقتصـاد کشـور اسـت. دوره ای کـه اسـحاق 
جهانگیری آن را »جنگ اقتصادی« نامید و حسن روحانی 
از بی سـابقه بودن تحریم های این دوره در طول کل حیات 
جمهوری اسـلامی سـخن گفت. سـه بخـش آغازین این 
کتـاب گزارش هایـی از سـه دیـدار در سـه مقطـع زمانی 
نزدیک به هـم با اعضـای دولـت دوازدهـم ارائـه می کند. 
روایـت اول بـر سـخنان حسـن روحانـی در جلسـه ای با 
اعضـای کابینـه اش در روزهـای منتهی به پایـان فعالیت 
دولـت دوازدهم متمرکـز اسـت، روایـت دوم بـه دیداری 
با اسـحاق جهانگیری در بهار ۱۴۰۰ بازمی گـردد و روایت 
سـوم در خرداد همان سـال طی گفت وگوی نویسندگان 

کتاب با محمـد نهاوندیـان شـکل  می گیرد.
اقتصاد ایران در سال ۹۶ در اوج 

دوران طلایی خود بود
محمـد نهاوندیـان معـاون اقتصـادی دولـت حسـن 
روحانـی در گفت وگوی خـود با نویسـندگان این کتاب 
سـخنانش را با طرح یک پرسـش آغـاز می کنـد: »ما از 
چه وضعیتی بـه سـمت تحریم ها رفتیـم؟« یا بـه بیان 
دیگر »شـرایط اقتصـادی ایـران چطـور بود کـه بعد از 
آن بـه مرحلـه تحریـم رسـیدیم؟« او در ادامـه تاکیـد 
می کنـد کـه »اقتصـاد ایـران در سـال ۱۳۹۶ بـه اوج 
دوران طلایی خود رسـیده بود و وضعیت شـاخص های 
نه تنهـا مطلوب کـه عالـی بـود.« وضعیتی که بـه گفته 
وی »حاصـل برجام« محسـوب می شـد: »بـرای درک 
این وضعیت باید به سـه شـاخص مهم بیـکاری، تورم و 

رشـد اقتصادی دقت کرد. نرخ رشـد اقتصادی پایدار از 
مهمترین اهداف اقتصادی کشورهاسـت و در این میان 
نرخ تـورم و بیـکاری از عوامـل تأثیرگذار برای رسـیدن 

به رشـد اقتصـادی پایدار اسـت.«
اتاق بازرگانی می گفت دیگر وقت خالی برای 
پذیرایی از هیئت های خارجی جدید را ندارد

معاون اقتصـادی دولت روحانـی عملکرد تیـم اقتصادی 
وی در این زمینـه را »مهار تـورم ۴۰ درصدی سـال ۹۲«، 
»مثبت کـردن رشـد منفـی اقتصـاد« و »کاهـش نـرخ 
بیـکاری ۱۲.۴ درصـدی« برمی شـمارد و می گویـد: »در 
میان تمام مقاطع اقتصـاد ایران به خصوص در سـال های 
پس از انقلاب، هیچ دوره زمانی به این اندازه روندها مثبت 
نبوده اسـت. این هـا ثمره سیاسـت های دولـت، همراهی 
بخـش خصوصـی و به خصـوص برجـام بـود. وضعیـت 
اقتصـاد ایـران به شـرایطی رسـیده بـود کـه هیئت های 
خارجی یکی پس از دیگـری راهی ایران می شـدند. آن ها 
قصـد سـرمایه گذاری در اقتصادی را داشـتند که مسـیر 
ترقـی را طـی می کـرد.« او افزایـش حضـور هیئت هـای 
خارجی در ایران و خاطراتـش از آن روزهـا را چنین به یاد 
می آورد: »به خوبـی در یاد دارم که دوسـتان اتاق بازرگانی 
می گفتنـد رفت وآمد هیئت ها آنقـدر زیاد شـده که دیگر 
وقـت خالی بـرای پذیرایـی از هیئت هـای خارجی جدید 
را ندارند. اساسـاً گفتمان جدیدی در کشـور شکل گرفته 
بود که محور آن حمایت از بخش خصوصی برای توسـعه 

کشـور بود.«
دولت یازدهم اقتصاد ایران را نجات داد

نهاوندیان گفته هایـش را با ارائه آمارهایی از شـاخص های 
اقتصـادی همـراه می کنـد و ادامـه می دهـد: »بهمن ماه 
سـال ۹۶ نـرخ تورم بـه رقـم ۸.۳ درصد رسـیده بـود. نرخ 
بیـکاری در پاییـز همین سـال عـدد ۱۱.۹ درصد بـود که 
نسـبت به دوره مشـابه سـال قبـل، کاهش داشـت. نکته 
بسـیار حسـاس و مهم اینکه در پاییز سـال ۹۶ نرخ رشـد 
سـرمایه گذاری به عدد ۳.۹ درصد رسـیده بـود. این یعنی 
جامعه اقتصادی در حال توسـعه فعالیت های خود بود. در 
همین دوره زمانی نرخ رشـد اقتصادی با احتسـاب بخش 
نفت به رقـم ۴.۴ درصـد و بدون نفت بـه رقـم ۴.۷ درصد 
رسـید.« معاون اقتصادی دولت روحانی یادآور می شـود: 
»دولت یازدهم با اسـتفاده از تمـام ظرفیت های منطقی، 
توانسـته بود اقتصاد ایـران را نه تنها نجـات دهد که حتی 

به آسـتانه مطلوب برسـاند.« او در ادامه پیش بینی دولت 
در پایان سـال ۹۶ را بازخوانی می کند: »پیش بینی دولت 
این بود که بـرای سـال ۹۷ حداقـل ۱ میلیـون و ۳۳ هزار 
فرصت شـغلی جدید ایجاد شـود و از این طریق به سمت 

فقرزدایـی برود.«
ترامپ می خواست موتور

 اقتصاد ایران را متوقف کند
اقـدام  بـا  روحانـی  دولـت  پیش بینی هـای  امـا 
پیش بینی نشـده ترامـپ مواجـه می شـود و نهاوندیـان 
دربـاره وضـع تحریم هـای بی سـابقه دولـت آمریـکا 
اظهـار می کنـد: »ترامـپ وقتـی متوجه شـد کـه موتور 
اقتصاد ایـران بـا قـدرت کار می کند و کشـور به سـمت 
توسـعه می رود، ناگهان با شـدتی بیشـتر وارد عمل شد 
و تحریم هایـی را علیه اقتصـاد ایران وضع کـرد که نمونه 
آن در تاریـخ نبـود. اینطور بگویـم که موضوع هسـته ای 
برای آن هـا بهانـه بـود. امریکا بـا هـدف و نیت قبلـی، با 
تمرکز بر زیرسـاخت های اقتصادی کشـور و با استراتژی 
بلندمـدت و اسـتفاده از ابزارهای بسـیار هوشـمند، آمد 
که اقتصـاد ایـران را هدف قـرار دهـد.« روایت کتـاب از 
گفت وگو با معـاون اقتصـادی دولت روحانی بـه گزارش  
تحقیقی او و همکارانش برای پاسـخ دادن به این پرسش 
می رسـد کـه »اگـر تحریم هـای آمریـکا رخ نمـی داد، 
اقتصـاد ایران بـه چـه جایگاهی دسـت می یافـت؟« که 
نهاوندیـان آن را در یـک جملـه خلاصـه می کنـد: »این 
مطالعـه دقیقـاً نشـان می دهـد کـه ادامه مسـیر سـال 
۹۶ اقتصـاد ایـران را به مرزهای شـکوفایی می رسـاند.« 
او معتقـد اسـت آمریکایی هـا متوجه وضعیـت مطلوب 

اقتصـاد ایران شـده  بودند و می خواسـتند این شـرایط را 
تغییر دهنـد: »در ایـن دوره زمانی اتفاقات کم سـابقه ای 
رخ داد. آمریکایی هـا در اکثـر کشـورهای منطقـه و 
همسـایه های مـا نیروهـای متخصـص مسـتقر کردند. 
پایگاه هـای اقتصـادی را در دل پایگاه هـای نظامی شـان 
ایجـاد کردنـد کـه تعـداد زیـادی افـراد کارشـناس و 
متخصصـان پول شـویی در آن هـا حضـور داشـتند. این 
گروه ها تمـام نقل وانتقـالات مالی و ارتباطـات اقتصادی 
از ایران و به مقصـد ایـران را رصد می کردنـد و به محض  
اینکه مورد مشـکوکی می دیدنـد، با آن برخـورد صورت 
می گرفـت. در ایـن دوره زمانـی افـرادی کـه در زمینـه 
تحریم هـای ایـران کار می کردنـد چندین برابر شـدند.«

ای کاش زمانی قید محرمانگی از اتفاقات و 
حوادث این سال ها برداشته شود

»حالا دولتی کـه در اوج شـکوفایی اقتصادی قرار داشـت 
باید فکر می کرد از فردا چطور کالاهای اساسـی به کشـور 
وارد شود؟ یعنی تغییر کامل شـرایط« این جمله توصیف 
نهاوندیـان از نقطـه آغـاز رخدادهایی اسـت که بـا اعمال 
تحریم های ترامـپ، گریبان مـردم ایران و دولـت روحانی 
را گرفـت. او البته درباره رونـد صعودی قیمـت ارز در بازار، 
مشـکل در تامین برخـی کالاها و ایجـاد موج جدیـدی از 
اعتراضات علیه دولـت و در مجمـوع تمامـی حوادثی که 
سـال ۹۷ را دربرمی گیرنـد چنیـن می گویـد: »ای کاش 
زمانی قیـد محرمانگـی از اتفاقـات و حوادث این سـال ها 
برداشته شـود تا بتوانیم به جزئیاتی اشـاره کنیم. آن وقت 
مـردم در جریـان قـرار می گیرنـد و می داننـد چه بر سـر 

این کشـور آوردند.«

رنا
: ای

س
عک

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 
آئين نامه قانون تعيين تكليف

وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي  
فاقد سند رسمي

موضوع  اول  هيات   14۰1۶۰۳1۹۰1۲۰۰۰۸۳۲ شماره  راي  برابر 
ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون 
ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي  سند  فاقد 
علي  آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  سيرجان 
صادره   ۳ شناسنامه  شماره  به  اصغر  فرزند  نژاد  خواجوئي 
به  الحاق  جهت  محصور  زمين  قطعه  يك  در  آباد  حاجی  از 
1۳/۰۳ متر مربع  به مساحت  ۹۸۸ اصلی   از  ۶ فرعی  پلاک 
مفروز  اراضی  باسفهرجان  محله  در  واقع  اصلي   ۹۸۸ پلاك 
از  خريداري  کرمان   ۳۶ بخش  مولوی  خیابان  آباد  صدر 
گردیده  محرز  )ایمانی(  ایقانی  اسدالله  آقاي  رسمي  مالك 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
به  نسبت  اشخاص  كه  صورتي  در  شود  مي  آگهي  روز   1۵
مي  باشند  داشته  اعتراضي  متقاضي  مالكيت  سند  صدور 
اعتراض  ماه  دو  به مدت  آگهي  اولين  انتشار  تاريخ  از  توانند 
ظرف  رسيد،  اخذ  از  پس  و  تسليم  اداره  اين  به  را  خود 
خود  دادخواست  اعتراض،  تسليم  تاريخ  از  ماه  يك  مدت 
صورت  در  است  نمايند.بديهي  تقديم  قضايي  مراجع  به  را 
مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذكور  مدت  انقضاي 

شد. خواهد  صادر  مالكيت  سند 
تاريخ انتشار نوبت اول : 14۰1/۶/۰1

تاريخ انتشار نوبت دوم : 14۰1/۶/1۶ 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 
شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1۳۶۷۸۸۲

آگهی تحدید حدود 
اختصاصی

قطعه  یک  ششدانگ  چون 
مساحت  به  مزروعی  زمین 

۳۵۳۸۲.۰۸
فرعی   -۳۸1 پلاک  دارای  مربع  متر 
قلعه  شهر  چهلمنی  در  واقع  اصلی   -4۶۹
مورد  کرمان   4۶ بخش  چهار  قطعه  گنج 
فرزند محمد  امرالله مرادی  آقای  تقاضای 
به  نیاز   ۳1۶۰۲۹۶۵۹۸ ملی  شماره  به 
درخواست  حسب  لذا  دارد.  حدود  تحدید 
آگهی  مورخه14۰1٫۶٫1۳  مالک  کتبی 
فوق  پلاک  اختصاصی  حدود  تحدید 
ساعت  از  آن  تحديدی  عمليات  و  منتشر 

مورخه14۰1٫۷٫۹ یکشنبه  روز  ۸ صبح 
آمد  خواهد  عمل  به  و  شروع  محل  در 
رقبه  مجاور  مالکین  و  مالک  به  لذا   ،
در  مقرر  موعد  در  میشود که  اخطار  مذبور 
و  حاضر  ملک  وقوع  محل  در  آگهی  این 
ارتفاقی  حقوق  و  حدود  بر  چنانچه کسی 
از  میتواند  باشد  داشته  واخواهی  آن 
تحدیدی  مجلس  صورت  تنظیم  تاریخ 
اداره  به  را  خود  واخواهی  روز   ۳۰ لغایت 
به  تا  تسلیم  کهنوج  املاک  و  اسناد  ثبت 
این  غیر  در  شود.  ارسال  صالحه  دادگاه 
مذکور  مهلت  انقضای  از  پس  صورت 

نیست مسموع  ادعایی  هرگونه 

هوشنگ سالاری .معاون ثبت اسناد 
کهنوج.م الف :644

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی در آن به 
مساحت ۷۶۶.۵ متر مربع دارای پلاک ۲1- فرعی ۵14 اصلی واقع در 
چاه شاهی شهر قلعه گنج قطعه چهار بخش 4۶ کرمان مورد تقاضای 
آقای ابراهیم چمک فرزند جانمحمد به شماره ملی ۳1۶۰4۹۹۰۶۵ 
نیاز به تحدید حدود دارد. لذا حسب درخواست کتبی مالک مورخه14۰1٫۶٫1۳ آگهی 
تحدید حدود اختصاصی پلاک فوق منتشر و عمليات تحدیدی آن از ساعت ۸ صبح 
روز سه شنبه مورخه14۰1٫۷٫1۲ در محل شروع و به عمل خواهد آمد . لذا به مالک و 
مالکین مجاور رقبه مذبور اخطار میشود که در موعد مقرر در این آگهی در محل وقوع 
ملک حاضر و چنانچه کسی بر حدود و حقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد میتواند 
از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت ۳۰ روز واخواهی خود را به اداره ثبت 
اسناد و املاک کهنوج تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود، در غیر این صورت پس 

از انقضای مهلت مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست.
تاریخ انتشار :1401.6.16.
هوشنگ سالاری .معاون ثبت اسناد کهنوج.م الف :647

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی در آن به 
مساحت ۵۹۲ متر مربع دارای پلاک ۲۲- فرعی ۵14 اصلی واقع در 
چاه شاهی شهر قلعه گنج قطعه چهار بخش 4۶ کرمان مورد تقاضای 
تحدید  به  نیاز  ملی ۳1۶۰4۹۹۰۶۵  به شماره  فرزند جانمحمد  ابراهیم چمک  آقای 
حدود دارد. لذا حسب درخواست کتبی مالک مورخه14۰1٫۶٫1۳ آگهی تحدید حدود 

اختصاصی پلاک فوق منتشر و عمليات تحدیدی آن از ساعت ۸ صبح روز سه شنبه
مورخه14۰1٫۷٫1۲در محل شروع و به عمل خواهد آمد . لذا به مالک و مالکین مجاور 
رقبه مذبور اخطار میشود که در موعد مقرر در این آگهی در محل وقوع ملک حاضر 
و چنانچه کسی بر حدود و حقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد میتواند از تاریخ 
تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت ۳۰ روز واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد و 

املاک کهنوج تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود، در غیر
این صورت پس از انقضای مهلت مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست.

تاریخ انتشار :14۰1٫۶٫1۶.هوشنگ سالاری .معاون ثبت اسناد کهنوج.م الف :۶4۶

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت 

ملک شهر عنبرآباد
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  آئین   1۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی   و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
 14۰1/۳/۲1- 14۰1۶۰۳1۹۰۹1۰۰۰۶۰۹ برابر رای شماره  سند رسمی 
اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات 
حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  عنبرآباد  شهر  ملک  ثبت 
شناسنامه  شماره  به  اله   فرج  فرزند  سالاربارده   ابراهیم  آقای 
به  خانه  باب  یک  در ششدانگ  عنبرآباد  از  صادره   ۳۰۲۰14۵۷۹1
مساحت 1۳۲1/۶۰ مترمربع پلاک - فرعی از41۸- اصلی مفروز 
یک   قطعه  اصلی    41۸ از  فرعی   4۲ پلاک  از  شده  مجزی  و 
از  خریداری  ۳4 کرمان   بخش  بارده  روستای  عنبرآباد  در  واقع 
مالک رسمی آقای مولا خسروی محرز گردیده است.لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتی که  در 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  باشند می  اعتراضی داشته 
اخذ  از  اداره تسلیم و پس  این  به  را  اعتراض خود  ماه  مدت دو 
اعتراض،دادخواست  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید، 
در صورت  است  بدیهی   . نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود 
سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

مالکیت صادر خواهد شد . 

 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/02
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/16 

آگهی اصلاحی
آگهی  در  که  املاکی   
شماره  به  پیشین  های 
 11۳۹ 11۳۰و  های 
مورخ  و  مورخ14۰۰٫4٫۲۸ 
14۰۰٫۵٫11 روزنامه ثروت و به شماره های 

1۰۲۵ و 1۰۳۵ مورخ
14۰۰٫4٫۲۸و14۰۰٫۵٫11

تعیین  قانون  موضوع  وطن  روزنامه کاغذ 
اختیارات  برابر  و  آگهی  اشتباها  تکلیف 
های  آگهی  نظارت  های  هیات  تفویضی 
از  آنها  بر  اعتراض  مهلت  و  تجدید  آنها 
ان  میباشد.   یکماه  بمدت  انتشار  تاریخ 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات 
به  دادعلی  فرزند  دهکهان  حسن  آقای 
کهنوج  از  صادره   ۳1۲۵ شناسنامه  شماره 
با  محصور  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  در 
 4۲۵.۸1 به مساحت  آن  در  احداثی  بنای 
متر مربع پلاک 4۶۸ فرعی از ۲1- اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک۳  فرعی از 
آباد  علی  در  واقع  یک  قطعه  اصلی   -۲1
آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  کهنوج 
گردیده  محرز  وزیری.  دانشمند  محمد 
است. که در آگهی قبلی مساحت ملکه به 
بود  قید گردیده  اشتباه 4۰۸.۵۷ مترمربع 
و در چاپ حدودات ملک فوق اشتباهاتی 

صورت گرفته بود.

علی رحمانی خالص.رئیس اداره 
ثبت اسناد جیرفت.م الف :648

ناگفته هایی از تصمیمات اقتصادی دولت روحانی؛

نهاوندیان:کاشقیدمحرمانگیازحوادث
سالهای۹۶بهبعدبرداشتهشود



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 1۰، نبش شرقی ۲
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: ۰۹1۳14۸۸۶۸4     ۰۳4-4۳۲1۳۶۸4-۸۵
تلفنخانه کرمان: ۰۳4-۳۲4۸۷4۷۷

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

1۳1۳ پیاپــی  شــماره  پنجــم     ســال  مــاه      شــهریور   1۶ چهارشــنبه   

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

رییس اداره حفاظت محیط زیست جیرفت از کشف و ضبط لاشه یک راس بز وحشی 
شکار شده توسط شکارچیان متخلف در منطقه جبالبارز شمالی از توابع این شهرستان 

خبر داد.
 محمد کمالی افزود: به دنبال دریافت گزارشی از بومیان منطقه جبالبارز مبنی بر شکار 
یک راس بز وحشی بلافاصله نیروهای یگان حفاظت محیط زیست جیرفت عازم محدوده 
مورد نظر شد و متخلفان به  محض مشاهده ماموران با به جا گذاشتن لاشه شکار از منطقه 
متواری شدند.  او تصریح کرد: با توجه به بررسی های انجام شده و اطلاعات به دست آمده 
شکارچیان این بز وحشی شناسایی، پرونده آنها به مراجع قضایی ارسال، دستورات قضایی 

پیرامون جرم آنها صادر و به دستگاه ذیربط )ضابطین خاص وعام( ابلاغ شده است. 
رییس اداره حفاظت محیط زیست جیرفت تاکید کرد: بر اساس آخرین نرخ بهای جانوران 
وحشی، جریمه قابل پرداخت از بابت صید و شکار غیرمجاز هر یک راس بز وحشی معادل 

۷۵ میلیون تومان تعیین شده است.
او ادامه داد: این مبلغ فقط بابت ضرر و زیان وارده به محیط زیست بوده و علاوه بر این متهم 
در دادگاه به جرم شکار غیرمجاز جانوران وحشی محاکمه شده و بر اساس ماده ۱۲ قانون 
شکار و صید به حبس سه ماه تا سه سال و یا بر اساس مصوبه جدید هیات دولت به پرداخت 

جزای نقدی از ۳۰ میلیون ریال تا ۵۰ میلیون ریال محکوم خواهد شد.  
کمالی از مردم طبیعت دوست جنوب کرمان درخواست کرد، در صورت مشاهده 
هرگونه اقدام مشکوک، با واحد یگان حفاظت محیط زیست شهرستان جیرفت به شماره 

۰۳۴۴۳۳۱۳۳۱۰ تماس حاصل کنند.

خبر

اینفوگرافیکخبرخبر

در کارگروه اقدام مشترک تنظیم بازار استان تاکید شد: 
نان در استان کرمان فقط از طریق کارتخوان های جدید 

توزیع خواهد شد.
در این نشست، مقرر گردید تا طبق قانون نظام صنفی، 
اتحادیه ها به تخلفات واحد های صنفی تحت پوشش خود 
رسیدگی کنند و فرمانداران نیز نظارت کامل بر این مسئله 

را داشته باشند.
همچنین بنا شد تعزیرات حکومتی با سایر دستگاه های 
متولی، هم در بحث اربعین حسینی و هم بازگشایی 
مدارس ورود کنند تا اجحافی به حقوق شهروندان صورت 
نگیرد. در زمینه با سهمیه اقلام اساسی به دانشگاه ها با 
توجه به اینکه هنوز آمار دقیقی توسط مراجع مربوطه 
اعلام نشده، از سوی معاونت سیاسی دستور داده شد تا 
جلسه ای با فوریت تشکیل و میزان سنجی دقیق از اقلام 

اساسی مورد نیاز دانشگاه ها صورت گیرد

یک سر خرگوش وحشی پس از مداوا 
در طبیعت در شهرستان عنبرآباد 

استان کرمان رهاسازی شد.
نرگس افشارمنش رئیس اداره حفاظت 
محیط زیست استان کرمان گفت: 
یکی از دوستداران محیط زیست یک 
سر خرگوش وحشی را در حالی که از 
ناحیه پا مصدوم شده بود، پیدا می کند 
و تحویل محیط زیست شهرستان 

می دهد.
او با بیان اینکه مداوای خرگوش آسیب 
دیده بیش از دو ماه طول کشید، 
اظهار داشت: این حیوان پس از بهبود 
و اطمینان سلامت کامل در دشت 

آزادگان رهاسازی شد

سرپرست انتظامی جیرفت از کشف کلاهبرداری تحت عنوان برنده 
شدن در قرعه کشی خبر داد و گفت: کلاهبردار به بهانه برنده شدن 
در قرعه کشی اقدام به برداشت غیرمجاز از حساب یک شهروند 
به مبلغ یک میلیارد ریال کرد. سرهنگ عزت الله عبدلی نسب 
اظهارداشت: در پی طرح شکایت یک شهروند مبنی بر تماس 
فردی ناشناس با او در واتس آپ با ترفند برنده شدن در قرعه کشی و 
برداشت غیرمجاز یک میلیارد ریال از حساب او، موضوع در دستور 
کار کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت. او افزود: شاکی پرونده در 
اظهارات خودعنوان کرد فرد کلاهبردار از طریق واتساپ با ترفند 
برنده شدن در قرعه کشی رادیویی با وی تماس گرفته و پس از 
اغفال و اخذ رمز حساب کاربری اقدام به فعال سازی اینترنت بانک 
و برداشت غیرمجاز از حساب بانکی او کرده است. عبدلی نسب 
ابراز داشت: پس از اخذ اظهارات شاکی و با بررسی های تخصصی 
ماموران پلیس فتا بلافاصله حساب های مقصد مسدود و مبلغ سرقت 

شده به حساب شاکی عودت داده شد.

توزیعناندرکرمانفقطازطریق
کارتخوانهایجدید

رهاسازیخرگوشوحشی
درطبیعتعنبرآباد

کلاهبردارییکمیلیاردریالیباعنوان
برندهشدندرقرعهکشی

مدیر پایگاه میراث جهانی قنات گوهرریز 
جوپار از بهسازی راه دسترسی به پایاب قنات 
گوهرریز جوپار خبر داد. امین ماهانی گفت: 
این عملیات به همراه مرمت منظر فرهنگی 
قنات ثبت جهانی گوهرریز و همچنین 
مرمت جداره های شش مقسم جوپار اجرا 
می شود. مدیر پایگاه میراث جهانی قنات 
گوهرریز جوپار افزود: برای پروژه های مذکور 
اعتباری معادل ۴۹۰ میلیون تومان اختصاص 
یافته است. او ادامه داد: ساماندهی محوطه 
اطراف قنات گوهرریز جوپار برای ورود و 
خروج گردشگران ایجاد و همچنین عملیات 
نورپردازی آن نیز برای بازدید علاقمندان اجرا 
شده است. ماهانی بیان کرد: بازدید از قنات 
گوهرریز به لحاظ شرایط خاص محیطی آن 
باید با برنامه ریزی و با حضور افراد متخصص و 
خبره انجام می گیرد. او در ادامه به وجود دفتر 
پایگاه میراث جهانی قنات گوهرریز جوپار 
اشاره و خاطرنشان کرد: همچنین مرکز اسناد 
مربوط به این جاذبه جهانی نیز راه اندازی شده 
است و متخصصان حوزه قنوات و مسئولان 
می توانند با مراجعه به مرکز اسناد اطلاعات 
و آمار مرتبط با این حوزه را دریافت و از آن 

بهره برداری علمی و کاربردی کنند.

نسانی  معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه ا
شهردار کرمان گفت: وضعیت استقرار نیروی 
انسانی در شهرداری کرمان به زودی ساماندهی 

خواهد شد.
 وحید خطیبی، در جلسه هم اندیشی درخصوص 
دستورالعمل جدید نقل و انتقال نیروی انسانی 
شهرداری که با حضور معاونان برنامه ریزی و 
توسعه سرمایه انسانی مناطق، رؤسای سازمان ها 
و مدیران حوزۀ معاونت برنامه ریزی برگزار شد، 
ضمن اشاره به وجود ایراد در چرخۀ جابه جایی 
نیروی انسانی در شهرداری کرمان، افزود: پس از 
رصد چندماهۀ چرخۀ جابه جایی، به این نتیجه 
رسیدیم که این چرخه منجر به بهبود بهره وری 

در شهرداری کرمان نخواهد شد.
نسانی شهرداری کرمان را  او حوزۀ سرمایۀ ا
نیازمند تحولی جدی دانست و خاطرنشان 
کرد:عدم توجه به تخصص نیروی انسانی، یکی 
از چالش های اصلی در جابه جایی  نیروهاست و 
متاسفانه تا امروز به رشتۀ تحصیلی و تخصص 

نیروها توجه چندانی نشده است.
نسانی  معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه ا
در  مقاومت  کرد:  تصریح  کرمان  ر  شهردا
جابه جایی نیروهای مازاد و همچنین روابط، از 
دیگر چالش های جابه جایی نیروی انسانی در 

شهرداری کرمان است.

خطیبی بیان کرد: آیین نامۀ جدید نقل و انتقال 
نیروی انسانی شهرداری کرمان به گونه ای تدوین 
شده که فقط حوزۀ معاونت برنامه ریزی در آن 
دخیل نیست و نظر مدیریت بازرسی و مدیریت 
نمایندگان  به عنوان  نیز  شهرداری  حراست 

شهردار، لحاظ خواهد شد.
روند  در  آیین نامه  این  داد:طبق  دامه  ا و  ا
جابه جایی نیرو، نظر مبدأ و مقصد گرفته می شود 
و در جلسه ای با حضور کمیتۀ شش نفره، نظرات 
مبدا و مقصد بررسی خواهد شد، اما از این تاریخ، 
نظر مبدأ ملاک عمل نخواهد بود و ابلاغ کمیتۀ 

نقل و انتقالات، لازم الاجراست.
نسانی  معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه ا
شهردار کرمان، راهکار مناسب جهت افزایش 
بهره وری در شهرداری کرمان را برداشتن 
نگاه جزیره ای دانست و یادآورشد:معاونان 
برنامه ریزی مناطق و سازمان ها باید در جهت 
تحقق این مهم در کنار معاونت برنامه ریزی و 
توسعه سرمایه انسانی شهرداری مرکز باشند و 

در روند جابه جایی نیروها مقاومت نکنند.
این  اجرای  جریان  در  کرد:  بیان  خطیبی 
نتظار می رود اطلاعات مورد نیاز  ا آیین نامه،
کمیتۀ جابه جایی از سمت معاونان برنامه ریزی 
مناطق و سازمان ها که نمایندگان ما هستند، 

به دست آید.

راه دسترسی به پایاب 
قنات گوهرریز جوپار 

بهسازی می شود

نیروی انسانی در شهرداری کرمان ساماندهی می شود
مدیر پایگاه میراث جهانی قنات 

گوهرریز جوپار:

جلوگیری از تغییر کاربری
 اراضی در کرمان

کاربری  تغییر  از  گفت:  کرمان  شهرستان  کشاورزی  جهاد  مدیر 
دویست هزار مترمربع اراضی کوهپایه کرمان جلوگیری شد.

 امیر عباس نخعی نژاد مدیر جهاد کشاورزی شهرستان کرمان گفت: 
روز گذشته در اراضی کشاورزی واقع در تلمبه والفجر روستای ده 
شعیب دهستان کوهپایه از توابع بخش مرکزی اقدام به قلع و قمع و 
تخریب حصار های غیرمجاز در قالب اجرای تبصره ۲ ماده ۱۰ قانون 
حفظ کاربری اراضی کشاورزی گردید که دویست هزار متر مربع 
در قالب ۶۰ قطعه حصار تخریب و اراضی کشاورزی به حالت اولیه 
برگردانده شد. او گفت: مبارزه با قانون شکنی ادامه دارد وبا متخلفانی 

که اقدام به تغییر کاربری اراضی دهند برخورد می شود.

لاشه یک راس بز کوهی در جیرفت کشف شد

شهردارجیرفت:توجهبهمحلههایکمترتوسعهیافتهدراولویتشهرداریاست

کلنگزنی،تجهیزوافتتاحسهپروژهدرشهرداریجیرفت
بهمناسبتهفتهدولت،شهرداریجیرفتازسهطرحدرمحلههایمختلفشهرکلنگزنیوبهرهبرداریکرد

شـهردار جیرفت که اولویت شـهرداری جیرفت را 
توجـه به مناطق و محله های کمتر توسـعه یافته  
و اجـرای پروژه هـای زیرسـاختی در ایـن مناطق 
عنـوان کـرده بـود  در همین راسـتا اولین کلنگ  
را در یکـی از ایـن محلـه هـا بـه نـام سـرجاز بـه 

زد. زمین 
محمـود معناصـری روز گذشـته  بـه همـراه امام 
جمعـه و فرمانـدار جیرفت و جمعی از مسـئولان 
زنـی چمـن  کلنـگ  مراسـم  در  ابتـدا  شـهری 

مصنوعـی سـرجاز حضـور یافتنـد.
در ایـن مراسـم حجـت الاسـلام میثم تـارم، امام 
جمعـه جیرفت بـا بیان اینکه شـهردار کار خود را 
از محلـه هـای قدیمی و محروم شـهر آغـاز کرده 
اسـت عنـوان کـرد: بـا روحیـه جهـادی شـهردار 
مشـکلات شهر جیرفت رفع میشـود و شهروندان 
این شـهر از امکانات و آسـایش بیشتری بهره مند 

می شـوند.
شـهردار جیرفـت در آییـن کلنـگ زنـی زمیـن 
چمـن مصنوعـی بـا بیـان اینکـه  فعالیـت را از 
مناطـق کمتـر توسـعه یافتـه شـروع کردیـم و 
ایـن کار را دشـوار می کنـد تصریـح کـرد: چمـن 
مصنوعـی سـرجاز بـا اعتبار یـک میلیـارد تومان 
کلنـگ آن بـه زمیـن زده شـد و سـعی می شـود 
کـه  ایـن پـروژه ظـرف سـه مـاه آینـده بـه بهره 

بـرداری برسـد
محمـود معناصـری اظهـار داشـت: در راسـتای 
محله هـای  و  حاشـیه  بـر  شـهرداری  تمرکـز 
قدیمی شـهر،طرح آسـفالت محله ها در شـهرک 
حسـین آباد ،محله رهجرد،سـرجاز و مالک اشـتر 
انجـام گرفته اسـت که بعـد از پایان یافتـن پروژه 
ایـن محله هـا عملیـات آسـفالت  در   آسـفالت 
محله هـای کهوروئیـه و کلـرود شـروع می شـود.

دومین طرحی که با حضور شـهردار و  مسـئولان 
شـهر جیرفـت تجهیـز و راه اندازی شد،ایسـتگاه  

شـماره ۲ آتش نشـانی شـهر جیرفت بود.
راه انـدازی ایسـتگاه های آتش نشـانی از ملزومات 
یـک شـهر ایمن بـه منظـور کاهش آسـیب های 

ناشـی از بـروز حوادث اسـت.
 شـهردار جیرفت به اهمیت و لزوم این ایسـتگاه 
در نحوه خدمت رسـانی به موقـع در زمان حادثه 
اشـاره کـرد و گفت:تلاش همه نیروهـای امدادی 
بـه ویژه آتش نشـانان این اسـت کـه در کمترین 

زمـان و کوتاه تریـن فاصله ممکـن مأموریت های 
مطلـوب  و خدمت رسـانی  داده  انجـام  را  خـود 

داشـته باشند.
محمـود معناصـری افـزود: ایـن ایسـتگاه کـه با 
۱۸ پرسـنل در ۳ شـیفت کاری بـه ارائه خدمات 
ایمنـی و شـهری مـی پـردازد کـه امیدواریـم بـا 
پیگیـری هاییکه با وزارت کشـور انجـام گرفته تا 
آبـان ماه ۲ ماشـین آتش نشـانی دیگر به جیرفت 
بیاید و با اسـتفاده از آنها  ایسـتگاه آتش نشانی در 

محله کهوروئیـه را راه انـدازی کنیم.

تجهیزوراهاندازیایستگاهآتشنشانیکلنگاحداثچمنمصنوعیدرسرجازبهزمینزدهشد
شـهردار جیرفـت و هیئـت همـراه بـا حضـور در 
قسـمت دیگـر شـهر جیرفـت یکـی از فضاهـای 

شـهری احـداث شـده  را افتتـاح کردنـد.
شـهردار جیرفـت در مراسـم افتتـاح با اشـاره به 
اینکـه عملیـات سـاخت ایـن بوسـتان از بهمـن 
سـال گذشته آغاز شد  خاطرنشـان کرد: بوستان 
الهیـه در کنار یکی از ورودی های شـهر جیرفت 

بـه طـول یـک کیلومتـر  بـا اعتبـاری بالـغ بر ۲ 
میلیـارد تومـان سـاخته شـده اسـت و عـلاوه بر 
اینکـه فرورفتگـی  و گودالـی  کـه قبـلا در ایـن 
مـکان بـود  اصـلاح و مرتفـع شـد، محلـی برای 
گـذران اوقـات شـهروندان اسـت  و احـداث ایـن 
بوسـتان از لحـاظ منظر شـهری به ورودی شـهر 

جیرفـت جلـوه بهتـری می دهد.

افتتاحبوستانالهیهدرورودیشهرجیرفت

بحران کم آبی 

را جدی بگیریم


